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TATJANA CVIRN

UVODNIK

Misel tedna
Bogat je ta, ki je zadovoljen s tem, kar ima. 
(slovenski pregovor)

Prihraniš enega in 
zapraviš dva

»Če imaš manj, se manj obreme-
njuješ. Ker pa smo si nakopičili toliko 
stvari, ki jih sploh ne potrebujemo, 
moramo ves čas delati in skrbeti za-
nje,« je med drugim dejal v nedav-
nem pogovoru antropolog dr. Dan 
Podjed. Pa sploh lahko prekinemo 
ta peklenski krog, v katerem smo se 
znašli? Morda šele ob kakšnem iz-
rednem dogodku, če ostanemo brez 
službe in prihodkov ter ugotovimo, 
da je vse, kar se je prej zdelo zelo po-
membno, naenkrat brez smisla.

Mogoče bistvo življenja le ni v vsakodnevnih nakupih? 
Večer pred božičem so menda še vsaj pol ure po uradnem 
zaprtju trgovin v nakupovalnem središču prosili starše, naj 
pridejo po svoje otroke v igralnico …

Mogoče pa bomo preživeli tudi brez dvajsetih vrst jogur-
tov, kruha in sira? Dokler nam reklame narekujejo, kaj 
potrebujemo, in dokler se odločamo za nakupe na osnovi 
nizkih cen in ugodne ponudbe v katalogih, nam ni pomoči. 
In potem se nam zdi, da varčujemo, ko izrezujemo kuponč-
ke s popusti in koristimo ugodnosti na raznih karticah. A 
kaj, ko se namesto z enim izdelkom, po katerega smo šli, 
domov vrnemo s polno vrečko! Naslednji dan nas vabijo z 
novimi ugodnostmi.

Podobno je z varčevanjem v naših domovih. Dokler smo 
imeli le nekaj žarnic za razsvetljavo, hladilnik in pralni 
stroj, položnice za elektriko sploh niso bile problem. Zdaj 

pa imamo zamr-
zovalne omare, 
sušilne stroje, 
mikrova lovne 
pečice, računal-
nike, glasbene 
stolpe in še cel 

kup kuhinjskih pripomočkov, ki ne delujejo brez elektrike. 
Še zobne ščetke so električne! Za porabljeno elektriko pa bi 
še vedno radi plačevali le nekaj evrov. Da nam je država 
krepko zasolila račune z raznimi dajatvami, je že znano. 
Nov paket bomo gotovo dobili na svoja pleča na račun Teša. 
Zato je kar malo smešno, ko nas pozivajo k varčevanju, po-
tem ko so v državi zapravili milijarde za zgrešeno naložbo.

Zadnja leta nas zneski na položnicah spodbujajo tudi 
k varčevanju pri ogrevanju. Včasih smo zakurili v kuhinji 
in odprli vrata še v spalnico, da se je malo pogrelo še tam. 
Danes imamo toplo v vseh prostorih, bognedaj, da bi nas 
zeblo. Nihče ne zmrzuje rad, pa še plesen se lahko začne 
nabirati, če je premalo ogrevano, preveč pa tudi ni v redu, 
ker je to predrago. Ko že mislimo, da smo »pogruntali« 
sistem s privijanjem in z odvijanjem ventilov, nas udari 
država, ki sprejme nov pravilnik o delitvi stroškov, in na 
koncu spet ne vemo, kdo nas ima za norca.

Zvečer se prileže topla kopel, a kaj, ko je voda draga in je 
treba paziti pri porabi, tople še toliko bolj. Lepo vas prosim, 
dokler pitno vodo uporabljamo zato, da z njo splaknjujemo 
stranišča, naj nihče ne govori o varčevanju. Morda pa nas 
bodo k drugačnemu ravnanju prisilile razmere, ki jih ne-
kateri že napovedujejo: ko bodo vse naše naravne dobrine 
sprivatizirane, po možnosti v lasti tujcev, bomo res lahko 
zategnili pasove. Do takrat pa le še veselo nakupujmo!

Mogoče pa bomo preživeli 
tudi brez dvajsetih vrst 
jogurtov, kruha in sira?

Pred objavo seznama mnenje 
informacijske pooblaščenke
Na kmetijskem ministrstvu pripravljajo ukrepe za obnovitev zaupanja v slovenski med

Tako imenovana »medena 
afera«, ki jo je sprožilo raz-
kritje inšpektorice uprave za 
varno hrano, da so nekateri 
slovenski čebelarji upora-
bljali neregistrirana zdravila 
z nedovoljenimi snovmi za 
zatiranje varoje, kupljenimi 
pri podjetniku z Vrhnike, še 
vedno zelo odmeva. Posledi-
ce afere občutijo tudi pride-
lovalci in prodajalci medu in 
medenih izdelkov.

Kot nam je povedala Mojca 
Gradišnik, ki ima v Gosposki 
ulici v Celju trgovino Čebelca, 
sicer pa je tudi sama čebelar-
ka, se posledice »medene 
afere« poznajo, saj se je med 
potrošniki pojavilo nezaupa-
nje. »Ljudje so skeptični in 
kljub temu da se stvari umir-
jajo, je škoda že narejena,« 
je potrdila. Ocenila je, da sta 
povpraševanje in promet v tr-
govini upadla za približno 20 
odstotkov.

»Na splošno je padla senca 
na celotno slovensko čebelar-
stvo, kar seveda ni pošteno. 

Očetje bodo več doma

Za nekatere odgovore v zvezi z »medeno afero« smo se obrnili tudi na ministrstvo za 
gozdarstvo, kmetijstvo in prehrano (MKGP), predvsem kar zadeva napovedano objavo 
seznama čebelarjev, ki so uporabljali sporna zdravila in možnosti za ugodnejši dostop 
do predpisanih zdravil za čebelarje. Cena teh naj bi bila kar visoka, zato nekateri če-
belarji posegajo tudi po cenejših, a neregistriranih zdravilih.

S prvim januarjem je začela veljati uredba, po kateri ima-
jo očetje pet dni več plačanega dopusta. Čeprav je uredba 
pod določenimi pogoji sprva zajemala tudi očete otrok do 
končanega prvega razreda osnovne šole, je ministrstvo za 
delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti po ponovni 
preučitvi uredbe to nekoliko popravilo. Tako so do dodatnih 
petih dni upravičeni očetje otrok, mlajših od treh let, ne 
glede na to, kaj so obkrožili v predhodnih odločbah.

Plačan očetovski dopust se s 15 podaljšuje na 20 dni – Do dodatnih petih dni so 
upravičeni tudi očetje otrok, mlajših od treh let

Očetje so do zdaj lahko 
uveljavljali 15-dnevni plačan 
očetovski dopust po rojstvu 
otroka in neplačan 75-dnevni 
dopust do otrokovega tretjega 
leta, pri čemer je država zago-
tavljala plačilo prispevkov za 
socialno varnost od minimal-
ne plače. Tem pravicam so s 
spremenjeno uredbo, ki jo je 
sprejelo Ministrstvo za delo, 

družino, socialne zadeve in 
enake možnosti dodali doda-
tnih pet dni plačanega očeto-
vskega dopusta.

Sprva je veljalo, da lahko 
pravico do dodatnih prostih 
dni uveljavljajo tudi očetje, 
ki še niso v celoti izkoristili 
neplačanega očetovskega do-
pusta, in sicer do otrokovega 
končanega prvega razreda 

osnovne šole. Med pravili je 
bilo zapisano, da to ne velja 
za očete, ki so v vlogah na cen-
trih za socialno delo obkrožili, 
da bi lahko (a ga niso) koristili 

tudi neplačan očetovski do-
pust. Teh pa je večina. Med 
starši je završalo in tako so na 
ministrstvu prejšnji teden zno-
va staknili glave ter že sprejeto 

določili status posebnega 
pomena in s tem nižjo ceno, 
na ministrstvu odgovarja-
jo, da se cene veterinarskih 
zdravil, ki niso financirana 
iz javnih sredstev, oblikujejo 
prosto na trgu. »V preteklosti 
so bila nekatera zdravila za 
čebelarje kupljena z javnimi 
sredstvi, nabavljena v ko-
ličinah, ki so zadoščale za 
vse čebelarje v Sloveniji. Žal 
nekateri čebelarji niso pre-
vzeli in uporabili brezplač-

Glede objave seznama če-
belarjev, ki so pri vrhniškem 
podjetniku kupovali spor-
na zdravila, na kmetijskem 
ministrstvu odgovarjajo, da 
ima Uprava za varno hrano, 
veterinarstvo in varstvo ra-
stlin (UVHVVR) spisek ti-
stih prejemnikov pošiljk, ki 

so preko družb DPD in Pošte 
Slovenije prejeli pošiljke z 
odkupnino v letih 2013, 
2014 in 2015, vsebina pošiljk 
pa ni znana. Prav tako ima 
spisek tistih čebelarjev, kjer 
sta bila izvedena nadzor in 
vzorčenje medu (20 čebelar-
jev). »UVHVVR bo v zvezi 

z morebitno objavo sezna-
mov preučila mnenje infor-
macijskega pooblaščenca,« 
pojasnjujejo na kmetijskem 
ministrstvu.

Na naše vprašanje, ali 
razmišljajo, da bi regulirali 
cene zdravil za zdravljenje 
varoje oziroma da bi jim 

Škoda narejena, zaupanje 
načeto

Med v naši trgovini je pre-
gledan in neoporečen, kljub 
temu pa zaupanja potrošnikov 
ni več toliko kot pred izbru-
hom afere,« je še poudarila 
Gradišnikova. Naša sogovor-
nica sicer meni, da je ne glede 
na to afero slovensko čebelar-
stvo zelo razvito, dobro or-
ganizirano in osveščeno, saj 
čebelarska zveza pripravlja 
veliko strokovnih predavanj 
tudi glede uporabe zdravil, 
čistoče …

Za objavo 
seznama, a …
Načeloma podpira objavo 

seznama čebelarjev, ki so pri 
podjetniku z Vrhnike kupo-
vali sporna zdravila. »To bi 
pomagalo razjasniti stanje, 
čeprav zadnje analize kažejo, 
da tudi med teh čebelarjev ni 
oporečen,« je povedala Gradi-
šnikova.

Obenem izraža tudi boja-
zen, ali bo iz tega seznama 
res razvidno, kdo je kupo-
val sporna zdravila, in da ne 

bodo na njem tudi čebelarji, 
ki so kupovali drugo, zakonito 
opremo ter da jim zaradi tega 
ne bo narejena nova krivica: 
»Če ni objektivnega seznama, 
potem ne sme iti v javnost, ker 
bi se lahko kdo na njem zna-
šel neupravičeno, kar bi spet 
povzročilo novo škodo,« je še 
povedala.

Korenine afere 
tudi v preteklosti

Naša sogovornica tudi 
meni, da so na izbruh afe-
re vplivali tudi izkušnje in 
dogodki iz preteklih let pri 
zdravljenju varoje: »Pred leti 
se čebelarji niso posluževali 
sredstev na tujih trgih, vedno 
so zaupali veterini. Nekaj let 
nazaj pa je bilo problematič-
nih, ko so čebelarji imeli na 
voljo sredstva, ki proti varoji 
niso bila učinkovita, in je pri-
šlo do množičnega pomora 
čebel.«

Zato se Mojca Gradišnik po 
svoje tudi ne čudi, da so čebe-
larji nekatere stvari vzeli v svo-
je roke, saj se težave z varojo 
vlečejo že več kot desetletje. 
Zato meni, da je za razmere 
deloma kriva tudi država, ker 
ni poskrbela za ustrezno sred-
stvo proti varoji.

Sama sicer kot čebelarka 
uporablja samo pri nas regi-
strirana in dovoljena zdravila 
na bazi mravljične, mlečne 

Mojca Gradišnik je prepričana, da 
je slovenski med varen, »medena 
afera«, ki je povzročila škodo, pa 
da je napihnjena. (Foto: RG)

Neplačan očetovski dopust se je z letošnjim letom 
tako s 75 skrajšal na 50 dni. Je pa zato plačanega pet 
dni več. Skupaj imata mati in oče pravico do leta in 
petih dni plačanega materinskega, starševskega in 
očetovskega dopusta. Pravica se bo do leta 2018 posto-
pno podaljševala do leta in 15 dni. V Sloveniji se letno 
rodi približno 21 tisoč otrok. Vsako leto je neplačan 
očetovski dopust povprečno koristilo 3.400 očetov, 
plačanega pa 16.500. Na ministrstvu so izračunali, 
da bo dodatnih pet dni očetovskega dopusta državo 
na leto stalo tri milijone evrov.

Mojca Gradišnik v svoji trgovini z medom in izdelki 
iz medu opaža 20-odstotni padec prometa
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Pred objavo seznama mnenje 
informacijske pooblaščenke
Na kmetijskem ministrstvu pripravljajo ukrepe za obnovitev zaupanja v slovenski med

»Afera je čebelarjem povzročila 
predvsem moralno škodo«
V Čebelarski zvezi Slovenije menijo, da projekt slovenskega zajtrka ni ogrožen

Številni strokovnjaki družinske terapije in vzgoje opozarjajo ter pou-
darjajo pomen prisotnosti očeta v zgodnjem otroštvu.

OB ROBU

ROBERT GORJANC

Kako uničiti virus 
»medene afere«?

Čebelarji v zadnjem času 
res nimajo sreče. Potem ko 
se zdi, da se je malo pole-
gel prah zaradi množične-
ga pogina čebel ob uporabi 
fitofarmacevtskih sredstev, 
je ob koncu lanskega leta 
izbruhnila nova afera. Ta 
je zagotovo zmanjšala do-
sežke projekta tradicional-
ni slovenski zajtrk v naših 
vrtcih in šolah. Projekt 
Čebelarske zveze Slovenije 
in kmetijskega ministrstva 
je bil namreč zelo uspešen 
(tudi medijsko) in zdi se, 
da je spet dal močno veljavo 
medu v pripravi naših ju-
tranjih obrokov.

Tokratna »medena afe-
ra« je nastala, ker so po 
ugotovitvah inšpekcije na 
uradu za varno hrano ne-
kateri čebelarji za zdravlje-
nje varoje uporabljali pri 
nas neregistrirana in torej 
nedovoljena zdravila, ki so 
vsebovala prepovedani se-
stavini, ko sta klorfenvinfos 
in rotenon. Ob odkritju so 
se vrstili odzivi strokov-

ne more biti kriva zato, ker 
je opravila svoje delo in na-
šla kršitelje. Alarmantnim 
ugotovitvam in vročim po-
lemikam so v zadnjem času 
sledili bolj pomirjujoči in 
spravljivejši toni na podlagi 
poročila inšpekcije za varno 
hrano in natančnejše ocene 
tveganja Nacionalnega inšti-
tuta za javno zdravje (NIJZ) 
v sodelovanju s slovenskim 
toksikološkim društvom, da 
je slovenski med varen.

Kot se ponavadi še zgodi ob 
takšnih velikih aferah, ne le 
pri nas, marveč tudi v svetu, 
se pojavijo tudi razne »teorije 
zarote«, da so v ozadju afere 
veliki igralci oziroma trgov-
ci, ki jih moti, da jim manjši 
ponudniki ali čebelarji, ki 
prodajajo svojo med, odži-
rajo pomemben del pogače. 
Skratka, vedno je bolj ali 
manj v ozadju denar.

Kakorkoli, dejstvo je, da je 
s takšno afero največja ško-
da narejena produktu, torej 
medu, predvsem slovenske-
mu, a tudi medu nasploh. 
Ko se enkrat pojavi takšno 
nezaupanje, sicer poreklo 
medu tudi ima svojo vlogo, 
ali je torej domači ali tuji, a 
zdi se, da je v primeru te afe-
re to manj pomembno in da 

je poraženec med kot proi-
zvod. Nenazadnje se mar-
sikdo od potrošnikov lahko 
vpraša, če se kaj takšnega 
lahko dogaja pri nas, zakaj 
se ne bi tudi v tujini.

Seveda nas veseli, da 
kmetijski minister medijsko 
oznanja, da še naprej tradi-
cionalno zajtrkuje slovenski 
med. A še bolj kot takšna 
promocijska zagotovila po-
trošnikom bo koristno, če 
bo poskrbel za učinkovit 
sistem zdravstvenega var-
stva čebel in cenovno dosto-
pnost registriranih zdravil 
proti varoji, da ne bo več 
skušnjav pri iskanju cenej-
ših in škodljivih zvarkov.

Najbolj bodo potrošni-
ki verjeli preglednim in z 
vsemi strokovnimi dejstvi 
in argumenti podprtim 
raziskavam in ukrepom, 
ki ne bodo interesno moti-
virani oziroma če že bodo, 
da bodo resnično v interesu 
potrošnika. Glede na to, da 
imamo Slovenci radi med, 
morda le ne bo »preteklo še 
veliko slovenskega medu«, 
da mu bodo potrošniki spet 
popolnoma zaupali. A zau-
panje je zelo občutljiva ka-
tegorija, ki se lahko hitro 
izgubi in počasneje povrne.

njakov z različnih področij. 
Sprva predvsem negativni, 
da je namreč med – pri čigar 
pridelavi, ob uporabi nedo-
voljenih zdravil za zatiranje 
varoje, so bila uporabljena 
nedovoljena zdravila – ne-
varen za zdravje.

Ogorčeno se se odzvali v 
Čebelarski zvezi Slovenije 
in uperili prst proti direkto-
rici inšpektorata za varno 
hrano zaradi izjave, da je 
tretjina slovenskega medu 
lahko sporna. Direktorico 
so v bran vzeli na upravi 
za varno hrano in na kme-
tijskem ministrstvu, češ da 

nih zdravil,« odgovarjajo na 
ministrstvu.

Dodajo, da MKGP lah-
ko samo pod določenimi 
pogoji oblikuje in določa 
cene zdravil v okviru 158. 
člena Zakona o prometu z 
zdravili in da trenutno ak-
tualna zdravila za uporabo 
pri čebelah sodijo v okvir 
tega zakona. Ali se bo mini-
strstvo odločilo, da uporabi 
to zakonsko možnost, niso 
navedli.

Na MKGP so še sporočili, da 
pripravljajo program ukrepov 
na področju čebelarstva za ob-
dobje 2017–2019, ki ga morajo 
Bruslju oddati do 15. marca. 
V program bodo vključil tudi 
ukrepe, ki bodo ponovno okre-
pili zaupanje v slovenski med, 
kakšne točno, pa ne navajajo.

Ministrstvo bo sicer tudi v 
tem letu izvedlo projekt Tra-
dicionalni slovenski zajtrk, 
so še sporočili z MKGP.

ROBERT GORJANC

»Ta neupravičena in neutemeljena 
afera je slovenskim čebelarjem povzro-
čila predvsem veliko moralno škodo, 
a tudi materialna ni zanemarljiva, saj 
nam čebelarji sporočajo, da prodajo 
bistveno manj medu kot običajno,« so 
nam v odzivu na »medeno afero« pove-
dali v Čebelarski zvezi Slovenije (ČZS).

Kljub temu tudi ugotavljajo, da čebe-
larjem, ki so člani zveze, precejšen del 
zvestih kupcev zaupa in to je zanje obliž 
na rano. Tudi zaradi tega menijo, da pro-
jekt slovenskega zajtrka ne bo bistveno 
ogrožen.

Na ČZS smo tudi naslovili vprašanje, 
zakaj niso med svojimi člani poskrbeli za 

red, da ne bi prišlo do uporabe nedovolje-
nih zdravil, čeprav so v zvezi opozarjali, 
da v Sloveniji prihaja do nezakonite proi-
zvodnje zdravil za zatiranje varoje. V ČZS 
odgovarjajo, da kot prostovoljna društve-
na organizacija nimajo možnosti, da bi 
nadzorovali, katera zdravila uporabljajo 
čebelarji, in jih pri kršitvah sankcionirali.

V ČZS se tudi strinjajo z objavo seznama 
čebelarjev, ki so kupovali sporni preparat 
pri vrhniškem podjetju, če pristojne službe 
imajo te sezname. Prav tako so v ČZS tudi 
potrdili, da še vedno vztrajajo pri odstopu 
direktorice inšpektorata za varno hrano 
Andreje Bizjak zaradi izjave, da bi lahko 
bila tretjina slovenskega medu sporna.

»ČZS si nenehno prizadeva, da so med 
in ostali čebelji pridelki varna hrana. Cilj 
slovenskih čebelarjev je med brez ostan-
kov kemijskih sredstev,« so nam še pove-
dali v čebelarski zvezi. Kot navajajo, so v 
zadnjih letih pripravili veliko predavanj, 
posvetov in tečajev, tako da so čebelarji 
osveščeni, kako pridelati neoporečne če-
belje pridelke.

Za rešitev iz nastalega položaja, da se 
ponovno okrepi zaupanje v slovenski 
med, v ČZS ocenjujejo, da je pomembno 
objektivno poročanje medijev, saj dose-
danji rezultati analiz slovenskega medu 
niso pokazali, da je sporen.

RG

pusta še zahtevajo z vlogo, pri 
čemer je meja starosti otroka 
manj kot tri leta,« je pojasnila 
direktorica Centra za socialno 
delo Celje Olga Bezenšek La-
lić in ob tem poudarila, da ta 
ureditev velja ne glede na to, 
kaj so očetje v prejšnji vlogi 
»označili« glede neplačanega 
očetovskega dopusta.

Kdo bo lahko več 
doma?
Bezenšek Lalićeva je za 

lažje razumevanje in ponazo-
ritev glede uveljavljanja nove 
ugodnosti za mlade slovenske 
očete podala nekaj primerov. 
Do dodatnih dni je upravičen 
oče, ki prvič uveljavlja pravico 

uredbo nekoliko popravili. Po-
pravljena uredba tako določa, 
da so do dodatnih petih dni 
plačanega očetovskega dopu-
sta upravičeni tudi očetje, ki 
še niso uveljavljali ali niso v 
celoti izkoristili neplačanega 
očetovskega dopusta, njihovi 
otroci pa še niso dopolnili treh 
let. Vse skupaj seveda brez 
dvomov velja za vse otroke, ki 
so in bodo rojeni po 1. 1. 2016.

»Zakonski pogoj za uve-
ljavljanje pravice do nepla-
čanega očetovskega dopusta 
je namreč starost treh let 
otroka, kar pomeni, da lahko 
dodatnih pet dni plačanega 
dopusta uveljavljajo očetje 
otrok, ki so na dan oddaje 
vloge mlajši od treh let. To so 
očetje, ki imajo v odločbi pri-
znano pravico do neplačanega 
očetovskega dopusta in niso 
izkoristili več kot 50 dni nepla-
čanega očetovskega dopusta, 
ali očetje, ki lahko pravico do 
neplačanega očetovskega do-

do očetovskega dopusta in je 
oziroma bo vlogo vložil v tem 
letu. Prav tako je do dodatnih 
prostih dni upravičen oče 
otroka, rojenega leta 2013, ki 
je v tem letu uveljavljal zgolj 
15 dni plačanega očetovskega 
dopusta. Do dopolnjenega tre-
tjega leta otroka očetu pripada 
še pet dni plačanega in 50 dni 
neplačanega očetovskega do-
pusta. Do dodatnih petih dni 
ni upravičen oče otroka, roje-
nega leta 2013, ki je v tem letu 
izkoristil 15 dni plačanega in 
75 dni neplačanega očetovske-
ga dopusta. »Če je izkoristil 
manj kot 50 dni neplačanega 
dopusta, potem lahko do do-
polnjenega tretjega leta staro-

sti otroka še uveljavlja pravico 
so dodatnih pet dni očetovske-
ga dopusta,« še poudari Olga 
Bezenšek Lalić.

Očetje, ki bi radi pravico do 
dodatnih dni dopusta uvelja-
vljali za nazaj, bodo morali 
obiskati pristojni center za 
socialno delo in izpolniti vlo-
go. V njej ne bo treba navesti 
datumov, kdaj bodo izrabili 
dodatnih pet dni dopusta, 
morali pa jih bodo izrabiti v 
strnjenem nizu. »Po korišče-
nju morajo datume izrabe 
sporočiti na pristojni center za 
socialno delo zaradi izplačila 
nadomestila,« še pojasnjuje 
Bezenšek Lalićeva.
LEA KOMERIČKI, foto: GrupA

Po podatkih Centra za socialno delo Celje se očetje večinoma odločajo za plačan in le 
v manjši meri tudi za neplačan očetovski dopust. To potrjujejo tudi rezultati zadnjih let. 
Tako se je v celjskem centru v letu 2013 za pravico do neplačanega očetovskega dopusta 
odločilo 18 odstotkov očetov, v letu 2014 je ta odstotek padel na 14 in v letu 2015 se je za 
neplačan očetovski dopust odločilo le še 12 odstotkov očetov.

in oksalne kisline, ki nimajo 
stranskih učinkov. Kot je še 
povedala, je cena takšnega 
zdravila pri nas 10 evrov za li-
ter. »V sezoni tudi izrezujemo 
trotovino, s čimer se lahko va-
roja že na naraven način izloči 
iz satja.«

»Afera je 
napihnjena«
O konkretnem ozadju afe-

re naša sogovornica sicer ni 
želela ugibati, a je pristavila, 
da gre spet za kakšen preve-
liko interesno skupino in da 

se znova kaže, kako samo 
denar vrti ta svet kot na mar-
sikaterem druge področju. 
»Na splošno bi se morali vsi 
zavedati, da premalo pazimo 
naravo, da smo odvisni od nje 
in se obnašamo, kot da bomo 
enkrat jedli denar.« Na koncu 
Gradišnikova še sklene, da je 
slovenski med neoporečen 
in še vedno priporočljiv za 
zdravje in naj se ljudje ne 
ustrašijo te afere, saj da je 
napihnjena.

RG
Foto: IŠ
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S tujimi lastniki jim gre bolje
V preteklih letih kar nekaj podjetij na Celjskem prešlo v večinsko tujo last – Dosedanje izkušnje zelo dobre

Šmarsko-nemška zgodba o uspehu
Podjetje AS system povečuje prihodke in dodatno zaposluje

Celjska regija po številu 
tujih naložb oziroma po 
številu podjetij, ki so jih pre-
vzeli tuji lastniki, sicer ne 
prednjači med slovenskimi 
regijami. Vendar dosedanje 
izkušnje kažejo, da podje-
tja, ki so dobila tuje lastni-
ke, rastejo hitreje kot tista 
v domači lasti. Vsaj tako je 
mogoče sklepati na osnovi 
izkušenj Juteksa, Steklarne 
Rogaška, Etola, Fenix Omca 
in Bosia.

Med prvimi podjetji v regiji, 
ki so ga prevzeli tuji lastniki, 
je bil žalski Fenix, ki ga je leta 
2001 kupila belgijska skupi-
na Omco International in ga 
s tem rešila pred dokončnim 
propadom. Podjetje vse od 
prihoda tujih lastnikov po-
sluje dobro in nenehno raste. 
Znano je po visoki finančni 
disciplini, hkrati je izjemno 
razvojno naravnano. Neneh-
no vlaga v razvoj kadrov in 
tehnologijo, kar dokazuje 
tudi lani končana pet mili-
jonov evrov vredna naložba 
v posodobitev proizvodnje. 
Dolgoletni direktor žalske 
livarne Borut Triplat pravi, 
da je njihov uspeh v tem, da 
v času krize niso obstali. Pod-
jetje sicer večino, skoraj 85 
odstotkov proizvodov proda 
znotraj skupine Omco Inter-
national. Ob tem Triplat po-
udarja, da so znotraj skupine 
povsem avtonomni, kar velja 
tako za razvoj kot za politiko 
zaposlovanja.

Fenix Omco, odkar je v tuji 
lasti, nenehno raste. Manjši 
padec je zabeležil le v letih 
2009 in 2012. Od takrat nje-
govi prihodki od prodaje in 
čisti dobiček skokovito nara-
ščajo. V letu 2014 je s prodajo 
proizvodov doma in v tujini 
ustvaril 17,5 milijona evrov 
prihodkov od prodaje, kar je 
za približno 10 odstotkov več 
kot leto prej. Čisti dobiček je v 
letu 2014 znašal malo več kot 
dva milijona evrov in se je v 
primerjavi z letom 2013 po-
večal za približno 34 odstot-
kov. Tudi lansko leto je bilo 
za podjetje uspešno. Po oceni 
Triplata je ustvarilo približno 
17,8 milijona evrov prihod-
kov od prodaje in 2,6 milijona 
evrov čistega dobička.

Ne le finančno, podjetje se 
ves čas krepi tudi kadrovsko. 
Konec leta 2012 je zaposlova-
lo 110 ljudi, v letu 2014 je bilo 
zaposlenih že 139 ljudi, v letu 

2015 si je kruh v podjetju slu-
žilo že 156 zaposlenih.

Belgijci tudi v 
Juteksu
Belgijci so od leta 2012 

lastniki še enega žalskega 
podjetja, Juteksa. Družbo je 
za skoraj 29 milijonov evrov 
kupilo podjetje Beaulieu Inter-
national, ki je bilo pred tem 
njegov največji tekmec. Pred-
sednik uprave Geert Roelens 
je takrat obljubil, da bodo me-
nedžment, blagovna znamka 
in proizvodnja ostali v Žalcu. 
Kljub temu so se številni bali, 
da bo novi lastnik postopno 
zaprl tovarno. To se na srečo 
ni zgodilo. Čeprav je bilo, kot 
je pred časom potrdil tudi di-
rektor Dušan Šiherl, treba v 
začetku narediti veliko, tudi 
neprijetnih sprememb.

Ko so Belgijci kupili Juteks, 
so najprej nekoliko zmanjšali 
število zaposlenih. Krčili so 
predvsem število zaposlenih 
v režiji. Lansko pomlad so v 
tovarni uvedli četrto izmeno 
v proizvodnji in zaposlili do-
datnih 36 ljudi. Zdaj podjetje 
dela 24 ur na dan, sedem dni 
na teden, proizvodnja pa je 
razprodana.

Družba Juteks je v letu 2012 
ustvarila približno 29 milijo-
nov evrov prihodkov od pro-
daje in je imela visoko izgubo. 
V letu 2014 je prihodke pove-
čala na več kot 36 milijonov 
evrov in imela skoraj 4,5 mi-
lijona evrov dobička.

Cenejši viri 
investiranja
Prav tako leta 2012 je nove-

ga lastnika dobil tudi celjski 
proizvajalec arom Etol. Za 
malo več kot 35 milijonov 
evrov ga je kupila izraelska 
družba Frutarom. Etol je bil 
takrat zaradi zgrešenih finanč-
nih naložb svojega največjega 
lastnika NFD Holdinga v veli-
kih težavah, ki pa so se kmalu 
po prihodu Izraelcev začele 
reševati. Z novimi lastniki so 
namreč Celjani znižali svoje 
dolgove, poleg tega so v času, 
odkar niso več slovenski, 
krepko zvišali čiste prihodke 
od prodaje in tudi dobiček. Po 
neuradnih informacijah danes 
Etol posluje tako odlično, da 

naj bi se Izraelcem kupnina 
že kmalu povrnila.

»Z vključitvijo v skupino 
Frutarom je podjetje nače-
loma pridobilo dostop do 
vseh trgov, na katerih je pri-
sotna skupina. Določene 
proizvodne programe smo iz 
sestrskih podjetij preselili v 
Slovenijo, nadaljujemo dru-
ge podobne projekte. Naša 
prodaja je v okviru skupine 
organizirana drugače, tako da 
smo na nekaterih trgih okrepi-
li tržne deleže, vstopili smo na 
nekaj novih trgov, prodajo na 
določenih trgih pa so prevzela 
sestrska podjetja iz skupine,« 
pravi Zdenko Zanoški, ki je 
direktor podjetja ostal tudi po 
vstopu novih lastnikov. Kot še 

pravi, so od prihoda Izraelcev 
veliko vlagali v nove tehnolo-
gije in povečanje proizvodnih 
zmogljivosti. Kot del skupine 
Frutarom imajo dostop do ce-
nejših virov financiranja, zno-
traj skupine ceneje nabavljajo 
surovine, sodelujejo tudi pri 
skupnih razvojnih projektih. 
»Veliko koristi podjetju in ra-
zvoju naših kadrov prinaša 
tudi redna izmenjava znanja 
in izkušenj med podjetji v 
skupini,« še dodaja Zanoški. 
Bolj konkretnih podatkov, 
koliko so Izraelci do zdaj vlo-
žili v celjsko podjetje in kaj še 
načrtujejo, ne razkriva, češ da 
je takšna »notranja politika 
podjetja«.

Javno dostopni podatki 
razkrivajo, da je imel Etol leta 
2010 43 milijonov evrov čistih 
prihodkov od prodaje in 4,6 
milijona evrov čiste izgube, 
leta 2014 je prihodke povečal 
na 52 milijonov evrov in ustva-
ril malo manj kot 7 milijonov 
evrov čistega dobička.

Tisočkrat bolje kot 
včasih
Še bolj kot v Etolu so se s 

prihodom novih lastnikov »za-
prli« v Steklarni Rogaška. Po-
datkov, kako so poslovali lani, 
ne razkrivajo, zase držijo tudi 
vse načrte za prihodnja leta.

Kot je znano, je steklarna 
prešla leta 2013 v roke Ircev, 
maja lani pa je celotno sku-
pino kupila bogata finska 
družba Fiskar. Česa boljšega 
si Slatinčani, ki so do prihoda 
Ircev skoraj desetletje živeli 
na robu propada, najbrž ne bi 
mogli želeti. Kot pravijo zapo-
sleni, danes ni stokrat, ampak 

kar tisočkrat bolje kot včasih. 
Tuji lastniki so v podjetje vlo-
žili več milijonov evrov, zago-
tovili so mu stabilno prodajo 
na tujih trgih, nikogar niso 
odpustili, predvsem pa so 
se jim(zaposlenim), čeprav 
ne za veliko, povečale plače. 
»Res je, da štejeta predvsem 
znanje in sposobnost, ampak 
obe lastnosti smo v steklarni 
imeli že prej. Vendar ju takra-
tno vodstvo ni znalo ceniti,« 
poudarjajo zaposleni. Lani so 
po mnogih letih dobili celo bo-
žičnico. Znašala je 445 evrov 
bruto.

Z novimi lastniki 
do novih 
prostorov
Dobre izkušnje s tujimi 

lastnikom ima tudi Hugo 
Bosio. Leta 2012 je večinski, 
75-odstotni delež podjetja 
in hčerinske družbe v Rusiji 
prodal avstrijskemu podjetju 
Aichelin Holding, ki je vodilni 
svetovni proizvajalec opreme 
za termično obdelavo kovin. 
Podjetje Bosio, ki izdeluje in-
dustrijske peči in pralne linije 
za metalurško industrijo, od 
prihoda novih lastnikov sicer 
ni občutno povečalo prihod-
kov od prodaje in dobička. 
Se mu je pa povečal kapital, 
dolgovi so se krepko znižali. 
Novi lastniki so tudi v veliki 
meri prispevali k temu, da se 
je podjetje v celoti preselilo na 
novo lokacijo – iz Štor v celj-
ski Bukovžlak, kjer ima od 
konca leta 2014 proizvodne 
in poslovne prostore.

JANJA INTIHAR
LEA KOMERIČKI

Foto: Arhiv NT (GrupA)

Hugo Bosio, direktor in ustanovitelj podjetja Bosio (na sliki desno), je leta 2012 večinski delež podjetja 
prodal avstrijski družbi Aeichelin. Na fotografiji s predsednikom te družbe Petrom Schobesbergerjem.

Predstavljamo še eno 
zgodbo, kako je povezava 
domačega in tujega lastni-
štva lahko uspešna. Podje-
tje AS system je pred dnevi 
v Šmarju pri Jelšah odprlo 
nove proizvodne prostore. 
Odkar je v solastništvo pod-
jetja, ki se ukvarja z vele-
prodajo vijačnega blaga in 
s proizvodnjo ter velepro-
dajo pritrdilnih elemen-
tov, vstopila nemška druž-
ba Verbindungselemente 
Engel, so se čisti prihodki 
AS system povečali za ne-
kajkrat. Medtem ko so leta 
2010 znašali približno 390 
tisoč evrov, so do leta 2014 
zrasli že na 2,7 milijona 
evrov. Povečalo se je tudi 
število zaposlenih.

Podjetje AS system je bilo 
ustanovljeno leta 1993, v 
Šmarju pri Jelšah deluje od 
leta 2009. Pred tremi leti je 
od tržiškega podjetje Trifix 
v stečaju kupilo opremo in 
drugo premično premoženje 
ter začelo proizvajati jeklena 

Gospodarski minister Zdravko Počivalšek, zakonca Cvetka in Aleš Seidl ter zakonca Ulrike Engel-Voss in 
Holger Voss ob odprtju novih proizvodnih prostorov podjetja AS system.

sidra. Ker je bila proizvodnja 
preveč oddaljena od mon-
taže, se je pojavila potreba 
po gradnji nove proizvodne 
dvorane. Ta obsega 3 tisoč 
kvadratnih metrov v dveh 
nadstropjih, prostori so na-
menjeni proizvodnji jeklenih 

Podjetje AS system vijačni program prodaja predvsem 
na domačem trgu, približno 10 odstotkov ga izvozi na trge 
nekdanje Jugoslavije. Obratno je z jeklenimi sidri, saj 90 
odstotkov proizvodnje proda v tujino, od tega večino v dr-
žave Evropske unije. Lani je dva zabojnika jeklenih sider 
lastne blagovne znamke, ki se uporabljajo v gradbeništvu, 
prodalo tudi v Katar.
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Podjetje AS system povečuje prihodke in dodatno zaposluje

Ameriške sanje na 
slovenski način
Zreško-mariborski Swatycomet od novega leta v ameriških rokah

Direktor Swatycometa Matjaž Merkan in predsednik uprave ameriške 
družbe Weiler Corporation Chris Weiler

Zreško-mariborsko pod-
jetje Swatycomet je konec 
lanskega leta dobilo novega 
lastnika. Gre za strateškega 
kupca Weiler Corporation, 
vodilnega ponudnika žič-
natih ščetk, abrazivov in 
izdelkov za vzdrževanje, 
namenjenih obdelavi po-
vršin, s sedežem v Pensil-
vaniji v Združenih državah 
Amerike.

Matjaž Merkan, direktor 
družbe Swatycomet, je spre-
membo lastništva pozdravil. 
»Ocenjujemo, da je Avtotehna 
našla dobrega lastnika za pri-
hodnost podjetja. Podjetji sta 
komplementarni na številnih 
področjih, predvsem se do-
polnjujeta njuna proizvodna 
programa, a tudi globalna 
prisotnost na tržiščih. Weiler 
Corporation je strateški la-
stnik z dolgoročnimi nameni 
in zato večjih pretresov v Zre-
čah ne pričakujemo.« Podjetje 
Swatycomet si je v zadnjem 
času predvsem prizadevalo 
najti boljši položaj na trgu. 
Usmerilo se je k zahtevnej-
šim in dražjim proizvodom 
za industrijsko rabo. Poslovno 
je lansko leto zaključilo pozi-
tivno po zastavljenih načrtih. 
»Težave lastnikov na naše po-
slovanje niso vplivale. Vseka-
kor pa bo urejeno lastništvo 
zagotovilo trdne temelje za 
dolgoročno strategijo in veli-
ke načrte,« je bil optimističen 
Merkan. S korporacijo Weiler 
so prve stike navezali že leta 
2010, ko so ubirali prve ko-

rake na mehiški in ameriški 
trg. Z združenimi močmi na 
strokovnem, tehnološkem 
in marketinškem področju 
jim bo s celostno rešitvijo za 
končnega kupca poleg ame-
riških, evropskih in bližnje-

vzhodnih trgov odprta pot 
tudi na vse ostale.

»Dedek bi bil 
ponosen name«
Chris Weiler, predsednik 

uprave družbe Weiler Corpo-

ration, je v predstavitvi svo-
jega podjetja povedal, da gre 
za tipičen primer udejanjenih 
ameriških sanj. Njegov stari 
oče se je sredi prejšnjega sto-
letja iz Nemčije izselil v Ame-
riko. S 50 dolarji v žepu je iz 
stare kokošje farme naredil 
manufakturo za žične ščetke. 
Ponoči jih je proizvajal, pod-
nevi pa prodajal na newyor-
ških ulicah. Podjetje je danes 
vodilni svetovni proizvajalec 
industrijskih ščetk in zapo-
sluje približno 550 ljudi. O 
novi pridobitvi v Sloveniji je 
dejal, da gre bolj za združitev 
enakovrednih partnerjev. »V 
tej fazi bomo v glavnem gle-
dali in se učili. Spremembe 
verjetno bodo, vendar ne na 
hitro. Podjetja nismo kupili 
zaradi nižanja stroškov, am-
pak zaradi nadaljnje rasti na 
obeh straneh.«

Celotna skupina Swatyco-
met zaposluje 900 ljudi, v 
preteklem letu je zabeležila 
87 milijonov evrov prometa, 
kar je štiri odstotke več kot 
v letu prej. Kupnina ostaja 
poslovna skrivnost. Weiler 
je dejal le, da je šlo za po-
šteno ceno. V času obiska 
se je med drugim srečal z 
županom Zreč, v prihodnjih 
dneh pa bodo v Ameriko od-
potovali tudi člani vodstva 
Swatycometa, kjer se bodo 
seznanili s svojim novim 
domicilnim sedežem zdru-
ženega podjetja.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: StO

sider, skladiščenju in mon-
taži. Direktor podjetja Aleš 
Seidl je pojasnil, da je nalož-
ba vredna 1,3 milijona evrov. 
»Sodelovali smo na razpisu 
podjetniškega sklada, kjer 
smo pridobili subvencioni-
rano obrestno mero. To po-
meni, da smo približno 70 
odstotkov naložbe pokrili 
s posojilom podjetniškega 
sklada.«

Skupaj so 
močnejši
Zgodbo AS systema pišeta 

dve družini. Poleg zakoncev 
Aleša in Cvetke Seidl sta so-
lastnika podjetja zakonca 
Ulrike Engel-Voss in Holger 
Voss iz Nemčije. Lastništvo 
je razdeljeno na polovico. 
Direktor podjetja AS system 
Aleš Seidl je pojasnil, da je 
nemški solastnik Verbindun-
gselemente Engel k uspehu 
podjetja prispeval s svojim 
znanjem, skladiščem in po-
slovnim procesom, prav tako 
tudi s fi nančnim vložkom. 
»Solastnik je k nam prinesel 
program vijačnega blaga. 
Novih trgov nam sicer ni 

odprl, nam pa s svojimi po-
znanstvi posredno zelo po-
maga pri prodoru na nemški 
trg. Brez partnerja zagotovo 
ne bi mogli doseči rasti, ki jo 
beležimo tako pri prometu 
kot pri povečevanju zaposle-
nih,« je dejal Seidl.

Obetajo se nove 
zaposlitve
AS system je v letu 2015 

posloval zelo dobro. Podjetje 
je imelo 20-odstotno rast in 
več kot 3 milijone evrov pro-
meta. V letu 2016 načrtuje 
25-odstotno rast. »Zaenkrat 
nam kaže, da bi bila rast lah-
ko še večja od načrtovane, a 
smo raje skromni in stojimo 
na trdnih tleh,« pojasnjuje 
Seidl.

Novi proizvodni prostori 
prinašajo tudi nove zapo-
slitve. Podjetje, ki trenutno 
zaposluje 41 ljudi, je že raz-
pisalo pet prostih delovnih 
mest. Po besedah Seidla naj 
bi do konca januarja zapo-
slili od pet do sedem novih 
sodelavcev, do konca leta pa 
še dodatnih deset. Trenutno 
iščejo kader v komerciali in 
strojne tehnike, ključavni-
čarje ter mehatronike.

TINA STRMČNIK
Foto: Damjan Regoršek

Izkoristite našo posebno ponudbo 
stanovanjskih kreditov, ki velja do 
31. 3. 2016 oziroma do preklica.

www.abanka.si  l  Abafon 080 1 360

STANOVANJSKI
KREDITI

do doma, kot 
si ga želite.

»V Slovenijo sem se zaljubil, všeč so mi 
njene naravne lepote, gore, lepo odkritje 
in prijetno presenečenje pa so bila tudi 
vaša vrhunska vina. Povsod sem bil de-
ležen le prijaznosti in gostoljubja,« nam 
je na dušo popihal ameriški kupec.

OB ROBU

JANJA INTIHAR

Je boljše tuje
ali domače?

Kaj se je zgodilo s podjetji na Celj-
skem, ki so jih prevzeli tujci? So novi 
lastniki proizvodnje odnesli v tujino 
in množično odpuščali, kot so zatr-
jevali mnogi nejeverneži? Nikakor 
ne. Ta podjetja so danes stabilna, 
donosnejša in manj zadolžena, kot 
so bila pred prevzemom. Povečuje-
jo število zaposlenih, gradijo nove 
proizvodne hale in plačujejo davke. 
Nihče jih ni odnesel nikamor. Veliko 
slovenskih podjetij se novim lastni-
kom lahko zahvali, da so sploh preživela. V večini podjetij 
na Celjskem, ki so jih v zadnjih letih prevzeli tujci, pravijo, 
da jim je danes bolje kot včasih.

Seveda bi lahko v vsakem od teh podjetij, ki so zdaj v lasti 
tujcev, našli skupinico ljudi, ki je zaradi novih razmer in 
novih pravil nezadovoljna. Ampak, to ni nobena posebnost, 
povezana s tujimi lastniki. Delavci, navajeni na pravila, 
ki so veljala v socialističnih časih, težko sprejemajo novo 
»ordnung und disciplin«, ki so jo v kulturo podjetja prinesli 
novi lastniki.

Vendar, bodimo iskreni, še več nezadovoljnežev, kot jih je 
v tako imenovanih tujih podjetjih, je v domačih družbah, 
to je v podjetjih, ki so v večinski lasti domačih poslovnežev. 
Od marsikje prihajajo zelo negativne informacije. Zaposleni 
tožijo, da morajo biti vodstvu podjetju na voljo 24 ur vse dni 
v tednu, to pa se jim pri njihovih plačah sploh ne pozna. Ali 
podjetja torej rastejo na njihovih plečih in ne zaradi dobrih 
poslovnih odločitev vodstva?

Dejstvo je, da je neko podjetje, pa naj ima še tako dobro 
vodstvo, odvisno predvsem od tega, kako dobre in predvsem 
zadovoljne ima delavce. Če namreč zaposleni ne vidijo no-
bene svetle prihodnosti, je tudi njihovo delo temu primerno. 
Zdolgočaseno, rutinsko, brez novih idej … skratka, delajo 
le, da mine dan. Tuji lastniki, ki so v preteklih letih pre-
vzeli slovenska podjetja, se vsekakor dobro zavedajo tega, 
vedo tudi, da so dobili dobre in zveste delavce. Le pošteni 
in iskreni morajo biti do njih. Našim delavcem je namreč 
popolnoma vseeno, za katerega lastnika delajo. Da le imajo 
redno plačo in da lastnik spoštuje njihove pravice.
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Energijsko najbolj 
varčna znamka

Madžarska agencija, ki vsako leto izbere in nagradi 
najbolj energijsko varčne aparate za dom na madžar-
skem tržišču, je letos Gorenju podelila kar dve nagradi: 
za najbolj energijsko varčen sesalec in posebno pri-
znanje za najbolj energijsko varčno blagovno znamko.

»V Gorenju nam je mar za okolje, v katerem živimo, zato 
stremimo k energijsko varčnim in učinkovitim aparatom. 
Na prejeto nagrado smo zelo ponosni in upamo, da bomo 
v prihodnje še boljši,« je povedal Janže Arlič, produktni 
vodja področja malih gospodinjskih aparatov.

Poleg že omenjene nagrade je blagovna znamka Go-
renje kot energijsko najučinkovitejša blagovna znamka 
prejela tudi posebno nagrado Energy Saving Award. V 
zadnjih šestih letih so bili aparati največjega slovenskega 
proizvajalca aparatov za dom v različnih kategorijah kar 
osemkrat ocenjeni kot najbolj varčni.

BGO
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Istrabenz plini, plini in plinske tehnologije, d. o. o., 
Sermin 8a, 6000 Koper, vabi k sodelovanju kandidate 
ali kandidatke za delovno mesto:

VOZNIK
(tovornega vozila s cisterno za prevoz nevarnih snovi)

za določen čas 12 mesecev, kraj opravljanja dela je Celje.

Pogoji
- vsaj IV. stopnja izobrazbe tehnične smeri,
- 2 leti delovnih izkušenj,
- vozniški izpit B-, C- in E-kategorije,
- izpit za polnilca tehničnih plinov,
- izpit iz ADR za prevoz nevarnih snovi,
- izpit za viličarista (zadnje tri izpite je izjemoma možno 

opraviti v roku 6 mesecev po nastopu dela, če posa-
mezni pogoj takrat ni izpolnjen, velja, da zaposleni ne 
izpolnjuje pogojev za delo).

Naloge
•  prevzema, pregleda in pripravlja vozila pred vožnjo ter 

skrbi za urejenost vozila,
•  vozi tovorno vozilo,
•  odpravlja manjše okvare na vozilu,
•  prevzema, naklada, nadzira, dostavlja, razklada ter pre-

daja blago in embalažo v skladu s transportnim nalo-
gom in ostalimi spremnimi dokumenti,

•  spremlja ter sprotno in pravilno izpolnjuje tahografske 
lističe in ostalo prevozno dokumentacijo,

•  izdaja račune, prevzema in oddaja gotovino,
•  izvaja zbiranje tržnih podatkov, kontrolo stanja blaga in 

embalaže, sprejema reklamacije pri kupcih,
•  opravlja vizualne in testne preglede plinskih postaj in 

izdela poročilo …

Rok za prijavo je do vključno 26. januarja 2016.

Prijave s podpisom, z življenjepisom in dokazili o iz-
polnjevanju pogojev lahko pošljete pisno po pošti na 
naslov Istrabenz plini d. o. o., PE Vzhodna Slovenija, 
Plinarniška 1, 3000 Celje, s pripisom »voznik«.

Prijav ne pošiljajte na katerikoli elektronski naslov 
družbe.

Ob obisku vladne gospodarske delegacije v Iranu, je družba Gorenje v ponedeljek v središču Teherana odprla nov prodajno-razstavni salon. 
Odprtja se je udeležil tudi gospodarski minister Zdravko Počivalšek.

Gorenje z ambicioznimi 
načrti v Iranu
V Teheranu odprli razstavno-prodajni salon

»Vložek v napis na 
Prevčevi čeladi se 
večkratno povrne«

1XXXXŠt. 2, 14. januar 2016

V skladu z določili 32., 33., 34. in 35. člena Zakona o zavo-
dih (Ur. l. RS, št. 12/91 s spremembami), 56., 57. in 69. člena 
Zakona o socialnem varstvu (Ur. l. RS, št. 3/07 s spremem-
bami) in 37. ter 38. člena statuta Centra za usposabljanje, 
delo in varstvo, Dobrna je svet Centra za usposabljanje, 
delo in varstvo Dobrna 8. 1. 2016 sprejel sklep o razpisu 

prostega delovnega mesta

direktorja/direktorice
Centra za usposabljanje, delo in varstvo Dobrna.

Razpis bo v celoti objavljen v Uradnem listu RS 
dne 15. 1. 2016.

Svet Centra za usposabljanje, delo in varstvo Dobrna

Zanimalo nas je tudi, kako v Gorenju ocenjujejo tržne 
učinke ob zmagi Petra Prevca na prestižni novoletni skakalni 
turneji in dobre rezultate ostalih skakalcev, ki na svojih čela-
dah nosijo napis Gorenje. »Partnerstvo Gorenja s slovenskimi 
nordijskimi reprezentancami se tudi izplača, vložek se več-
kratno povrne,« so nam sporočili iz službe za korporativno 
komuniciranje, pri čemer ne navajajo sponzorskega vložka, 
ki ga namenjajo za Petra Prevca oziroma nordijsko smučar-
sko reprezentanco nasploh.

»Nordijske discipline so izjemno priljubljene v Nemčiji, 
Avstriji, Skandinaviji, tudi na Poljskem, če poleg slovenskega 
omenim le nekaj naših pomembnejših evropskih trgov,« pra-
vi Uršula Menih Dokl, direktorica korporacijske identitete 
in komuniciranja v Gorenju, in dodaja, da je bila letošnja 
novoletna turneja oziroma »turneja štirih skakalnic« izjemno 
medijsko odmevna, motivi (slike, video posnetki) Prevca 
s čelado z napisom Gorenje pa se pojavljajo v vseh vrstah 
medijev po vsem svetu, torej v elektronskih in klasičnih.

Gorenje tradicionalno zagotavlja podporo vsem ge-
neracijam slovenskih nordijskih reprezentanc v okviru 
Smučarske zveze Slovenije, ekipam Rokometnega kluba 
Gorenje Velenje, v manjšem obsegu podpira tudi nekaj 
športnih zvez, predvsem v ekipnih panogah. »Ponosni smo 
na številne uspehe, ki pomagajo krepiti prepoznavnost 
in ugled blagovne znamke Gorenje. Slovenske smučarje 
podpiramo že 25 let, in sicer tako v dobrih sezonah kot 
tudi v manj uspešnih, kajti tudi te pridejo,« je še povedala 
Uršula Menih Dokl.

Gorenje, ki je sodelovalo pri obisku vladne gospodarske 
delegacije v Iranu, in sicer pod vodstvom gospodarskega 
ministra Zdravka Počivalška, je v ponedeljek odprlo raz-
stavno-prodajni salon s površino 350 kvadratnih metrov.

so bile Gorenjeve aktivnosti 
v obdobju embarga v Iranu 
manj intenzivne od želenih, 
vendar si z odpravo gospo-
darskih sankcij spet obetajo 
večji obseg poslovanja. Lani je 
Gorenje sklenilo novo distribu-
cijsko pogodbo z uveljavljenim 
lokalnim partnerjem, s katerim 
je začelo znova vzpostavljati 

prodajno mrežo in organizirati 
oskrbno verigo.

Krepitev prodaje 
in tržnega deleža
Izdelki Gorenja so sicer na 

voljo v treh razstavno-prodaj-
nih salonih v Teheranu in v 
več specializiranih trgovinah 
ter nekaterih večjih urbanih 
središčih izven prestolnice. 
Za letos v Gorenju načrtujejo 
tudi vstop v eno večjih trgo-
vski verig. Z distributerjem so 
si zastavili ambiciozne cilje, 
saj želijo v obdobju petih let 
postati ena od petih najbolj 

prodajanih blagovnih znamk 
vgradnih gospodinjskih apa-
ratov v Iranu. Kot je še povedal 
Boštjan Vodeb, nameravajo v 
Iranu zaradi relativno visokih 
uvoznih dajatev tudi sesta-

vljati pralne in sušilne stro-
je, dolgoročno pa načrtujejo 
krepitev prodaje in povečanje 
tržnega deleža.

ROBERT GORJANC
Foto: Gorenje

V njem se bo Gorenje 
predstavljalo s celotnim na-
borom velikih gospodinjskih 
aparatov višjega srednjega in 
premium cenovnega razre-
da.

Kot je povedal izvršni regij-
ski direktor za prekomorske 
države Boštjan Vodeb, so v 
Gorenju na iranskem trgu de-
javni že več desetletij. Politična 
situacija je botrovala temu, da 

Knežević le še do 
konca aprila

V Elektru Celje so potrdili, da je pred božično-novo-
letnimi prazniki odstopil predsednik uprave Rade Kne-
žević.

Kaj je razlog za njegovo odločitev, ne želijo povedati, 
uradno naj bi se Kneževič za odhod iz podjetja odločil 
zato, ker je že lani izpolnil pogoje za upokojitev. Drugi 
mandat na čelu Elektra Celje naj bi se mu sicer iztekel v 
začetku leta 2018.

Knežević, letnik 1949, je poslovno pot začel v Kovino-
tehni, v elektrodistribuciji je delal od leta 1981. V Elektru 
Celje se je zaposlil pred skoraj tremi desetletji. Začel je 
kot vodja področja za zveze, od leta 2002 je bil pomočnik 
predsednika uprave, leta 2010 pa je po odstopu Viktorja 
Tajnška prevzel prvi mandat kot predsednik uprave. Kne-
žević bo Elektro Celje vodil še do konca aprila. Razpis za 
novega predsednika uprave bo nadzorni svet podjetja ob-
javil predvidoma februarja. JI
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Več otrok na kosilu v šoli
Z novim letom je v Slove-

niji več otrok upravičenih 
do subvencioniranega šol-
skega kosila, kar je omogo-
čila lani sprejeta novela za-
kona o uveljavljanju pravic 
iz javnih sredstev. Doslej so 
imeli pravico do brezplač-
nega kosila otroci iz dru-
žin, ki so uvrščene v prvi 
dohodkovni razred, in tudi 
zdaj zanje ne bo nič druga-
če. Novost je, da bodo lah-
ko imeli topel obrok tudi 
številni drugi otroci, če se 
bodo njihovi starši odločili 
za to, da izkoristijo državno 
subvencijo.

Doslej je brezplačno kosilo 
prejemalo približno 17 tisoč 
otrok iz socialno najbolj ogro-
ženih družin v Sloveniji. Po 
ocenah ministrstva za izobra-
ževanje se jim bo lahko pri-
družilo še približno 12 tisoč 
tistih, ki so pri prejemanju 
otroškega dodatka uvrščeni 
v drugi in tretji dohodkovni 
razred. Le da zanje kosilo ne 
bo brezplačno, temveč bodo 
lahko izkoristili državno sub-
vencijo. Ta je 70-odstotna, če 
gre za upravičenca iz družine 
v drugem dohodkovnem ra-

zredu, oziroma 40-odstotna, 
če je ta iz tretjega dohodkov-
nega razreda. Preostanek do 
polne cene kosila bodo mora-
li plačati starši.

Za koga velja ta novost, 
pojasnjuje Olga Bezenšek 

Bodo starši izkoristili ponujeno subvencijo in otrokom omogočili topel obrok v šoli ali bo za nekatere 
doplačilo za kosilo še vedno previsoko?

Možnost brezplačnega kosila 
ali subvencije

Brezplačno – 1. dohodkovni razred: povprečni mesečni 
dohodek na člana družine znaša do 18 odstotkov neto 
povprečne plače v Sloveniji, to je do 181 evrov.

70-odstotna subvencija – 2. dohodkovni razred: nad 18 
do 30 odstotkov oziroma od 181 do 301 evrov.

40-odstotna subvencija – 3. dohodkovni razred: nad 30 
do 36 odstotkov oziroma od 301 do 362 evrov.

govornica opozarja tudi, naj 
ljudje sporočijo centru vse 
spremembe, ki se zgodijo 
med letom in vplivajo na uvr-
stitev v dohodkovni razred 
(rojstvo otroka, izguba služ-
be …). Sicer pa direktorica 
centra pozdravlja ta ukrep, 

ker so se pravice razširile in 
bodo imeli možnost toplega 
obroka številni otroci. »Soci-
alna slika bo lahko zato malo 
drugačna.«

TC
Foto: arhiv NT

(GrupA)

Lalić, direktorica celjskega 
centra za socialno delo: »Vsi, 
ki že imajo odločbo za otro-
ški dodatek ali za državno 
štipendijo za dijaka, naj jo 
skrbno pregledajo, saj je v 
njej navedeno, v kateri do-

hodkovni razred sodijo. Nato 
naj sporočajo šoli, če želijo, 
da ima otrok kosilo.« Šole 
imajo informacijski sistem, 
ki jim omogoča preverjanje 
podatkov pri uveljavljanju to-
vrstnih socialnih pravic. So-

Letos naj bi bilo tudi več prejemnikov državnih štipen-
dij. V štiričlanski družini cenzus zanjo znaša 2.250 evrov. 
Za uveljavitev te pravice je treba oddati vlogo na center 
za socialno delo. Zvišal se je tudi znesek redne denarne 
socialne pomoči, izredne denarne socialne pomoči in 
posmrtnine, in sicer na 288,81 evra. Tudi v tem primeru 
je treba vlogo oddati do konca februarja na center za so-
cialno delo. Zvišali so se tudi zneski otroškega dodatka 
v petem in šestem dohodkovnem razredu, in sicer za 10 
odstotkov.

Zgled sodelovanja med 
javnim in zasebnim

VELENJE – Ministrica za izobraževanje Maja Makovec Brenčič je v začetku tega 
tedna obiskala Šaleško dolino in vse glavne ustanove, ki so povezane z izobraževa-
njem v tej regiji.

Ministrica je ob tej priložnosti najprej obiskala vrtec v Šoštanju, ki je primer dobre 
prakse sodelovanja javnega in zasebnega partnerstva ter sodelovanja z lokalno skupno-
stjo. Ministrica, ki ni mogla skriti navdušenja nad novim šoštanjskim vrtcem, je pohvalila 
sodelovanje pri izvajanju javno-zasebnega partnerstva. Sprehodila se je po vrtcu, pokle-
petala z otroki in s strokovnimi delavci ter si ogledala nastop šoštanjskih nadebudnežev. 
Ob koncu obiska je dejala, da vrtec deluje v odličnih pogojih in da se v njem tudi zelo 
kakovostno in veliko dela.

Po obisku podjetja Esotech in Mestne občine Velenje je ministrica obiskala podjetniški 
center Standard in Medpodjetniški izobraževalni center Velenje. Poudarila je, da je ena 
od prednosti v njenem mandatu povezovanje izobraževanja z gospodarskim delom in da 
sta oba centra dober primer takšne prakse. Župan Mestne občine Velenje Bojan Kontič 
je ponosno poudaril, da v Velenju na področju izobraževanja ni ločnic med osnovnošol-
skim, srednješolskim in višješolskim izobraževanjem. V Velenju se zgodbe na področju 
izobraževanja prepletajo, inštitucije dobro sodelujejo. BGO

Nevaren jašek pokrit
VOJNIK – Ob cesti v Lešju, za-

selku ob Šmartinskem jezeru, 
je kar nekaj časa zeval nepokrit 
jašek, na kar so nas s fotografijo 
opozorili tamkajšnji stanovalci, 
ki so že nekaj časa iskali odgo-
vornega in prosili za ureditev 
nevarne točke.

Eden od voznikov naj bi pod-
vozje svojega jeklenega konjička 
že razbil, ko se je umikal naspro-
ti vozečemu avtu, saj je bil jašek 
pokrit le z lesenimi deskami, ki se 
lahko brez težav premaknejo. Na 
srečo se nihče ni poškodoval.

Odgovor, kdo mora urediti jašek, 
smo iskali pri Antonu Preložniku, 
referentu za komunalne dejavnosti 
v Občini Vojnik. Ta je pojasnil, da je 
pred časom nekdo ukradel pokrov 
z jaška, ki je namenjen kabelske-
mu sistemu. Zato je pozval podjetje 
Telemach, naj takoj uredi zadevo. 
Anton Župnek iz omenjenega 
podjetja je poskrbel, da so delav-
ci zavarovali nevaren jašek, v teh 
dneh pa je tudi že pokrit.

TC
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SVET ZAVODA
OSNOVNE ŠOLE FRANA ROŠA
Cesta na Dobrovo 114, 3000 Celje

razpisuje delovno mesto

RAVNATELJA/RAVNATELJICE
Kandidat/-ka mora za imenovanje na funk-

cijo ravnatelja/-ice izpolnjevati pogoje v skla-
du z Zakonom o organizaciji in financiranju 
vzgoje in izobraževanja – ZOFVI (Ur. l. RS, št. 
16/07-uradno prečiščeno besedilo, 36/08, 
58/09, 64/09 in 65/09, 20/11, 40/12 – ZUJF in 
57/12-ZPCP-2D).

Kandidati/-ke morajo imeti pedagoške, vod-
stvene, organizacijske ter druge sposobnosti 
za uspešno vodenje zavoda.

Predviden začetek dela je 1. 6. 2016. Izbrani/-
-a kandidat/-ka bo imenovan/-a za dobo 5 let.

Kandidati pošljejo pisno prijavo z dokazili 
o izpolnjevanju zahtevanih pogojev (dokazila 
o: izobrazbi, nazivu, opravljenem strokovnem 
izpitu, opravljenem ravnateljskem izpitu /kan-
didat lahko kandidira tudi brez ravnateljske-
ga izpita, vendar si ga mora pridobiti v enem 
letu po začetku mandata, sicer mu preneha 

mandat po zakonu/, potrdilo sodišča, da ni v 
kazenskem postopku – s priloženo izjavo, da 
pri katerem koli drugem sodišču – zunaj kraja 
prebivališča – zoper njega ni uveden kazen-
ski postopek zoper spolno nedotakljivost) v 8 
(osmih) dneh po objavi razpisa na naslov Svet 
zavoda Osnovne šole Frana Roša Celje, Cesta 
na Dobrovo 114, 3000 Celje, s pripisom PRIJA-
VA NA RAZPIS ZA RAVNATELJA. Vlogo bomo 
upoštevali kot pravočasno, če bo oddana na 
pošto s priporočeno pošiljko zadnji dan roka.

Kandidat/-ka mora poleg dokazil o izpol-
njevanju pogojev k prijavi priložiti program 
vodenja zavoda za mandatno obdobje in kra-
tek življenjepis z opisom dosedanjih delovnih 
izkušenj.

Kandidati/-ke bodo prejeli/-e pisno obvesti-
lo o imenovanju v zakonitem roku.
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V znamenju »badnjaka«

CELJE – Pred nekaj dnevi 
so številni pravoslavni ver-
niki na Celjskem praznovali 
pravoslavni božič, ki je po 
julijanskem koledarju neko-
liko pozneje. Božič je velik 
praznik tudi za pravoslavne 
vernike, saj je njegovo bi-
stvo isto. To je za kristjane 
praznik miru in družinski 
praznik.

»Ljudje potrebujemo pred-
vsem mir, zato naj nam ga 
Kristus prinese,« je ob pra-
voslavnem božiču nagovoril 
vernike celjski paroh Milan 
Duduković, ki skrbi za duhov-
no oskrbo vernikov na širšem 
območju Celja in Velenja ter 
Zasavja. Pred začasno pravo-
slavno cerkvijo, to je katoliško 
cerkvijo sv. Maksimilijana v 
Celju, se je med praznovanjem 
božiča zbralo veliko vernikov.

Uvod v praznovanje božiča 
je slovesni družinski »badnji« 
večer, na »badnji« dan, ko 
posekajo v gozdu po starem 
običaju mlado hrastovo drevo. 
Simbol pravoslavnega božiča 
»badnjak«, ki so ga prižgali na 
ognjišču pred celjsko cerkvijo, 
spominja na hladno betlehem-
sko noč, v kateri se je rodil Je-
zus Kristus. Verniki so se pred 
cerkvijo zbrali pol ure pred pol-
nočjo in prižigali sveče.

Paroh Duduković je nato 
opravil slovesno polnočno 
bogoslužje in prebral božično 
poslanico pravoslavnega patri-
arha. »Opažamo, da se največji 
greh, greh ubijanja človeka in 
celotnih človeških skupnosti, 
izvaja vsakodnevno, in to po-
gosto v Božjem imenu. To je za 
normalen um in razum nepoj-
mljivo,« je med drugim zapisal 
patriarh Irinej.

BJ

Na Konusovem 
travniku bodo 
gradili

SLOVENSKE KONJICE – Občina je pred osmimi leti 
sprejela Odlok o obrtni coni Konus Slovenske Konjice, 
ki je omogočil prostorsko ureditev za širitev proizvodnje 
dejavnosti na osmih hektarjih površine. Čeprav je bilo 
sprva predvideno, da bodo lastniki zemljišč sami urejali 
komunalno infrastrukturo, je zaradi različnih okoliščin 
to kasneje prevzela občina.

Kot pravi konjiški župan Miran Gorinšek, je gospodarska 
aktivnost na tem območju spodbudna: »Na tem območju 
že nekaj časa obratuje prevozništvo Pušnik, v končni fazi 
gradnje je podoben center tudi za prevozno podjetje Fijavž, 
delno je tja preselil proizvodnjo že Wravor, skladiščni šotor 
in asfaltno ploščad si je uredilo podjetje Isokon, pred za-
četkom gradnje sta še podjetji Unior in Konus Konex.« Kot 
je še pojasnil sogovornik, gre v večini primerov za začasne 
rešitve, ki jih bodo v nadaljevanju nadomestili zidani objekti. 
»Investicije so trenutno v fazi priprave projektne dokumen-
tacije, večina investitorjev pa je že prejela odločbe o plačilu 
komunalnega prispevka.«

StO

Med pravoslavnim božičnim bogoslužjem v Celju.

Pred začasno pravoslavno cerkvijo v Celju. »Badnjak«, mlado hrastovo drevo, je simbol pravoslavnega božiča.

Nagrada za 
življenjsko delo

 www.simbio.si

Nova knjiga o 
Pivovarni Laško

LAŠKO – V knjižnici bodo nocoj ob 19. uri predstavili 
knjigo Pivovarna Laško v obdobju 1938–60 avtorja prof. 
dr. Rafaela Cajhna. Gre za osebni spomin na pivovarno, 
njegovega očeta pivovarja in na Laško.

V knjigi je avtor zbral veliko spominov, fotografi j in doku-
mentov, ki pričajo o pivovarni v obdobju ponovnega zagona, 
okupacije ter nadaljnje povojne obnove in razvoja.

Rafael Cajhen je že kot 5-letni deček vsakodnevno spre-
mljal dogajanje v laški pivovarni. Njegov oče, Rafael Cajhen 
starejši, je bil pivovarski strokovnjak, ki mu je bila v zah-
tevnem obdobju pred 2. svetovno vojno zaupana ponovna 
proizvodnja piva.

Po vojni je bila pivovarna moderno opremljena. Rafael 
Cajhen je v njej spoznaval moderno tehniko, številne stroje 
in tehnološke postopke v pivovarskih obratih in delavnicah. 
Opazoval pa je tudi spretnosti različnih mojstrov, kar mu je 
na široko odprlo vrata v svet tehnike.

Cajhen je svojo mladost preživel v Laškem, je doktor ele-
ktrotehničnih znanosti in zaslužni profesor na Fakulteti za 
elektrotehniko Univerze v Ljubljani. V strokovnih krogih je 
znan po izumu tiristorskega sistema za vzbujanje sinhronega 
generatorja. Napisal je preko 100 strokovnih in znanstvenih 
del, od tega več knjig in visokošolskih učbenikov.

Pred enim letom so sicer v Knjižnici Laško predstavili tudi 
knjigo Jožeta Sadarja Laški pivovarji v obdobju 1963–2003.

RG

CELJE – Mag. Alenka 
Polutnik, ki je bila v času 
službovanja vodilna celjska 
arhitektka in je s svojim de-
lom bistveno prispevala k 
razvoju Celja, je dobitnica 
nagrade za življenjsko delo 
Društva krajinskih arhitek-
tov Slovenije. Priznanje ji 
bodo podelili danes na Bio-
tehniški fakulteti Univerze v 
Ljubljani.

TC, foto: GrupA Mag. Alenka Polutnik

Mir osnovno sporočilo pravoslavnega božiča
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Smučarji tekači na Rogli še 
niso prišli na svoj račun
Ob težavah z vremenom jo je zagodla še tehnika pri izdelavi umetnega snega

V minulih dneh po novo-
letnih praznikih ob prvem 
pravem snegu so alpski 
smučarji prišli na svoj ra-
čun. Drugače je bilo s teka-
či na smučeh. Vsaj na Rogli 
si niso mogli privoščiti tega 
užitka, čeprav je to pri mar-
sikomu zbujalo začudenje, 
saj je bilo tudi v nižinah kar 
nekaj snega.

Začetek tekaške sezone v 
tej zimi na Rogli je bil sicer 
kar obetaven, saj se je ob niz-
kih temperaturah in prvem 
naravnemu snegu začela že 
konec novembra. A potem 
je sneg skopnel, neobičajno 
visoke temperature v decem-
bru pa niso več omogočale 
izdelave umetnega snega.

Premalo 
naravnega snega 
za pripravo prog
V zadnjih dneh decembra 

in prvih dneh januarja je 
zapadlo zgolj 10 cm snega, 
kar kljub travnati podlagi ne 
zadošča za pripravo teka-
ških prog. Potem so na Ro-
gli imeli še tehnične težave 
pri umetnem zasneževanju. 
»Pokvaril se nam je kompre-
sor. Sistem zasneževanja na 
tekaških progah je namreč 
drugačen kot na progah za 
alpsko smučanje. Poleg vode 
moramo namreč dovesti na 
teren do posameznih topov 
tudi zrak,« je povedal Aleš 

Slapar, tehnični direktor 
Unior turizma.

Obratovanje tekaških prog 
na Rogli je v veliki meri od-
visno od naravnih snežnih 
padavin, saj je sistem za teh-

nično zasneževanje urejen le 
v štartno-ciljni areni oziro-
ma na tekaškem štadionu. 
V minulih dneh je na Rogli 
zapadlo približno 15 cm 
snega. Glede na vremensko 

Ali se naposled le obeta prava zimska podoba smučarskotekaškega poligona na Rogli?

napoved se snežne padavine 
obetajo spet danes.

Proge pripravljene 
v začetku 
prihodnjega 
tedna
»Proga, na kateri lahko de-

lamo umetni sneg na podlagi 
okoljevarstvenega dovoljenja, 

je dolga 800 metrov. Za za-
sneževanje tolikšnega terena 
potrebujemo približno 48 ur, 
zato računamo, da bodo pro-
ge ob ugodnih vremenskih 
razmerah pripravljene v za-
četku prihodnjega tedna,« je 
še povedal Aleš Slapar.

Za uporabo tekaških prog 
na Rogli je sicer potreben 

nakup tekaške karte – dnev-
ne ali sezonske. Brezplačen 
tek je sicer mogoč v štartno-
-ciljni areni za vse smučarje 
tekače, brezplačna je tudi 
uporaba celotnega sistema 
tekaških prog za otroke do 
14. leta. Prav tako tekaške 
karte ne potrebujejo imetniki 
katere koli veljavne smučar-
ske vozovnice za alpski del 
smučišča, so nam še sporo-
čili iz Unior turizma.

Kot so nam še povedali, 
10 odstotkov od vseh proda-
nih tekaških kart (skupaj s 
centom od vsake izkorišče-
ne smučarske vozovnice) v 
posamezni sezoni namenijo 
v Sklad za naravo Pohorje. 
Denar iz tega sklada upora-
bljajo za aktivnosti s podro-
čja varovanja narave.

Čez leto deset 
tekmovanj
Kljub temu da tekmovanje 

za Fis svetovni pokal v teku 
na smučeh tokrat ne bo na 
Rogli, temveč ta konec tedna 
v Planici, na letni ravni v 
Smučarskotekaškem centru 
Rogla pripravijo približno 
deset tekmovanj in priredi-
tev različnih disciplin in zah-
tevnosti, je še povedala Tina 
Tinta Kovačič, predstavnica 
za odnose z javnostmi v Uni-
or turizmu.

ROBERT GORJANC
Foto: RG

Rekonstrukcija pred koncem Potegnili črto pod leto 2015
ŠMARJE PRI JELŠAH – Tamkajšnji župan Stanko Šket, ki je, kar se tiče vloge župana, 

pravzaprav novinec, je zadovoljen z opravljenim delom v letu 2015. Kljub temu da je po 
njegovih besedah čas velikih naložb minil, bodo v letu 2016 tudi manjše investicije zelo 
pomembne za prebivalce, društva, zavode, obrtnike in podjetnike v občini.

Stanko Šket je pohvalil delo občinskega sveta in občinske uprave v letu 2015. Povedal je, 
da se je ekipa navadila delati hitro in zavzeto. Poudaril je, da občinsko upravo v letu 2016 
čakajo večje kadrovske spremembe, saj je svojo upokojitev napovedala dosedanja vršilka 
dolžnosti direktorice šmarske občinske uprave Zlatka Pilko. Župan se je medtem že upo-
kojil in svojo vlogo opravlja neprofesionalno. Precej truda bo seveda terjalo uresničevanje 
začrtanih projektov. »Za naložbe je denar zagotovljen, a kljub temu menim, da so takšni 
časi, da je treba z manj denarja in manj ljudmi narediti več in bolje,« je dejal.

TS
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Podjetje s 65-letno tradicijo zaradi začasno povečanega 
obsega dela zaposli

elektromonterja  (več delavcev)

•  IV. ali V. stopnja izobrazbe elektrotehnične smeri
•  zaželeno 2 leti delovnih izkušenj
•  veljavno vozniško dovoljenje B- in C-kategorije
•  zaželeno znanje vsaj enega tujega jezika
 (angleško, prednostno nemško)

Delo se opravlja pretežno na terenu, občasno izven redne-
ga delovnega časa z avtokošaro in avtodvigalom!

Pogodba o zaposlitvi se sklene za določen čas 5 mesecev 
z možnostjo zaposlitve za nedoločen čas.

Kandidati morajo k prijavi predložiti:

•  vlogo s kratkim življenjepisom
•  kopijo zadnjega šolskega spričevala
•  pregled dosedanjih zaposlitev

Kandidati morajo poslati vloge z dokazili do 22. 1. 2016 
na naslov: ELEKTROSIGNAL, d. o. o., Lava 6a, 3000 Celje.

LJUBNO – V občinskem središču končujejo rekonstrukcijo skakalnice, kjer bo pri-
hodnji mesec tekma svetovnega pokala v ženskih smučarskih skokih. V kraju, ki velja 
za eno od zibelk ženskih smučarskih skokov na svetovni ravni, so najprej nameravali 
zgraditi nov skakalni center.

Na koncu se je izkazalo, 
da bi nepričakovana geo-
mehanska dela to naložbo 
preveč podražila. Skakalni 
center Savina je bil namreč 
potreben posodobitve, saj 
so se v kraju in širše zbali, 
da v prihodnjih letih ne bi 
več dosegali pogojev, ki jih 
postavlja Mednarodna smu-
čarska zveza.

V okviru rekonstrukcije so 
trenutno končana gradbena 
dela, urejeni so zaletna me-
sta in doskočišče z iztekom. 
Pred koncem je gradnja no-
vega lesenega sodniškega 
stolpa, urejene so tudi ogra-
je, končujejo nekatera inšta-
lacijska dela. Tudi snega se 
je zadnji čas precej nabralo, 
vendar je Ljubencem pona-
gajala zadnja odjuga.

Skakalni center v novi po-
dobi so si že ogledali kontro-
lorji Mednarodne smučarske 
zveze, ki pripomb niso imeli. 
Tekma svetovnega pokala bo 
13. in 14. februarja. Ljubno 
je leta 2013 pridobilo licen-
co nacionalnega panožnega 
centra za ženske skoke.

BJ

V soboto, 23., in nedeljo, 24. januarja, bo sicer na Rogli brezplačni tečaj teka na smu-
čeh, ki ga že petič organizira Športna trgovina Rossi Sport iz Celja. Namenjen bo uče-
nju klasične in drsalne tehnike. Hkrati si bo mogoče brezplačno izposoditi opremo.

Brezplačni tečaji ob koncu januarja
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Občina se je 
poboljšala

SOLČAVA – Računsko so-
dišče je občini pred nekaj 
dnevi izreklo negativno 
mnenje. Solčava se namreč 
v preteklosti ni zadolževa-
la v skladu z zakonodajo. 
Sodišče je pregledalo po-
slovanje občine v obdobju 
od leta 2009 do leta 2014, 
ko je presegla zakonsko 
dovoljeno mejo zadolžitve 
in ni pridobila soglasja mi-
nistrstva za finance.

Občina se je v preteklosti 
zadolževala zaradi gradnje 
šole in večnamenskega Cen-
tra Rinka. Center Rinka je 
večnamensko središče za 
trajnostni razvoj Solčavske-
ga. V njem so med drugim tu-
ristično informacijska točka, 

stalna razstava, večnamen-
ska dvorana in razstavno-
-prodajni prostor za lokalne 
izdelke. Tako je občina med 
drugim pred petimi leti skle-
nila dolgoročno posojilo v 
znesku 300 tisoč evrov brez 
soglasja ministrstva. Od obči-
ne računsko sodišče odzivne-
ga poročila ni zahtevalo, saj 
so bile nepravilnosti odpra-
vljene že med revizijskim 
postopkom. Po drugi plati so 
bili sprejeti popravljalni ukre-
pi. Računsko sodišče je zato 
občini podalo priporočilo za 
izboljšanje poslovanja.

Gre za obdobje, ko je Ob-
čino Solčava vodil župan 
Alojz Lipnik. »Lani smo 
poravnali skoraj vse zapadle 

obveznosti. Ostajajo posoji-
la, ki so bila najeta s soglas-
jem ministrstva za finance,« 
odgovarja sedanja županja 
in nekdanja podžupanja 
Katarina Prelesnik. Meni, 
da bi se lahko Solčava v pri-
meru, če ne bi zgradila nove 
šole, od te za vedno poslovi-
la. Ocenjuje, da v današnjih 
razmerah takšna gradnja ne 
bi bila več mogoča.

»Poleg tega smo lani za-
ustavili vse večje naložbe, 
saj večjega razpisa ni bilo. 
Glede na to, da bodo znova 
razpisi in da nam država 
proračun zmanjšuje, se bo-
jim za prihodnje naložbe,« 
dodaja županja.

BRANE JERANKO
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Katarina Karlovšek, RTA agencija mag. Milena Čeko Pungartnik, Zavod Celeia Celje

Zahvala sponzorjem in donatorjem
Iskreno se zahvaljujemo podjetjem, ki so ob 

KULTURNO-POSLOVNI PRIREDITVI ZA USPEŠNA PODJETJA V CELJU, 
 ki je bila 29. novembra 2015 v Celjskem domu, podarila sredstva in darila za božično obdari-

tev otrok iz socialno ogroženih družin.

Zbrali smo 13.970 evrov, s čimer smo obdarili 344 otrok iz Celja.
Darovala so podjetja:
Cinkarna Celje, Hrib, Merkscha furnirnica, Pocinkovalnica, Izletnik Celje, A2S, Bosio, Elektro Celje, 

Etol, Pivovarna Laško, Uka Jašari, Avtotehnika Celje, Kova, Mollier, Ph+, Celjske lekarne, Elektro-
singal, Biro bit, Energetika Celje, Etra, Instalacije Razgoršek, ITRO, Nepremičnine Celje, Simbio, 
Studio EMS, Tiskarna Jesenek, Zavarovalnica Maribor – Poslovna enota Celje, Biro Ogis – Andrej 
Kuzma, Palma, Slikopleskarstvo Andrej - Miran Roškarič, Slada, Vodovod-kanalizacija Celje, Aga 
Kebap Branka Tramšek, Borza nepremičnin, Citron Jože Topolovec, Fivia, Cenex, Geodetski zavod 
Celje, Pišek logistika, Študentski, Stonex, Zoran Golc, Alkom.

Zahvaljujemo se tudi podjetjem, ki so za obdaritev podarila darila:
Ahac, Celjske mesnine, Vivapen, ZPO Celje, Pekarna Geršak, McDonald's, Mercator, Grafika Gracer.

Vsem skupaj želimo srečno in uspešno v letu 2016.

Medijski pokrovitelj oglasa: Novi tednik

ZBIRANJE SREDSTEV ZA 
MOBILNI ULTRAZVOK

Rotary club Celje, klub z dolgoletno tradicijo, je prepoznan po mnogih velikih akcijah, s 
katerimi odgovorno pomaga odpravljati številne socialne stiske in materialno izboljšuje stanje 
v Celju in širšem regijskem okolju.

Na osnovi družbene odgovornosti je nastala tudi ideja, da bi z ostalimi klubi – Soroptimist 
club Celje, Rotary club Barbara Celjska, lionsi – njihovi podmladki in podporniki humanitarne 
dejavnosti izpeljal akcijo zbiranja sredstev za nakup mobilnega ultrazvoka za novo vzpostavljen 
Urgentni center Splošne bolnišnice Celje. Ultrazvok bodo lahko uporabljali zdravniki urgentne 
medicine in tudi specialisti z internističnega in operativnega področja. V akciji sodeluje tudi 
pobrateni Rotary club Biedenkopf iz Nemčije ter njihov District.

Projekt mobilnega ultrazvoka je ocenjen na vrednost med 42 tisoč in 45 tisoč tisoč evrov. V 
ta namen je klub ločeno odprl račun pri Banki Celje – Abanka. TRR: SI56 0600 0314 5463 337 za 
URG Center SB Celje. Zelo si želimo, da podjetniki, podjetja in tudi posamezniki nekaj finančnih 
sredstev, ki bi jih morda namenili darilom, namenite za dober namen – nakup ultrazvoka – in s 
tem naredite veliko dobrega za mnoge bolnike, ki bodo potrebovali zdravniško pomoč.

Za Rotary club Celje
Marijana Kolenko

Ugriznili v kislo jabolko

Kdo je imel najlepše urejeno 
okolje?

VOJNIK – V nedeljo je bila podelitev priznanj turističnega društva za lepo urejeno 
okolje v letu 2015. Podelilo je tri priznanja za posebne dosežke in dvanajst rednih pri-
znanj gospodinjstvom. Za tri posebne dosežke je podelilo grafike slikarja Petra Krivca.

Tri grafike so prejeli izjemno urejena kmetija Goričan iz Jankove, lastnik kovaške delavnice 
in zbirke Jože Ribič iz Ivence ter izstopajoča Lebanova domačija na Poti v Lešje. Turistično 
društvo Vojnik opravlja ocenjevanje vsako leto in to na območju celotne vojniške krajevne 
skupnosti. Šestčlanska ocenjevalna komisija, ki vključuje tudi vrtnarja in aranžerja, ocenjuje 
urejenost javnih stavb, postajališč, parkirišč, lokalov ter cerkvenih in spominskih objektov. 
Po krajevni skupnosti se odpravi dvakrat na leto. Priznanja podelijo za večletno urejenost.

BJ

Marof pred rešitvijo
VOJNIK – V Novi Cerkvi bo kot kaže kmalu dokončno rešen dolgoletni problem za-

ščitenega marofa v središču kraja. Stavba naj bi bila končana v drugi polovici tega leta. 
Nekdanje gospodarsko poslopje je namreč dolgo samevalo in propadalo.

Mogočne stavbe, ki je zaščitena kot kulturna dediščina, so se zaradi tega morebitni vla-
gatelji izogibali. Za njeno ureditev se je na koncu odločil domači podjetnik Ivan Ravnak, 
ki jo je začel obnavljati pred dvema letoma v sodelovanju z zavodom za varstvo kulturne 
dediščine. Zaradi slabega stanja marofa je lastnik stavbo v soglasju z zavodom podrl do 
prve plošče in opravil njeno rekonstrukcijo.

Na stavbi je že nova fasada, njena notranjost je v zaključni fazi, delno je končana tudi 
zunanja ureditev. V poslopju, ki je v središču Nove Cerkve, so med drugim predvideni 
trgovina, vrtec, muzejska zbirka in frizerski lokal. BJ, Foto: arhiv NT (GrupA)

Spodbuda za podjetnike
ROGATEC – Da bi spodbudila razvoj podjetništva na lokalnem območju, občina 

sodeluje pri skupnemu projektu Mreže podjetniških inkubatorjev Savinjske regije, 
v okviru katerega bo skušala vzpostaviti poslovno enoto Podjetniškega inkubatorja 
Vrelec Rogaška Slatina.

Občina Rogatec nima zakonskih pogojev za ustanovitev samostojnega podjetniškega 
inkubatorja, zato bi se rada priključila k obstoječemu v Rogaški Slatini. Poslovne površine, 
velike 250 kvadratnih metrov, bo skušala urediti v nekdanji občinski stavbi v trškem jedru. 
Mladim podjetjem bodo na voljo pisarne s spremljajočimi prostori. Da bo rogaška občina 
projekt uspešno uresničila, bo morala med drugim do leta 2022 zagotoviti tri nova delovna 
mesta oziroma v inkubator vključiti tri nove podjetnike. Sicer pa pri projektu Mreža podje-
tniških inkubatorjev Savinjske regije sodelujejo še občine Rogaška Slatina, Velenje, Celje, 
Šentjur in Šmarje pri Jelšah. TS

Obrez Preskarjeva prva dama 
občinske uprave

Nova Cerkev si je oddahnila. Takšen je bil videti marof pred rekonstrukcijo.

LUČE – Lučani računajo, 
da se bo geodetska odmera 
občinskih cest na celotnem 
območju občine končala le-
tos. Kot ena prvih občin so se 
Luče te zahtevne naloge loti-
le načrtno, saj se zaradi ne-
urejenosti na tem področju 
pojavljajo različne težave.

V prejšnjem družbenem sis-
temu je bila zasebna lastnina 
manj pomembna, zato takrat 
med gradnjo novih cest nji-
hove geodetske odmere niso 
opravljali. Danes je drugače, 
zasebna lastnina je »sveta«. 
Luče so v to kislo jabolko 
ugriznile tudi zaradi tega, ker 

so med splošno gospodarsko 
krizo cene geodetskih storitev 
občutno padle.

Javni razpis za odmero so 
objavile že leta 2013, nato so 
jo opravljale že predlani in 
lani. Odmerjenih imajo že pri-
bližno dve tretjini občinskih 
cest in njihova odmera naj bi 
bila končana konec avgusta. 
Geodetska uprava bo nato iz-
dala odločbe o novi parcela-
ciji in takšno parcelno stanje 
vpisala v kataster. Odmera za 
območje celotne občine bo 
Luče stala 120 tisoč evrov.

Med postopkom geodetske 
odmere dobi cesta svojo par-

celno številko. Med odmero se 
lastništvo zemljišča ne spre-
minja, saj cesta ostaja v zaseb-
ni lasti. Občino nato čaka še 
veliko zahtevnejša naloga, po-
gajanja z lastniki odmerjenih 
zemljišč o prenosu lastništva 
na občino.

BJ

Gorata občina Luče je po 
številu cest na prebivalca 
med prvimi v Sloveniji. Ob-
čina s komaj 1.500 prebivalci 
jih ima namreč kar 140 kilo-
metrov.

SLOVENSKE KONJICE 
- Občinsko upravo bo po 
novem vodila Breda Ob-
rez Preskar. Informacija je 
zaenkrat še neuradna, saj 
bo izbirni postopek prav-
nomočno zaključen 20. 
januarja.

Doslej je bil na tem polo-
žaju deset let Alojz Pačnik, 
ki pa mu mandata v tretje 
niso podaljšali. Kot je po-

trdil konjiški župan Miran 
Gorinšek, so na razpis do-
bili 24 prijav, trije kandidati 
so prišli v ožji izbor. Med 
favoriti so se omenjala raz-
lična imena, a kot kaže bo 
občinsko upravo v Sloven-
skih Konjicah odslej vodila 
prav nekdanja izvršna di-
rektorica Celjskega sejma 
Obrez Preskarjeva.

StO, arhiv NT (GrupA) Breda Obrez Preskar
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Čeprav je to, da bi pre-
selili Zavod za prestajanje 
mladoletniškega zapora in 
kazni zapora Celje, že vrsto 
let ena največjih želja vseh 
zaposlenih, a tudi obsojen-
cev in pripornikov, v letu 
2016 do njene uresničitve 
zagotovo še ne bo prišlo. A 
morda se vendarle nasmi-
hajo boljši časi. Letos naj bi 
Ministrstvo za pravosodje 
RS začelo urejati postopke 
novogradnje ljubljanskega 
zapora, nato naj bi morda 
celo začeli uresničevati 
tudi projekte glede novo-
gradnje zapora v Celju.

Možnih lokacij je v Celju 
več, vsa ta leta pa se zatika 
predvsem pri denarju, ki bi 
bil gradnji oziroma selitvi 
namenjen. Posledica tega, 
da je celjski zapor še vedno v 
središču mesta in v stavbi iz 
leta 1810, je tudi, da prostor-
sko kmalu ne bo več ustre-
zal potrebam. Lani je bil na 
primer ves čas popolnoma 
zaseden. To pomeni, da je 
bilo celo leto, in tako je še 
danes, v njem v povprečju 98 
obsojencev in pripornikov.

Težava je tudi kadrovska. 
Zakon o uravnoteženju jav-
nih financ je priškrnil vrata 
finančnim sredstvom, ki so 
bila namenjena zaposlova-
nju pravosodnih policistov. 
Teh še vedno primanjkuje 
tudi v Celju. »Lani smo sicer 
dobili soglasje za štiri nove 
pravosodne policiste in pe-
dagoga,« pravi direktorica 
Zavoda za prestajanje mla-
doletniškega zapora in kazni 
zapora Celje Edita Mejač. 
Da je kadrovska situacija v 
celjskem zaporu resna, kaže 
tudi podatek, da celjskim 
pravosodnim policistom pri 
delu pomagajo pravosodna 
policistka iz mariborskih 
zaporov in trije pravosodni 
policisti z Doba oziroma Iga.

Manj birokracije 
in načrti
A ni vse tako črno. Lani 

se je na primer nekoliko 
spremenil Zakon RS o izvr-
ševanju kazenskih sankcij, 
ki je nekatere stvari pri de-
lovanju zapora tudi olajšal, 
predvsem na birokratskem 
področju. Med drugim je 
omogočil, da je zdaj odloča-
nje o prestajanju kazni za-
pora na nekaterih lokacijah 
ali o premeščanju iz enega 
v drug zapor lažje. Ravno 
iz celjskega zapora je na 
pravosodno ministrstvo šla 
tudi pobuda, da bi sčasoma 
vendarle uredili tudi to, da 

Selitev celjskega zapora še 
vedno ostaja le želja

bi ženske, ki prestajajo pri-
por v Celju, tega prestajale 
na Igu. Razlog za to je pred-
vsem organizacijske narave, 
ki je vezana na način dela v 
zaporu. Za pripornice velja-
jo sicer enaka pravila kot za 
pripornike, logistično pa je 
predlog celjskega zapora vre-
den temeljitega razmisleka.

Po več letih je celjski za-
por lani tudi uspel podpisati 
pogodbo z Zdravstvenim do-
mom Celje na področju zdra-
vstvenega varstva obsojen-
cev in pripornikov. Do lani je 
bilo namreč tako, da so imeli 
v zaporu zdravstveno ambu-
lanto, pogodbe pa so imeli 
podpisane z zdravniki, ki so 
opravljali preglede. Zdaj je 

zaporniška ambulanta pod 
okriljem celjskega zdravstve-
nega doma, kar je prav tako 
logistično in organizacijsko 
boljše, meni Mejačeva.

Eden od načrtov, ki ga 
omenja sogovornica, je sicer 
še vedno bolj kot ne želja, saj 
uresničitev ni odvisna le od 
pravosodnega ministrstva. 
Znano je, da se marsikdo od 
zapornikov in pripornikov v 
času bivanja v zaporu odloči 
tudi za izobraževanje. »Žal 
zapor nima finančnih sred-
stev, da bi ga omogočil, tako 
da je to breme na ramenih 
staršev, svojcev in zaporni-
kov ter pripornikov. Mislim, 
da bi zakonodaja morala 
omogočiti brezplačno mo-

žnost izobraževanja. Seveda 
ne govorim o nadaljevanju 
izobraževanja, gre za izobra-
ževanje za osnovi poklic. To 
bi bilo namreč pozitivno tudi 
za nadaljevanje socialnega 
vključevanja zaprtih oseb po 
prestani kazni,« pojasnjuje 
direktorica Edita Mejač.

Spoštljivost do 
vseh
Varnostna situacija se je 

v celjskem zaporu lani zelo 
izboljšala. Pobegov ni bilo, 
enako ne večjih izgredov. 
Medtem ko so leta 2014 
pravosodni policisti morali 
desetkrat pri posredovanju 
uporabiti prisilna sredstva, 
so jih lani samo dvakrat. To 
je zelo spodbuden podatek, 
pravi Mejačeva. Težko bi bilo 
to neposredno povezati s ka-
kšnim dejavnikom, ki bi bil 
razlog za to. A je res nasle-
dnje. V celjskem zaporu zelo 
veliko pozornosti namenjajo 
ne le varnosti in nadzoru, 
ampak tudi pravilnemu od-
nosu z zaprtimi osebami.

»Mislim, da je lahko vzrok 
za to predvsem dobro delo 
sodelavcev v oddelkih za 
varnost in vzgojo. Pedagog 
mora na primer vsak dan 
stopiti v stik z obsojenci 
in priporniki. Ko zaznamo 
problem, ga poskušamo ta-
koj rešiti tam, kjer je nastal. 
Kot v okolju tudi tu velja, da 
moraš biti jasen, iskren, spo-
štljiv do vseh. Veliko je po-
govorov in to se na dolgi rok 
pozna,« dodaja Mejačeva. 
Več kot očitno na to vpliva 
tudi struktura obsojencev in 
pripornikov. Gre predvsem 
za mlajšo populacijo, ki je 
dobro seznanjena z zakono-
dajo, na drugi strani pa še ni 
osebnostno popolnoma izo-
blikovana. To hkrati pomeni, 
da je delo s takšno popula-
cijo zaprtih oseb toliko bolj 
zahtevnejše in občutljivejše.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: Arhiv NT (SHERPA)

Direktorica Zavoda za prestajanje mladoletniškega zapora in kazni 
zapora Celje Edita Mejač.

Selitev celjskega zapora si vsi želijo tudi zato, ker je obdan predvsem z zidovi in obsojeni ter priporniki tudi 
na sprehodih nimajo nobenega stika z naravo.

Značilnost Zavoda za prestajanje mladoletniškega 
zapora in kazni zapora Celje je med drugim tudi, da za 
obsojence in pripornike pripravlja različne delavnice 
tako na področju kulture, usposabljanja in fizične ak-
tivnosti. Pogosto zapor »odpre svoja vrata« za svojce 
zaprtih oseb, da lahko vidijo in slišijo, kako obsojenci 
in priporniki bivajo v zaporu. Lani je vodstvo celjskega 
zapora uresničilo tudi idejo, ki so jo nato povzeli še 
drugi slovenski zapori, in vrata odprlo za svojce zapo-
slenih v zaporu. Ti so imeli tako možnost videti, kje 
njihovi partnerji, otroci ali starši delajo.

Težava ne samo celjskega, ampak vseh slovenskih zaporov, iz leta v leto ostaja od-
visnost zaprtih in priprtih oseb. Kljub trudu vseh ustanov za izvrševanje kazenskih 
sankcij je to še vedno pretrd oreh. Za celjski zapor velja, da se tretjina tistih obsojencev 
in zapornikov, ki so odvisniki, v času prestajanja kazni potrudi in se proti odvisnosti 
bori. Ostali imajo težave. Kot pravi direktorica celjskega zapora Edita Mejač, se je v 
zadnjem času pojavila droga sintetični kanabinoid. Gre za dokaj novo drogo, ki z 
uživanjem prinese hude in nevarne posledice. S standardnimi testi, ki so na trgu, je 
zelo težko ugotoviti njeno prisotnost v telesu. Ker so imeli nekaj posamičnih primerov 
uživanja te droge tudi v zaporu, so že ukrepali in tudi poostrili nadzor nad obsojenci 
in priporniki.

Varnostna situacija v zaporu se je lani 
izjemno izboljšala

1XXXXŠt. 1, 7. januar 2016

Na podlagi 53. in 54. člena Zakona o prostorskem načrtova-
nju (Uradni list RS, št. 33/2007, 70/2008 - ZVO-1B, 108/2009, 
80/2010 - ZUPUDPP, 43/2011 - ZKZ-C, 57/2012, 57/2012 - 
ZUPUDPP-A, 109/2012, 35/2013 - skl. US, 76/2014 - odl. US, 
14/2015 - ZUUJFO) in 10. člena Statuta Mestne občine Celje 
(Uradni list RS, št. 106/13) župan Mestne občine Celje s tem

JAVNIM NAZNANILOM
obvešča javnost o javni razgrnitvi
osnutka sprememb in dopolnitev

ODLOKA O ZAZIDALNEM NAČRTU 
OSTROŽNO SEVER -

skrajšani postopek

I.
Predmet sprememb in dopolnitev so odstopanja od načr-
tovane ureditve na parceli številka 791/1 v k. o. Ostrožno. 
Sprememba se nanaša samo na prostorske izvedbene po-
goje umeščanja enostanovanjskega objekta, zato v skladu s 
53. in 54. členom Zakona o prostorskem načrtovanju (Uradni 
list RS, št. 33/2007, 70/2008 - ZVO-1B, 108/2009, 80/2010 
- ZUPUDPP, 43/2011 - ZKZ-C, 57/2012, 57/2012 - ZUPUDPP-
-A, 109/2012, 35/2013 - skl. US, 76/2014 - odl. US, 14/2015 
- ZUUJFO) poteka po skrajšanem postopku.

II.
Gradivo bo javno razgrnjeno od 15. 1. 2016 do vključno 
1. 2. 2016
- v prostorih Mestne občine Celje, Oddelka za okolje in pro-

stor ter komunalo, na Sektorju za prostorsko načrtovanje 
in evropske zadeve, soba za stranke, III. nadstropje, Trg 
celjskih knezov 9, Celje in

- na sedežu Krajevne skupnosti Ostrožno,
 Cesta na Ostrožno 90.

III.
Javni obravnava bo 27. 1. 2016 v sejni sobi pod dvoranami 
Narodnega doma Mestne občine Celje, Trg celjskih knezov 
9, Celje s pričetkom ob 15.00 uri.

IV.
V okviru javne razgrnitve ima javnost pravico dajati pripom-
be in predloge na dopolnjen osnutek prostorskega akta. 
Pripombe in predlogi se lahko do vključno 1. 2. 2016 podajo 
pisno na mestih javne razgrnitve kot zapis v knjigo pripomb 
in predlogov, lahko se pošljejo na naslov Mestna občina 
Celje, Oddelek za okolje in prostor ter komunalo, Trg celjskih 
knezov 9, Celje, ali na elektronski naslov prostor@celje.si, pri 
čemer se v rubriki »zadeva« navedejo ključne besede »javna 
razgrnitev Ostrožno«. Mestna občina Celje bo preučila pri-
pombe in predloge javnosti in do njih zavzela stališče, ki ga 
bo objavila na spletnih straneh Mestne občine Celje: http://
moc.celje.si/moc_planiranje_stalisca.
Šteje se, da je pri dajanju pripomb in predlogov z navedbo 
imena in priimka ali drugih osebnih podatkov dan pristanek 
za objavo teh podatkov v stališču, ki bo objavljeno na spletni 
strani in posredovano v prejem. Osebe, ki ne želijo, da se v 
stališču objavijo njihova imena in priimki ali drugi osebni 
podatki, morajo to posebej navesti.

Bojan Šrot
župan
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Varčevanje 
se vedno 
začne v 
glavah!

NAŠA TEMA

Če se iz meseca v mesec na položnicah pojavlja znesek, ki je ve-
dno višji, vi pa se hudujete, kako je to možno, če vendar varčujete 
že na vsakem koraku – je čas za razmislek. Predvsem za vprašanje, 
kako premišljeno in pravilno varčevati in ob tem ohraniti občutek, 
da pri osnovnih dobrinah, ki so pomembne za udobno bivanje, 
niste prikrajšani.

Ne v denarnici!

Vsaka stopinja šteje!
Ne grejte se na račun sosedov, ampak na svojega, ki je lahko 
tudi nižji …

»Vsaka stopinja šteje,« je pi-
salo na zloženki, ki so jo pred 
časom dobili odjemalci Ener-
getike Celje. Že dve neznatni 
stopinji pri višji temperaturi 
stanovanja pomenita 12-od-
stotno večjo porabo energije. 
Seveda to pomeni posledično 
višji znesek na položnici.

Medtem ko nekateri ne zna-
jo varčevati, drugi pri ogreva-
nju varčujejo celo preveč. Gle-
de na vso zakonodajo, vezano 
na dobavo toplotne energije in 
posredno tudi na Stanovanjski 
zakon RS, ki vsakega lastnika 
stanovanja zavezuje k temu, da 
»skupne dele stavbe uporablja 
na način, ki ne omejuje drugih 
etažnih lastnikov«, je predvsem 
nov pravilnik o načinu delitve 
in obračunu stroškov za toplo-
to v večstanovanjskih stavbah 
udaril po tistih, ki so varčevali 
preveč. O tem smo poročali že 
konec lanskega leta.

Precej so krivi sami
Če je do zdaj nekomu zado-

ščala toplota cevi ali sten, ki so 
mejile na druga stanovanja, ra-
diatorje pa je imel ugasnjene, 
odslej ni več tako. Sosede s hla-
dnimi radiatorji bo zdaj takšna 
varčnost stala več – če bo nekdo 
porabil manj kot 40 odstotkov 
povprečno porabljene toplote 
na kvadratni meter v stavbi, bo 
plačal ogrevanje glede na kva-
draturo stanovanja, v katerem 
živi. Torej se tako varčevati ne 
splača več. Upravniki, ostali eta-
žni lastniki ali podjetja za do-
bavo toplotne energije takšnih 
lastnikov, ki so se greli na račun 
sosedov, niso mogli kaznovati, 
saj zakonske podlage ni bilo, 
zato je država to očitno uredila 
tako, kot je – s pravilnikom.

Čeprav je pogosto mnenje 
ljudi, da so podjetja za doba-
vo toplote včasih oderuška, 
je treba priznati, da vedno 
ni tako. »Energetika Celje je 
dobavitelj toplote do vstopa v 
hišno toplotno postajo in skr-
bi za zadostno temperaturo 
vode v vročevodnem omrežju 
pri določeni zunanji tempera-
turi. To je prvi nivo tempera-
turne regulacije, za katerega 
skrbi Energetika,« pravi Ivo 
Jurak, namestnik direktorja 
Energetike. Druga regulaci-
ja sledi v toplotnih postajah 
objekta. Za vzdrževanje to-
plotnih postaj skrbijo uprav-
niki po pooblastilu lastnikov 
in ga izvajajo preko speciali-
ziranih podjetij. Stanovalci bi 

Namestnik direktorja Energetike 
Ivo Jurak. (Foto: SHERPA)

morali poznati svoje vzdrže-
valce postaj, a jih večina ne, 
kar je tudi dokaz, koliko smo 
ljudje danes sploh ozaveščeni 
o načinu, poteku ogrevanja, 
kar nenazadnje vpliva tudi na 
način varčevanja. Tretja regu-
lacija pa je odvisna od »sta-
novalcev«. In v tem delu se 
mnogi kritiki ne zavedajo, da 
so za visoke ogrevalne stroške 
pravzaprav krivi sami.

Huda kri pred 
vsako naložbo
Termostatske ventile po-

znamo vsi, večina, če se ne 
greje v stanovanjskih hišah 
ali na plin, pa tudi merilni-
ke na radiatorjih. Čeprav so 
leta 2011, ko jih je država 
predpisala za uporabo, jezili 
marsikoga, je večina vendarle 
začela razmišljati. Tudi o tem, 
kako kot lastnik enega stano-
vanja vplivamo na kakovost 
celotnega objekta, v katerem 
živimo. So pa merilniki pri 
nas pokazali tudi na določe-
ne pomanjkljivosti pri gradnji 
nekaterih stavb, a tudi da sis-
temi centralnega ogrevanja 
niso bili povsod urejeni tako, 
kot je treba. S tem se strinja 
tudi Jurak. Nadalje to odpira 
področje naložb v večstano-
vanjske stavbe, ki bi na dolgi 
rok vplivale na zmanjšanje 
stroškov ogrevanja, ampak 
skoraj vedno je v vsaki takšni 
strehi kaj kmalu ogenj.

Ljudje že tako ali tako nima-
jo denarja, zato težko sogla-
šajo z zamenjavo stavbnega 
pohištva ali z izolacijo bloka, 
zato je veliko hude krvi, pre-
den blok izvajalci del sploh 
lahko energetsko učinkovito 
obnovijo. Čeprav bi slednje 
že prvi mesec po ureditvi 

občutno znižalo znesek na 
položnicah. Ravno z izolacijo 
in s kakovostnimi okni lahko 
zmanjšamo toplotno izgubo 
kar za 30 odstotkov. Resda 
drži, da so zaradi naložbe v 
izolacijo ali nova okna stano-
valci obremenjeni največkrat 
s kreditom, toda vzporedno 
na dolgi rok varčujejo tudi pri 
ogrevanju.

Malenkost na 
malenkost – 
privarčevan evro
Kot povsod tudi pri ogreva-

nju štejejo tudi malenkosti. 
Temperatura pod 17 stopinj v 
stanovanju nikakor ni dobra, 
saj pomeni, da se stanovanje 
ohlaja. Ne ohlaja se samo 
zrak, ampak tudi stene in tla. 
Nasploh temperaturna igra s 
termostati na radiatorjih ni 
priporočljiva. Jurak omeni še 
eno zanimivo značilnost pre-
bivalcev Celja: po uvedbi me-
rilnikov in spremembi neka-
terih pravilnikov na področju 
toplotne energije se je občutno 
zmanjšalo število stanovalcev, 
ki cele dneve prezračujejo 
stanovanja. Torej so nekateri 
vendarle začeli razmišljati. 
Tudi v smeri, da celodnevno 
prezračevanje ohlaja ne le to 
stanovanje, ampak posredno 
tudi sosednje stanovanje.

Idealna vlažnost v prostoru 
je med 40 in 60 odstotki. Če je 
prevlažno, se lahko pojavi ple-
sen. Plesen danes krasi mar-
sikakšno stanovanje, razloga 
zanjo sta nepravilno ogrevanje 
in prezračevanje. Varčevanje s 
pravilno nastavitvijo tempera-
ture je pomembno tako zaradi 
stanja zneska na položnici kot 
tudi zato, da se napačno ne 
pokaže na stenah.

Krivci za toplotno 
izgubo
Če je radiator tudi na ho-

dniku, ki je prehodni prostor, 
je vprašanje, ali je treba tudi 
tega ogrevati. Sicer pa radia-
torji pravilno delujejo le tedaj, 
ko omogočimo pravilno kro-
ženje zraka v prostoru. Tudi 
oblikovani so tako, kot so, z 
namenom. Nad njimi ne sme 
biti postavljene police, saj one-
mogoča dvig toplega zraka. Iz 
enakega razloga radiatorja ne 
smejo pokrivati niti zavese. 
Marsikje se danes grejejo tudi 
s pomočjo klime ali električ-
nih grelnikov, ker naj bi bilo 
to bolj varčno. Če bodo tako 
nadaljevali, bodo padli ravno 
v tisti krog ljudi, po katerih je 
udaril prej omenjeni pravilnik, 
saj je vprašanje, če bodo dose-
gli 40-odstotno mejo.

Največji krivci za toplotno 
izgubo so vrata in okna. Če 
kdo nima denarja za zamenja-
vo starih oken, pa se morda 
najde kakšen evro za zate-
snitev. Tudi ta se bo za nekaj 
centrov posledično pokazala 
tudi pri varčevanju pri ogreva-
nju. V zimskih mesecih pa je 
priporočljivo okna zastirati s 
polknami, z roletami ali debe-
limi zavesami. Zaradi nižjih 
temperatur so namreč ponoči 
izgube toplote največje.

SIMONA ŠOLINIČ

Kaj lahko naredijo ljudje v 
večstanovanjskih stavbah, da 
bi privarčevali pri stroških? 
Pomembno vlogo pri tem 
ima tudi upravnik zgradbe, 
pravi Mitja Velikanje, vodja 
upravljanja v celjskem pod-
jetju Supra-stan.

»Lani smo izvedli obsežno 
akcijo zniževanja stroškov v 
vseh stavbah v našem upra-
vljanju. Tako smo zamenjali 
dobavitelja električne energije, 
kar je pomenilo za približno 25 
odstotkov nižje stroške, podob-
no smo privarčevali pri zavaro-
vanju skupnih delov objekta ali 
pri deratizaciji, kjer bodo pri-
hranki približno 30-odstotni.« 
Pri obratovalnih stroških je po 
njegovem mnenju pomembna 
smotrna raba energentov in 
vode. Pri ogrevanju so z uved-
bo delilnikov nekateri začeli 
pretirano varčevati in napačno 
zračiti, kar je povzročilo pojav 
vlage in plesni, na dolgi rok pa 

Upravnik lahko prispeva 
k nižjim stroškom

večje stroške za sanacijo. Na 
vprašanje, ali bo nov pravilnik 
rešil te težave, Velikanje odgo-
varja, da bo to pokazal čas.

Drage fasade
Naloga upravnika je, da v 

imenu etažnih lastnikov raz-
deli stroške v objektu. Strošek 
upravljanja po njegovem mne-
nju predstavlja manjši del zne-
ska na položnici – Supra-stan 
naj bi bil v primerjavi s sloven-
skimi upravniki nekje v sredini 
po višini tega stroška. »So tudi 
cenejši upravniki, zlasti so to 
manjša podjetja, kjer pa je ka-
kovost storitev vprašljiva.«

In kateri stroški, ki jih uprav-
niki obračunavajo, so najvišji? 
»To so stroški vzdrževalnih 
del,« pravi Velikanje. »V za-
dnjem letu lahko izpostavim 
zlasti prenove fasad, teh je bilo 
14 v okviru našega podjetja. Pri 
tem so stroški visoki, naložba 
pa pomeni precejšnje prihran-

Ker je na položnicah Supra-stana veliko postavk, 
se morda vsi ne znajdejo med podatki.
»Stremimo k preglednemu poslovanju, zato so takšni 
tudi naši razdelilniki stroškov, kjer je razvidno, koliko so 
znašali skupni računi izvajalca ali dobavitelja, kako se 
delijo v stavbi, kolikšen je delež glede na stanovanje … 
Tudi zato smo pred časom uvedli elektronski portal. 
Vsaka stranka dobi geslo in uporabniško ime in lahko vidi 
račune ter razdelitev stroškov.«

Supra-stan upravlja 4.200 sta-
novanjskih enot v občini Celje, 
nekaj tudi v okoliških krajih.

ke pri ogrevanju. Velik del stro-
škov lastniki pokrijejo tudi iz 
rezervnega sklada. Za izvedbo 
takšnih del je treba imeti več 
kot 75-odstotno soglasje glede 
na lastniške deleže. Še vedno 
se pojavlja miselnost, da je za 
etažnega lastnika pomembno 
samo njegovo stanovanje, pre-
malo pa se zaveda, da je sola-
stnik skupnih delov.

Žalec 

Elektrika: 45
Upravnik (Sipro): 116
Odvoz smeti (Simbio): 10
Voda (JKP Žalec): 31
SKUPAJ: 202

Ljudje radi živimo udobno, a 
ob tem pozabimo, da je prvi ko-
rak k varčevanju že sprememba 
miselnosti o načinu bivanja in 
upoštevanju bistvenih dejavni-

Povprečni mesečni stroški v stanovanju 
(58 m2, 3 člani) v evrih:

Povprečni mesečni stroški v enostanovanjski 
hiši (približno 130 m2), v evrih:

Celje

Energetika: 30
Elektrika: 45
Upravnik (Atrij): 57
Odvoz smeti (Simbio): 11
Voda (JKP Žalec): 23
SKUPAJ: 166

Šentjur pri Celju

Kurjava (drva): 67
Elektrika: 55

Odvoz smeti: 12
Voda: 44
SKUPAJ: 178

Za urejeno bivalno 
okolje
Tudi pri izvedbi vzdrževal-

nih del lahko upravniki precej 
vplivajo na višino stroškov, 
pravi Velikanje. Podjetje je zato 
ustvarilo bazo cenovno ugo-
dnih izvajalcev s preverjeno 
kakovostjo. »To je pomembno 
pri vsakodnevnih stroških, pri 
velikih vzdrževalnih delih pa 
še bolj.«

Korak k zmanjševanju stro-
škov je tudi, da ljudje bolj pa-
zijo na svoje bivalno okolje, 
ga ne uničujejo in je zato tre-
ba manj urejanja.

Do lani so dela čistilke in 
hišnika marsikje opravljali 
stanovalci v okviru osebnega 
dopolnilnega dela. Zakonodaja 
je to onemogočila in zato so se 
marsikje odločili za čistilne ser-
vise, kar je pomenilo pocenitev. 
»Kakovost mora načeloma osta-
ti ista, a je res, da servis ne more 
biti ves čas prisoten,« opozarja 
na pluse in minuse sogovornik.

TC

kov, ki vplivajo na nižje zneske 
na položnicah. Kako torej stroške 
omejiti, da bo po plačilu vseh po-
ložnic v denarnici še ostalo nekaj 
denarja?
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Zdi se, da so minili časi, ko 
smo lahko porabniki dobrin, 
kot so voda, elektrika in po-
dobno, še vplivali na višino 
zneskov na položnicah. Ne-
koč je veljalo preprosto dej-
stvo, da manj kot porabiš, 
manj plačaš. In če so vsi v 
družini pridno zapirali pipo 
in ugašali luč, se je to na kon-
cu poznalo tudi na mesečni 
položnici. Kaj pa danes?

Če je še pred leti veljalo, da 
so stroški za bivanje v hiši bi-
stveno višji od tistih, ki jih pla-
čuje posameznik ali družina, ki 
živi v večstanovanjski hiši, se je 
to razmerje v zadnjem času že 
precej porušilo.

Poleg tega na višino stro-
škov v večstanovanjskih 
stavbah poleg porabe in vseh 
dajatev vpliva še več drugih 
dejavnikov, med drugim tudi 
to, kdo s stavbo upravlja. 
Tako smo v uredništvu pri-
merjali povprečne letne stro-
ške v primerljivih stanovanjih 
v Celju in Žalcu. Povprečen 
mesečni strošek tričlanske 
družine, ki v Celju živi v 58 
kvadratnih metrov velikem 
stanovanju, znaša 166 evrov. 
V izračunu so upoštevane vse 
glavne položnice – Energeti-
ka, Simbio, Vodovod-Kanali-
zacija, Elektro Celje Energija 
in upravljavec Atrij. Tričlan-
ska družina v enako velikem 
stanovanju v Žalcu mesečno 
za plačilo teh dobrin plača 
202 evra. Pri žalski družini so 
pri izračunu upoštevane po-

Se sploh še 
da varčevati?

Ključ delitve stroškov praviloma določijo upo-
rabniki skupaj z upravnikom objekta. Večino-
ma se uporabljajo sledeči načini obračunava-
nja stroška porabljene vode.

- V večstanovanjskih stavbah, kjer nobeno stanovanje nima od-
števalnega števca, se strošek dobavitelja vode za vso stavbo meri 
na skupnem vodomeru in se preprosto razdeli na število oseb.
- V večstanovanjskih stavbah, kjer imajo prav vsa stanovanja 
odštevalne števce, se skupna poraba ravno tako meri na sku-
pnem vodomeru, strošek dobavitelja vode se nato razdeli po 
deležih, ki jih izračunajo iz dejanske porabe vode posamezne-
ga stanovanja. Zakaj ne po porabljenih kubičnih metrih vode? 
Zato ker so v večstanovanjskih objektih tudi skupni prostori za 
čistilko in hišnika z odjemnim mestom za vodo, kjer ni števca. 
Odjemalci si tako razdelijo še stroške skupne porabe.
- V stanovanjskih objektih, ki so le delno opremljeni z odštevalnimi 
števci, se ponavadi najprej zaračuna porabljena voda uporabni-
kom z odštevalnimi števci po dejansko odčitani porabi. Količina 
porabe vode stanovanj s števci se zatem odšteje od izmerjene ko-
ličine vode za celoten večstanovanjski objekt, razlika pa se razdeli 
na število oseb v stanovanjih, ki nimajo vgrajenih števcev.

ložnice Elektra Celje, Simbia, 
Javnega komunalnega podje-
tja Žalec in upravljavca Sipra, 
ki poleg upravljanja skrbi tudi 
za ogrevanje.

Brez motivacije za 
varčevanje
Če lahko tisti, ki stanuje-

jo v individualnih hišah, z 
lastnim ravnanjem še kako 

Celje

Kurjava (plin): 100
Elektrika: 68

Odvoz smeti: 20
Voda: 25
SKUPAJ: 213

»Zamenjava posameznih 
naprav v stanovanju z ener-
getsko bolj učinkovitimi in 
bolj skrbno ravnanje pri 
njihovi uporabi zagotovo 
lahko prispevata h konkre-
tnim, tudi občutnim pri-
hrankom, ki se poznajo na 
položnicah, in sicer od 10 
do 20 odstotkov na letni 
ravni,« pravi mag. 
Stane Merše, vodja 
Centra za razvoj 
konkurenčnosti 
pri Inštitutu Jo-
žef Stefan.

Kot pravi naš 
sogovor nik , 
se je pametno 
naprej osredo-
točiti na največje 
porabnike elek-
trične energije. »Pri 
ogrevanju sanitarne 
tople vode lahko veliko 
privarčujemo z znižanjem 
nastavitve temperature na 
grelniku. Smiselno je razmi-
sliti tudi o uporabi električne 
toplotne črpalke, s katero lah-
ko te stroške precej znižamo, 
konkretna primera navaja 
Merše.

Kot še dodaja, lahko naj-
večji strošek v gospodinjstvu 
predstavlja ogrevanje stano-
vanja na električno energijo. 
Te stroške je mogoče znižati 
z nastavitvijo primerne tem-
perature, s pametnim pre-

vplivajo na višino stroškov, 
je motiva za smotrno in varč-
no porabo pri stanovalcih v 
blokih precej manj, priznava 
tudi vodja tehnične službe in 
pomočnik direktorja stano-
vanjskega podjetja Sipro Bra-
ne Teršek. V starejših večsta-
novanjskih stavbah izračun 
porabe za energijo, elektri-
ko in vodo še vedno temelji 
na kvadraturi stanovanja in 
številu prijavljenih oseb. V 
novogradnjah je to v večji 
meri že urejeno z individu-
alnimi števci, ki pa jih je v 
starejše zgradbe brez velikih 
stroškov skorajda nemogoče 
vgraditi. Poleg lastne porabe 

Ob skrbnem ravnanju 
prihranki očitni

žnosti za znižanje stroškov. 
Še posebej če uporabljamo 
stare, klasične žarnice, ki jih 
lahko zelo učinkovito nado-
mestimo z varčnimi sijalkami 
oziroma s še bolj učinkovitimi 
led sijalkami, še navaja naš so-
govornik.

»Te sijalke porabijo pribli-
žno petkrat manj električne 
energije in so tudi stroškovno 
izredno učinkovite. Zamenja-
va stowatne žarnice, ki gori 
nekaj ur dnevno, nam na leto 
prihrani približno 10 evrov 
na našem računu. Približno 
toliko znaša tudi strošek ta-
kšne učinkovite sijalke,« po-
udarja Merše.

Požrešne 
elektronske 
naprave
Tudi elektronske naprave 

veljajo za bolj požrešne upo-

današnje zneske na položni-
cah oblikujejo tudi številne 
druge dajatve, ki so določene 
z državnimi uredbami.

Tako Teršek stanovalcem 
v blokovskih naseljih lahko 
ponudi kot nasvet zgolj zna-
ne in zguljene varčevalne 
ukrepe. »Pri energiji se lah-
ko prihrani, če je stanovanje 
vzdrževano in ogrevano na 
priporočljivi temperaturi. V 
kopalnici naj bi imeli 22 ali 
23 stopinj, v kuhinji in bival-
nih prostorih približno 21 ter 
v spalnih prostorih približno 
18 stopinj,« razlaga Teršek. 
Podobno je pri porabi vode. 
»Več kot bo osveščenih sta-
novalcev, manjša bo skupna 
poraba, ki je osnova za in-
dividualne izračune,« pravi 
sogovornik.

rabnice električne energije, 
še posebej, če jih puščamo 
prižgane takrat, ko jih ne 
potrebujemo. Eden takšnih 
požrešnežev je računalnik. 
»Če računalnik gori ves dan 
ali še celo ponoči in ni v sta-
nju pripravljenosti oziroma 
zmanjšanjem delovanju, je ta 
poraba lahko hitro kar nekaj 
sto kilovatnih ur na leto ozi-
roma letni strošek lahko do-
sega tudi od 50 do 100 evrov,« 
opozarja Merše. In dodaja, da 
je smiselno te naprave ugašati 
oziroma jih nastaviti tako, da 
takrat, ko jih ne uporabljamo, 
same znižajo potrebo po po-
rabi elektrike.

Podobno velja tudi za osta-
le naprave, kot so televizija in 
radijski sprejemniki ter dru-
ga hi-fi  oprema. Tudi slednja 
porabi precej energije, zato je 
najceneje, da jo ugasnemo, 
kadar je na potrebujemo.

Drug vidik je energija, ki jo 
elektronske naprave porabijo 
za svojo pripravljenost, t. i. 
»stand by« poraba. Tudi glede 
tega so se sodobne naprave že 
precej izboljšale in je ta pora-
ba bistveno manjša, medtem 
ko je pri starejših napravah 
še vedno zelo velika. »Lahko 
tudi do 10 watov. Vsakih 10 
watov pa pomeni 10 evrov na 
našem letnem računu,« še na-
vaja Merše.

Prazni 
zamrzovalniki … 
račun za umret’
Dotakniti se velja še večjih 

gospodinjskih naprav. Veliki 

zračevanjem prostorov in z 
drugimi ukrepi.

Varčne sijalke 
namesto klasičnih 
žarnic
Razsvetljava zagotovo pred-

stavlja pomemben del porabe, 
kjer imamo 

ve l iko 
m o -

Računalnik 
med elektronskimi 

napravami spada med 
»požrešnejše« porabnike 

električne energije, zato lahko 
precej prihranimo, če ga ugasnemo, 

kadar ga ne uporabljamo. Prav 
tako, če klasične žarnice 
zamenjamo z varčnimi ali 

led sijalkami.

porabniki energije in povzroči-
telji večjih stroškov so zagoto-
vo hladilniki in zamrzovalniki. 
»Še posebej če so zamrzoval-
niki prazni in zelo stari in jih 
morda sploh ne potrebujemo. 
Ta strošek lahko naraste tudi 
od 50 do 100 evrov letno, zato 
je zagotovo smiselno, da smo 
pozorni na delovanje teh na-
prav, predvsem pa tudi pri na-
kupu novih, da kupimo varč-
ne, pri čemer nas usmerjajo 
energetske nalepke, se pravi 
razredi A+ in boljši,« poudarja 
naš sogovornik.

Večji porabniki so tudi 
pralni in pomivalni stroji, ki 
jih uporabljamo vsak dan, 
zato lahko varčnost pri upo-
rabi po Meršetovih besedah 
daje kar konkretne učinke. 
»Kar pomeni, da jih upora-
bljamo, ko so res polni, da 
peremo pri nižjih tempera-

turah, nekaj pa lahko tudi 
prihranimo, če te naprave po-
ženemo v času nižje dnevne 
tarife,« še predlaga.

Osveščenost vedno 
večja
Merše sicer meni, da je 

osveščenost med ljudmi ve-
dno večja in da se možnosti 
prihrankov vedno bolj zave-
dajo. »Sicer smo Slovenci že 
tradicionalno znani, da se 
obnašamo gospodarno, in se 
to tudi odraža pri našem rav-
nanju. Res pa je, da po drugi 
strani še ne zavedamo in ne 
prepoznamo priložnosti, kjer 
bi lahko še veliko prihranili,« 
še sklene mag. Stane Merše, 
vodja centra za energetsko 
učinkovitost pri Inštitutu Jo-
žef Stefan.

ROBERT GORJANC
Foto: RG

Mesečni znesek na položnici sestavljajo različ-
ne storitve, ki se od uporabnika do uporabnika 
razlikujejo, zato - tako so zapisali pri celjskem 
podjetju Vo-Ka - ni mogoče enoznačno opre-
deliti cene kubičnega metra vode.

Povprečni mesečni stroški v enostanovanjski 
hiši (približno 130 m2), v evrih:

Obračun pitne vode je usklajen z Uredbo o metodologiji za obli-
kovanje cen storitev obveznih občinskih gospodarskih javnih služb 
varstva okolja. Skladno z uredbo je na položnicah navedenih od 
tri do trinajst postavk, odvisno od storitev, ki se zaračunavajo. Pri 
nekaterih postavkah se ločeno obračunavata  ksni del (omrežnina 
ali cena javne infrastrukture) in variabilni del (cena storitve).

Vodarina – plačuje se porabljena pitna voda na posameznem 
odjemnem mestu, količina pa predstavlja osnovo za obračun odva-
janja in čiščenja odpadne vode ter okoljske dajatve.

Odvajanje komunalne odpadne vode – s tem se plaču-
je strošek odvajanja odpadne vode od porabnika do čistilne naprave 
ali vodotoka, če čistilna naprava še ni zgrajena. Pogoj za zaračuna-
vanje je, da je porabnik priključen na kanalizacijo ali ima možnost 
priključitve nanjo.

Čiščenje komunalne odpadne vode – s tem se plačuje 
strošek čiščenja odpadne vode, če je kanalizacija, na katero je 
priključen porabnik, priključena na čistilno napravo.

Okoljska dajatev – predstavlja dajatev, ki jo porabnik plačuje 
lokalni skupnosti, ker obremenjuje okolje z odpadno vodo. Zbrana 
sredstva naj bi lokalna skupnost namenila za gradnjo kanalizacije 
in čistilnih naprav. Višina okoljske dajatve je odvisna od tega, ali je 
porabnik priključen na čistilno napravo ali ne.

Omrežnina – predstavlja  ksni del cene.

Vemo, kaj plačujemo? Koliko sosedov 
imate?
Višina mesečne položnice 

za porabo energije ali vode v 
večstanovanjskih zgradbah je 
odvisna tudi od tega, koliko 
oseb na tem naslovu prebiva 
oziroma koliko oseb je na tem 
naslovu prijavljenih pri uprav-
niku. Zato tako upravljavci kot 
tudi ponudniki posameznih 
storitev stanovalce nagovarja-
jo, da je za pravičnejšo poraz-
delitev stroška dejanske porabe 
pomembno, da vemo, koliko 
sosedov imamo, in da so s tem 
seznanjeni tudi upravniki. Kot 
so pojasnili pri celjskem pod-
jetju Vodovod-Kanalizacija, 
predstavlja prav podatek šte-
vila prijavljenih oseb in živali 
osnovo za obračun.

LEA KOMERIČKI

Vodarina 0,49456
Odvajanje odpadne vode 0,13187
Čiščenje odpadne vode 0,49728
Skupaj 1,12371

Storitve, ki vplivajo na ceno 
porabljene vode, v eurih: 1.1.2016
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Letos mineva 20 let, od-
kar Mestna občina Celje 
podeljuje Veronikino na-
grado, nagrado za najboljšo 
pesniško zbirko leta v Slo-
veniji. Jubilej bo avtor in 
organizator projekta – pod-
jetje Fit media – požlahtil s 
številnimi spremljajočimi 
projekti. Ta teden se je za-
čel natečaj Mala Veronika, 
ki bo h kovanju pesniških 
stihov spodbujal srednje-
šolce. Od konca februarja 
do konca marca se obeta 
Veronikin mesec, ki bo k 
premisleku o poeziji spod-
bujal širšo javnost.

Veronikina nagrada letos 
stopa v 20. leto. Prokurist Fit 
medie Jože Volfand meni, 
da se je omenjena nagrada 
v dveh desetletjih uveljavila 
kot ena najbolj prestižnih li-
terarnih priznanj v Sloveniji, 
kar ji priznavajo tako stroka, 
mediji kot ustvarjalci. »Veno 
Taufer mi je ob prejemu 
zlatnika poezije na primer 
dejal, da gre za literarno in 
kulturno priznanje, ki mu 
je prineslo več pohval in 
spodbud kot na primer Pre-
šernova nagrada,« je pojasnil 
Volfand.

V jubilejnem letu bo Fit 
media požlahtila program ob 
podelitvi Veronikine nagrade 
z več spremljajočimi dogod-
ki. Med 20. februarjem, ko je 
mednarodni dan maternega 
jezika, in 21. marcem, ko 

Začenja se leto poezije
20-letnico podeljevanja Veronikine nagrade bosta pospremila Veronikin mesec in natečaj Mala Veronika

obeležujemo svetovni dan 
poezije, bo tako imenovan 
Veronikin mesec. Volfand si 
želi, da bi ljudje v tem času 
bolj in več razmišljali o bese-
di, o ravnanju s slovenskim 
jezikom in o sporočilu, ki ga 
poezija prinaša človeku, ki 
se danes od kulturnih in du-
hovnih vrednot odmika bolj 
kot kadarkoli prej. »V tem 
mesecu želimo s številnimi 
pogovori in srečanji poeziji 
nameniti več prostora v ra-
zumu in srcu.«

Spodbuda mladim

Pred dnevi se je začel na-
tečaj Mala Veronika – gre 
za natečaj, ki je namenjen 
vsem slovenskim srednje-
šolcem, ki se preizkušajo v 
pesnjenju. Volfand ocenjuje, 
da je prav obdobje srednje 
šole čas, ko se mladi začnejo 
zavedati pesniškega načina 
izražanja, in da se mlade 
generacije v tem prav nič 
ne razlikujejo od njihovih 
prednikov. »Je pa spodbuda, 

da razmišljajo o besedah in 
njihovem pomenu v času, 
ko komunicirajo pretežno 
s pomočjo računalnikov in 
mobilnih telefonov, še kako 
dragocena,« je prepričan.

Natečaj srednješolcem 
omogoča, da se preizkusijo v 
poeziji, hkrati pa jim ponuja 
prostor za promocijo njiho-
vega pesniškega ustvarjanja. 
Prijavijo se lahko dijaki vseh 
slovenskih srednjih šol, ki so 
prepričani, da si njihov pe-
sniški izdelek zasluži glaso-

vanje na spletu, dela mladih 
poetov pa bo poleg javnosti 
ocenjevala tudi strokovna 
žirija.

Najboljši bo prejel denar-
no nagrado v vrednosti 400 
evrov in plaketo, svoje verze 
bo od podelitve naprej na pa-
pir lahko prelival s posebnim 
pisalom, ki ga bo zanj izdela-
lo celjsko podjetje Vivapen. 
Da bodo besede poezije 
nagrajenega mladega poe-
ta imele širši odmev, se bo 
zmagovalec s svojo pesmijo 
predstavil tudi na podelitvi 
Veronikine nagrade, ki bo 
letos 23. avgusta.

Še publikacija in 
razstava
Fit media je v jubilejnem 

letu podelitev Veronikine 
nagrade skušala dopolniti 

še z izdajo publikacije, ki 
bi predstavila dosedanje 
nagrajence, nominirance, 
žirante, obrazložitve nagrad 
in podobno. Izdaja je seveda 
odvisna od denarne podpore 
podjetij iz Slovenije. Če bo 
organizator naletel na pod-
poro gospodarskih družb, 
ki podpirajo kulturo, bo 
publikacijo izdal, sicer ne. 
Predvideni so tudi razstava 
o dosedanjih Veronikinih 
nagrajencih ter še več spre-
mljevalnih dogodkov znotraj 
letošnjega leta poezije, ki naj 
ne bi bilo osredotočeno le na 
Celje, ampak širše na Slove-
nijo. A kot je dodal Volfand, 
bo tudi uresničitev ostalih 
zamisli odvisna predvsem 
od zbranega denarja.

TINA STRMČNIK
Foto: Arhiv NT (SHERPA)

Prokurist Fit medie Jože Volfand (levo) z dobitnikom zlatnika poezije 2015 Gustavom Janušem.

»Celje je eno redkih evropskih mest, ki 
podpira literarno nagrado in tako kaže 
svoj izostren odnos do kulture in poezi-
je. Trdno sem prepričan in temu pritr-
jujejo tudi založniki, čeprav so mnenja 
glede tega gotovo različna, da je Veroni-
kina nagrada zagotovo med tistimi kul-
turnimi akcijami v Sloveniji, ki odpira 
več prostora poeziji in ji daje ustrezno 
vrednost v tem času,« meni prokurist Fit 
medie Jože Volfand.

Leto 2016 bo na kulturnem področju 
v Celju zelo bogato. Med drugim bo po-
streglo tudi z novim, in sicer povsem 
celjsko obarvanim muzikalom o verje-
tno eni največjih celjskih legend Vero-
niki Deseniški. Ustvarjalci muzikala so 
uspešni vsestranski umetniki, ki so v pr-
vih dneh leta med ljudi že poslali prvo 
drobtinico velikega projekta – skladbo 
Veronikina pesem.

Muzikal nastaja pod muzikalnim pere-
som celjskega skladatelja, tudi letošnjega 
Prešernovega nagrajenca Akademije za 
glasbo Leona Firšta. Vsestranski glas-
benik in kulturni ustvarjalec Miha Firšt 
se bo tokrat predstavil kot izvršni produ-
cent. Skladbo Veronikina pesem, ki na-
poveduje muzikal, je odpela vodilna slo-
venska glasbeno-gledališka poustvarjalka 
Tanja Ravljen, ki v zadnjih letih deluje 
v Londonu, a se bo domov vrnila ravno 
kot nosilka glavne vloge v omenjenem 
projektu. Kot je še povedal Miha Firšt, ji 
bo družbo na odru v vlogi Friderika delal 
trenutno zelo priljublejn slovenski pevec 
Klemen Bunderla. »Tudi sicer bo mogoče 
v stranskih vlogah videti in slišati številna 
znana imena, tudi s Celjskega,« še pove 
Firšt, ki več podrobnosti o muzikalu še ne 
želi razkriti: »Če bo vse, kot mora biti, ga 
bomo v poletnih mesecih predstavili na 
celjskem Starem gradu, kjer se je zgodba 
menda tudi dogajala.«

Ne zgolj predstava, 
svojevrstno doživetje
Večina ustvarjalcev novega gledališko-

-glasbenega projekta prihaja iz knežjega 

Priporočamo

Dubravka Tomšič 
Srebotnjak znova v 
Velenju

Prva dama med slovenskimi virtuozi Dubravka Tomšič 
Srebotnjak bo v Glasbeni šoli Frana Koruna Koželjskega 
prva zaigrala na nov koncertni klavir Steinway.

19. januarja bo v sklopu abonmaja Klasika Festivala Ve-
lenje v Glasbeni šoli Frana Koruna Koželjskega odigrala 
klavirski recital svetovno znana pianistka Dubravka Tom-
šič Srebotnjak. V abonmaju Klasika vsako leto pripravijo 
poseben vrhunec in letos bo zagotovo to koncert pianist-
ke, ki koncertira že od svojega petega leta. Tokrat se bo v 
klavirskem recitalu predstavila s svojimi najljubšimi skla-
datelji in z znanimi skladbami Johanna Sebastiana Bacha, 
Domenica Scarlattija, Ludwiga van Beethovna in Frédérica 
Chopina. Ob tej priložnosti bodo prvič zazvenele črno-bele 
tipke nove pridobitve velenjske glasbene šole, koncertnega 
klavirja Steinway.

Umetnica je lani proslavila 70-letnico prvega samostoj-
nega koncerta, zato je njen koncert v Velenju toliko bolj 
edinstvena priložnost.

BGO

Pianistka Dubravka Tomšič Srebotnjak, rojena leta 
1940, se lahko pohvali z več kot pet tisoč nastopi. Igrala 
je na vseh najpomembnejših svetovnih koncertnih odrih, 
sodelovala na številnih festivalih in igrala z vsemi po-
membnimi svetovnimi orkestri. Pri rosnih 17 letih je imela 
prvi samostojni recital v Carnegie Hallu, kar je v svoji 
biografiji navdušeno zapisal sloviti Arthur Rubinstein, s 
katerim je delala dve leti. Posnela je več kot 90 zgoščenk, 
plošča s posnetkom Lisztovih skladb pa ji je oktobra 2003 
prinesla nagrado Združenja Ferenca Liszta iz Budimpešte 
za ploščo leta. Tomšičeva je tudi članica žirij na največjih 
klavirskih tekmovanjih in občasno pripravlja mojstrske 
tečaje. Ob številnih nagradah in priznanjih je prejela tudi 
Prešernovo nagrado za življenjsko delo. Je častna članica 
Slovenske filharmonije in častna meščanka Ljubljane.

Veronikina pesem
Nov muzikal o celjski legendi Veroniki Deseniški

Ustvarjalci muzikala v nastajanju so bili med božično-novoletnimi prazniki zelo pridni. Tako 
so v novo leto vstopili s studijskim posnetkom pesmi, za katero so posneli tudi videospot. 
Ta bo izšel čez približno dva tedna. Veliko kadrov je bilo, razumljivo, posnetih na celjskem 
Starem gradu. (Foto: arhiv produkcije)

mesta ali okolice, zato se je, kot pra-
vi Firšt, uprizoritev zgodbe Veronike 
Deseniške zdela kot na dlani. »Poleg 
tega nam to omogoča tudi svojevr-
stno predstavo na Starem gradu, ki 
ga bomo v ta namen opremili tudi s 

posebnimi, danes zelo priljubljenimi 
video učinki,« je še povedal izvršni 
producent, ki upa, da bo uprizoritev 
tako za ustvarjalce kot obiskovalce 
pravo doživetje.

LEA KOMERIČKI
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V teh dneh je precej dejaven ustvarjalni duet, 
ki združuje glasbenika Danija Bedrača in Si-
mono Kropec. Pred časom sta skupaj delovala 
v skupini Aletheia, zdaj pa izvajata avtorsko 
glasbo, uglasbeno poezijo Danija Bedrača ob 
spremljavi akustičnih kitar, orglic in irskega 
buzukija. Za njima so številni nastopi na večjih 
in manjših koncertih ter na literarnih večerih 
po Sloveniji.

»Najino ponovno sodelovanje se je začelo okoli 
leta 2006, ko sva se po dolgem času spet srečala 
in sodelovala v uredništvu književne revije Vpo-
gled, ki nastaja v Žalcu. Dani je bil ustanovni član 
skupine Kladivo, konj in voda, kasneje pa sva 
štiri leta skupaj ustvarjala v zasedbi Aletheia,« 
je povedala Simona Kropec.

Skupaj sta posnela tudi nekaj zgoščenk. Pod 
okriljem Aletheie sta sodelovala pri zgoščenki Na 
drugi strani, na kateri je bilo šest skladb. Sledil je 
album Trgatev, ki je vključeval nekatere nekdanje 
pesmi iz programa skupine Kladivo, konj in voda 
ter nekatera nova dela. Leta 2015 sta Dani Bedrač 
in Simona Kropec posnela 13 svežih skladb, ki naj 
bi izšle na vinilni plošči.

Družbeno angažirane pesmi
Njuno zadnje ustvarjanje bi lahko označili z 

besedno zvezo uglasbena poezija. Za slednjo 
poskrbi Bedrač, ki na papir prelije različne vse-

bine. »Ker sem že star gospod, sem že opravil 
z osebnoizpovedno in ljubezensko liriko. Ne 
želim se več ukvarjati s temi čustvi. V zadnjem 
času ustvarjam angažirane pesmi, nekatere imajo 
tudi politično konotacijo, nekaj je psihadeličnih 
skladb,« je povedal.

Svoje sveže ustvarjanje je glasbeni tandem ob 
koncu leta 2015 predstavil na Boemskem večeru v 
Špitalu za prjatle. Na koncertu so nastopili še Uroš 
Planinc, Goran Radič Gec in Lucija Lavbič Šorn, 
ki je med drugim igrala kitaro v zasedbi Aletheia.

Čas na vrvici
Simona Kropec in Lucija Lavbič Šorn, ki danes 

tvorita duet Lusier, sta na nedavnem koncertu 
predstavili tudi projekt Čas na vrvici. Gre za zgo-
ščenko uglasbene poezije ustvarjalke Nuše Ilovar. 
Kljub temu da je ta zaradi cerebralne paralize že 
od otroštva priklenjena na invalidski voziček, se 
lahko pohvali s številnimi pesniškimi zbirkami, 
kratkimi zgodbami in z romanom Strah pred sa-
moto. Med drugim je leta 2005 za ustvarjalnost na 
književnem področju prejela Savinovo priznanje, 
ki ga Občina Žalec podeljuje za ugledne dosežke 
na področju kulture. Je članica več društev, njena 
poezija je doslej že zaživela na zgoščenkah, ki so 
nastale v sodelovanju z Aleksandrom Cepušem.

TS
Foto: MARKO FIGO RAJKOVIČ

Tandem, ki prisega na poezijo 
in avtorsko glasbo
Dani Bedrač in Simona Kropec pripravljata material za novo ploščo

Dani Bedrač in Simona Kropec pripravljata nove skladbe za ploščo.

VELENJE – Spominske knjige no-
sijo s sabo posebno nostalgijo in 
vonj po starih časih ter po ljudeh, 
ki so nam v določnem obdobju ve-
liko pomenili. V Mestni knjižnici 
Velenje so se odločili, da bodo v 
letu 2016 brisali prah s posebnih 
spominov. Do konca letošnjega ok-
tobra bodo zbirali spominske knji-
ge in v novembru pripravili njihovo 
razstavo.

V dobi digitalizacije so postala ročno 
zapisana posvetila še bolj dragocena. 
Stanka Ledinek, knjižničarka Mestne 
knjižnice Velenje, razloži, kako je pri-

šla na idejo, da bi spomine postavila 
na ogled.

»Ko smo se s prijatelji pogovarjali o 
spominskih knjigah, je vsak dobil dru-
gačen preblisk. Nekateri so se spomnili, 
kako so sami risali ali pisali v knjige, 
nekdo drug se je spomnil pogostih ver-
zov, nekateri so se spomnili osebe, ki 
jim je napisala posvetilo in je ne sreču-
jejo več. Vredno se mi je zdelo, da bi 
mogoče vse spomine delili na razstavi.«

Zbiranje knjig se je začelo v začetku 
januarja, a je Ledinekova povedala, da 
je bil odziv bralcev zelo dober in da 
počasi v knjižnico že kapljajo prve knji-

ge, polne spominov. Po pregledu prvih 
knjig že lahko govori o najpogostejših 
verzih.

»›Vse na svetu mine, vse se spremeni, 
le prijateljstvo ostane in živi do konca 
dni,‹ mi je zapisala sošolka v spomin-
sko knjigo pred mnogimi leti. Menim, 
da prijateljstvo ostane, četudi človeka 
ne videvamo vsak dan. V nas ostane 
prijetna in topla sled,« zaključi Stanka 
Ledinek in vas vabi, da v Mestno knji-
žnico Velenje prinesete svoje spomine 
na mlade dni. Mogoče najdete v kateri 
drugi knjigi svoj zapis.

BARBARA GRADIČ OSET

Zborovodkinja Jožica Soko, ki v tem letu obeležuje 60 let zboro-
vodske dejavnosti, bo konec tega meseca prejela srebrno plaketo 
za ustvarjalno in organizacijsko delo v ljubiteljski kulturi. To 
priznanje podeljuje Javni sklad Republike Slovenije za kulturne 
dejavnosti.

V obrazložitvi priznanja je zapisano, da je Jožica Soko s svojim delom 
pomembno vplivala na pevce, razvoj ljubiteljske kulture, kulturne vzgoje 
in izobraževanja. Učiteljica glasbe in zborovodkinja je svoje življenje 
posvetila glasbi. Kot učiteljica je delala v osnovnih šolah v Odrancih, 
Vidmu pri Ptuju in Celju. Sedem let je službovala v Berlinu, kjer je 
poučevala slovenščino, z otroki in odraslimi pa je pripravljala nastope 
na prireditvah Slovenskega kulturno-prosvetnega društva Slovenija. 
Prispevala je h kulturnemu sodelovanju med slovenskimi zdomci in 
Nemci v Berlinu. Zasluge ima tudi za bogato sodelovanje slovenskih 
in čeških zborov.

Jožica Soko je vodila tudi številne otroške in mladinske pevske zbore, 
a tudi vokalne skupine, med katerimi so tudi Kompolčani in Vodomke. 
Kot mentorica pevskih sestavov je na tekmovanjih in pevskih revijah 
dosegala najvišja priznanja. Umetniškemu ustvarjanju se ni odrekla niti 
kot upokojenka. V zadnjem času vodi Mešani pevski zbor Jesen Društva 
upokojencev Laško, pripravlja pa tudi jubilejno prireditev ob 60-letnici 
svoje uspešne zborovodske dejavnosti.

TS
Foto: ROK DEŽELAK

Od židanega gvanta 
do židane volje

Mladinska folklorna skupina (MFS) Lintvar bo to sobo-
to, 16. januarja, ob 19. uri pripravila letni nastop v Ipavče-
vem kulturnem centru. Prireditev Od židanega gvanta do 
židane volje bodo popestrili tudi gostje – člani Folklorne 
skupine Dragatuš iz Bele krajine.

MFS Lintvar ustvarja šesto leto. Skupino sestavlja približno 
20 plesalcev in godcev, ki gojijo ljubezen do ljudske glasbe. 
Za oblačilno podobo skupine in ohranjanje izročila ročnih 
spretnosti skrbi Tanja Gobec, nad strokovno usmeritvijo 
skupine pa bdi Bogomir Brložnik. Člani skupine obiskujejo 
izobraževanja javnega sklada za kulturne dejavnosti o pou-
stvarjanju ljudskega izročila in uporabi strokovnih virov. Na 
sobotni prireditvi bodo člani skupine prikazali svoje delo v 
zadnji sezoni, obiskovalci koncerta pa bodo lahko videli tudi 
novo kostumsko podobo zasedbe. Ta je nastala na podlagi 
fotografij, ki jih zbira dr. Janez Šmid. Kostumi s štajerskega 
in kozjanskega območja so precej barviti, za nekaj beline 
in za pridih izročila Bele krajine pa bodo poskrbeli člani 
Folklorne skupine Dragatuš.

TS

Gostili priznanega 
pianista

V dvorani glasbene šole Risto Savin Žalec je minulo 
sredo nastopil priznani pianist Lovro Pogorelić. Koncert 
je bil uvod v tridnevni seminar za učitelje in učence 
klavirja.

Pogorelić se je na samostojnem koncertu, ki je bil uvod 
v seminar, na žalski glasbeni šoli predstavil že petič. Rav-
natelj žalske glasbene šole Gorazd Kozmus je povedal, da 
omenjenega pianista občinstvo vsako leto zelo lepo sprejme, 
sedaj že tradicionalni koncert je namreč vsako leto izjemno 
obiskan, zaželen in cenjen. Sloviti pianist je tokrat v prvem 
delu koncerta zaigral Haydnovo sonato v E-duru in Beethov-
novo sonato v A-duru, po odmoru pa je odigral štiri balade 
Frederica Chopina, poslušalce pa je seveda razveselil še z 
dodatki.

Specializiran seminar klavirja je za učence žalske glas-
bene šole brezplačen. So pa, kot je še povedal Kozmus, 
prejeli toliko prijav zunanjih glasbenikov, da so morali 
seminar, ki je bil sprva predviden za dva dni, podaljšati 
še za en dan.

LK

Priporočamo

V knjižnici Velenje zbirajo 
spominske knjige

Srebrna plaketa Jožici Soko

Jožica Soko, letošnja prejemnica srebrne plakete, ki jo za 
izjemne dosežke na področju ljubiteljske kulture podeljuje 
Javni sklad Republike Slovenije za kulturne dejavnosti.
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Gost Gorenjev promet
Velenje: Celjski rokometaš, levi zunanji napadalec Gre-

gor Potočnik bo v prihodnji sezoni član velenjskega Go-
renja. 196 cm visoki »bombarder« je še vedno član Celja 
Pivovarne Laško, a so ga posodili trebanjskemu Trimu. 
Za njegov prestop je bil potreben dogovor, opravila sta ga 
direktorja klubov Gregor Planteu in Matej Avanzo. Še prej 
se je z Gorenjem dogovoril občasni srbski reprezentant 
Luka Mitrović. 28-letni organizator igre, član norveškega 
Elveruma, ki igra v ligi prvakov, bo skušal nadomestiti 
Staša Skubeta.

Štiri kandidatke
Celje: Dober mesec dni je preostalo do druge tekme slo-

venske ženske košarkarske reprezentance v kvalifikacijah 
za evropsko prvenstvo. Na parketu Gimnazije Celje – Center 
bo 20. februarja nasprotnica Latvija. Selektor Damir Grgić 
je obelodanil širši spisek kandidatk za nastop v drugem 
kvalifikacijskem ciklusu. Na njem so štiri članice Athletea: 
Tina Jakovina, Larisa Ocvirk, Alma Potočnik in Annamaria 
Prezelj.

Parali živce vodstvu
Bled: V drugem delu državnega prvenstva v hokeju so 

Celjani gostovali na Bledu in zmagali šele po kazenskih stre-
lih. Redni del tekme se je zaključil s 3:3. Strelci so bili Žan 
Zupan, Nejc Kastelic in Davor Rakanovič. V podaljšku golov 
ni bilo, med izvajalci kazenskih strelov pa sta bila uspešna 
Tim Ograjenšek in Davor Rakanovič. V soboto bo v ligi INL 
na celjskem ledu gostoval Lustenau, v nedeljo pa Bregen-
zerwald (obe ob 18.00).

Odšel še Ahmedi
Celje: Na ponedeljkovem treningu NK Celje pričakova-

no ni bilo več Ivana Hosmana, Ramona Sorie, Mihovila 
Klapana in Osmana Alija, pa tudi Enisa Đurkovića, ki mu 
je 31. decembra potekla pogodba o posoji, zato se je vrnil 
k Olimpiji. Kasneje so bili odsotni še Valon Ahmedi, ki je 
prestopil v Maribor, Blaž Vrhovec in Matic Kotnik, ki imata 
zdravstvene težave, in Ivan Firer, ki bo bržkone pogodbo 
podpisal v tujini.

Celjska senzacija
Podčetrtek: V 2. slovenski ligi za košarkarje je na vrhu 

lestvice še vedno ekipa Term Olimia, ki pa je v prejšnjem 
krogu v svoji dvorani doživela nenadejan poraz. V 10. krogu 
je gostila moštvo ECE Celje, ki se nahaja malce nad dnom 
razpredelnice. Celjani so pod vodstvom Tadeja Koštomaja 
(17 točk) slavili z 80:77. (DŠ)

Za košarkarji v 1. slovenski ligi so 
tekme 10. kroga. Laščani so z 78:54 
premagali Portorož, Elektra je bila 
doma s 108:57 poražena proti zasedbi 
Helios Suns, Rogaška je z 80:64 slavi-
la pri Lastovki, Hopsi pa so pred do-
mačimi gledalci z 80:73 klonili proti 
ekipi LTH Castings.

Na lestvici vodi Rogaška z osmimi 
zmagami in enim porazom, dve zmagi 
manj ima Zlatorog, Elektra in Hopsi pa 
ostajata pri eni zmagi ob osmih porazih.

Na robu preobrata
Hopsi so med novoletnim premorom 

ostali brez najboljšega strelca lige Ro-
yca Woolridgea (Turčija), svoje vrste 
pa so dopolnili z novim Američanom, 
Jamesom Crockettom, in z Urbanom 
Bukovičem, ki je še v preteklem krogu 
igral za Elektro. Polzelani so zaostajali 
že za 21 točk, nato pa so se z izjemno 
borbeno predstavo vrnili v igro. Pribli-
žali so se na vsega štiri točke zaostanka. 
Več jim ni uspelo, tudi po zaslugi sodni-

ške trojke Špendl – Vučkovič – Rener. 
Sporni trenutki, predvsem pri osebnih 
napakah, so bili že v prvem polčasu, 
najočitnejši pa v prvih dvajsetih sekun-
dah 3. četrtine, ko je Jan Rizman prejel 
četrto in peto osebno napako. V nada-
ljevanju sta morala na klop še Frano 
Marasović in Uroš Godler, z 18 točkami 
najučinkovitejši pri Hopsih.

Drži se jih smola
Na Polzeli ostaja optimizem, saj je 

bilo opaziti napredek. Manjkajo trenin-
gi, na katerih bo izboljšana uigranost. 
»Vsi naši visoki igralci so dobili pete 
osebne napake. Ne vem, zakaj je bilo 
tako. Obenem nimamo sreče že celo-
tno sezono, zato verjamem, da se bo 
enkrat odprlo. Mislim, da smo z obema 
okrepitvama veliko dobili, predvsem z 
Bukovičem, ki podaja pod koš. Upam, 
da se bo Amric Fields čim prej vrnil. Z 
njim bi imeli približno 12 ujetih žog 
več, kar pomeni 15 do 20 točk. V soboto 
bomo gostili Zlatorog, ki je favorit. Mi 

želimo ponoviti predstavo iz drugega 
polčasa proti Škofjeločanom,« je dejal 
trener Hopsov Boštjan Kuhar, ki bo s 
svojimi varovanci lovil drugo zmago, 
Laščani sedmo.

V Šoštanju vztrajajo
Uroš Godler se je po poškodbi uspe-

šno vrnil na parket, z nepopustljivo 
borbenostjo je navdušil polzelske navi-
jače. »Vesel sem vrnitve. Malce še čutim 
bolečino v nogi, a verjamem, da bodo 
po številnih treningih izginile. Zadnja 
tekma je pokazala, da znamo igrati, 
zdaj je treba dobro trenirati še naprej.«

V Šoštanju pa bodo, kot kaže, član-
sko košarko igrali še naprej, vendar z 
okrnjeno zasedbo. Prvo ekipo bodo 
zdaj v večini sestavljali mladi košar-
karji domačega kluba, ki si bodo na-
birali prepotrebne izkušnje, potem ko 
denarja za kakovostnejše košarkarje ni. 
Šoštanjčani bodo v soboto gostovali v 
Šenčurju, Rogaška je prosta.

MITJA KNEZ

Pred in med prazniki 
ter po njih so dvorano 
Golovec osvojili Cibona, 
Crvena zvezda in Zadar. 
Vmes so bili Šentjurčani 
neuspešni še v Novem me-
stu in Podgorici. Iz zgor-
njega dela lestvice med-
narodne regionalne lige 
so padli silovito – celo na 
dno razpredelnice. Ob tem 
je treba dodati, da imajo 
na zadnjih mestih še štiri 
moštva po sedem zmag, 
Sutjeska, Igokea, Partizan 
in Olimpija.

Obeta se ogorčen boj, žal 
imajo Šentjurčani sila neu-
goden razpored v zadnjih 
sedmih krogih; kar petkrat 
bodo gostovali (Mega Leks, 
Cedevita, Union Olimpija, 
Metalac, MZT), le še dva-
krat bodo igrali pred svojim 
občinstvom, proti Partizanu 
in Igokei.

Zastonj na zobe
Tajfun je v 19. krogu lige 

Aba izgubil proti Zadru 
z 82:66. Vzrok za že peti 
zaporedni poraz rdečih je 
bil nenaden padec v igri. V 
dvorani Golovec je Tajfun 
slabo igral predvsem v dru-
gi in tretji četrtini, ko so 
igralci zelo pogrešali prave-
ga organizatorja igre. »To je 
opazilo malo ljudi, zgolj ti-
sti, ki se spoznajo na košar-
ko. V resni evropski košarki 
ne moreš biti konkurenčen, 
kaj šele zmagati, če nimaš 
pravega ›plejmejkerja‹. Mi 
smo bili tokrat brez organi-
zatorja igre. Tega še nikoli 
nisem javno povedal, tokrat 
sem, kajti tu se skriva veči-
na naših težav. Znova smo 
se borili na vso moč, toda 
ni nam veliko pomagalo. 
Lahko se mečemo na zobe, 
a brez moža, ki bi nas ustre-
zno vodil na parketu, je vse 

Elektra bo še igrala

S sklonjenimi glavami petič 
zapored Ustavilo se je košarkarjem Tajfuna v ligi Aba – Kritike na račun Bratoža

zaman. Upam, da bom s 
tem prebudil soigralca. Že v 
prejšnji sezoni sem ves čas 
opozarjal, da lahko zma-
gujemo zgolj s kolektivno 
igro. Če le eden od nas igra 
za lastno statistiko, potem 
je celotna ekipa takoj v 
tegobah. Danes je to zelo 
očitno prišlo do izraza!« se 
je izpovedal kapetan Dragi-
ša Drobnjak, kritika pa je 
bila usmerjena na Domna 
Bratoža.

Milan vztrajal
Bratoža so štirikrat bloki-

rali pri metu, izgubil je še 

tri žoge. Le po enkrat je za-
del za dve točki (od šestih 
poskusov) in za eno točko 
(od štirih metov), očitno sta 
ga preveč opogumili zade-
ti trojki v uvodni četrtini. 
V zadnjem delu tekme je 
Tajfun zaostajal že kar za 
26 točk, a je v zadnjih še-
stih minutah uspel razliko 
občutno znižati. Kapetan 
Drobnjak ni pozabil ome-
niti tega obdobja: »Vse je že 
bilo odločeno, Milan Sebič 
pa je izstopal po borbeno-
sti. On je lahko zgled mlaj-
šim igralcem. Na zadnjih 
tekmah izžareva dodatno 

energijo in jo prenaša na 
nas.« Tomaž Bolčina je 
dosegel 12 točk, Ivan Dr-
žič pa 11.

Usoden delni izid
Šentjurčani na čelu s tre-

nerjem Dejanom Mihevcem 
v ligi Aba še niso ugnali hr-
vaškega moštva: »Zadar je 
zmagal zasluženo. Ključnih 
je bilo zadnjih pet minut 
prvega polčasa. Gostje so 
nas zmedli z zelo agresivno 
igro. Prenehali smo igrati, 
›zbezljali‹ smo in dovolili 
nekaj lahkih košev. Ko smo 
vknjižili eno točko, so jih 

oni kar 16 v nizu. Nič se ni 
dalo kasneje preobrniti, saj 
so bili gostje že preveč razi-
grani, zadevali so z vseh po-
ložajev. Svetla točka tekme 
je bojevitost naših fantov v 
zadnjih minutah, ko je Za-
dar vodil za 20 točk. To ni 
zanemarljivo. Zdaj moramo 
dvigniti glave in pogumno 
nadaljevati.« V 14. minuti 
je bilo 30:27, na semafor-
ju je med odmorom pisalo 
31:43! Zadar je imel namreč 
odličnega organizatorja igre, 
Coseya Glenna, ki je skrbel 
zase (25 točk) in druge (4 
asistence).

Še naprej brez 
Clarka
Poldrugo uro pred začet-

kom tekme je Sandi Čebular 
postal očka, kar je verjetno 
vplivalo na njegovo igro, 
kajti zelo zgodaj je prejel 
tretjo osebno napako, že v 
5. minuti! »Glede na to, da 
je manjkal Ceola Clark, je 
bil vpliv na potek zagotovo 

velik. Za nameček Aleksan-
dar Ponjavić čuti bolečine v 
dlani po tekmi v Podgorici. 
Stisnil je zobe in pomagal na 
mestu organizatorja igre. A o 
teh zadevah nočem preveč 
razglabljati,« trdi Mihevc, ki 
bo Clarka pogrešal še vsaj 
tri tedne: Američan se je po 
poškodbi prehitro (na lastno 
željo) vrnil na igrišče, zato 
bodo zdaj bolj previdni. V 
nedeljo bo Tajfun gostoval v 
Sremski Mitrovici. »Za Mega 
Leks zdaj že težje rečemo, 
da je pozitivno presenečenje 
lige, saj je že dlje časa pre-
pričljiv. Prepričan sem, da se 
bo uvrstil na zaključni turnir 
četverice. Igra agresivno, po-
letno. Če bodo naši branilci 
ponovili zadnjo predstavo, 
nas čaka težka tekma. Če pa 
bodo reagirali pametno, po-
tem se lahko kosamo z Mega 
Leksom, kar smo dokazali že 
v svoji dvorani.« V Golovcu 
je Tajfun klonil s 64:60.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Kako je napadal Tajfun, je razvidno tudi s fotografije. Najbolj oddaljen od obroča je bil najvišji košarkar Emir 
Zimić (levo), žogo pa je v območju meta za tri točke imel Dragiša Drobnjak, eden najvišjih v preostalem 
delu šentjurskega moštva.
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Iz Šampiona proti 
evropskemu tekmovanju
Postavni branilec do okusnega nogometnega kruha

O nogometašu Mihu Go-
ropevšku je marsikdo že 
slišal, ko je bil član celj-
skega Šampiona. Zanj je 
igral vse do izpada v 3. ligo. 
Zatem se je 24-letni Goro-
pevšek, doma z Vranskega, 
preselil na Poljsko, zdaj pa 
kot edini Slovenec igra v 
najmočnejši ukrajinski ligi.

Je član Volyna, kluba iz 
mesta Lutsk. Lani je z njim 
podpisal dveletno pogodbo. 
Odskočna deska iz 2. SNL 
proti kakovostnejšim ligam 
in zaslužku je bil Robert Pev-
nik, ki je kot trener deloval 
na Poljskem.

Kako vas je pot iz Celja 
pripeljala do Ukrajine?

Robert Pevnik me je pova-
bil na Poljsko. Hitro sem se 
odzval in zamenjal okolje. 
Dobro sem se vključil v eki-
po, predvsem zaradi tega, ker 
je bil trener Pevnik in zato je 
bilo vse lažje. Igral sem do-
sti in dobro, nekaj težav sem 
imel le s poškodbo roke. Pri 
nižjeligašu Legionoviji sem 
opozoril nase z dobrimi 
igrami, opazilo me je nekaj 
agentov, med njimi Žora Ko-
rolyov, ki je zdaj moj zasto-
pnik. Predstavil mi je nekaj 
možnosti, kje bi lahko nada-
ljeval kariero. Ena izmed njih 
je bila tudi Ukrajina.

Slovenija, Poljska, Ukra-
jina. Ste se zavedali, kako 
se je vse skupaj hitro odvi-
jalo?

Ja, to je bil hiter, predvsem 
pa velik preskok zame v ka-
rieri. V Celju sem se veliko 
naučil. Jani Žilnik mi je vce-
pil osnovne vrline branilca, 
ki sem jih lahko še razvil na 
Poljskem, zdaj pa korak na-
prej poizkušam narediti še v 
Ukrajini.

Na kaj ste sprva pomisli-

li, ko ste izvedeli za ponud-
bo iz Ukrajine?

Zavedal sem se, da tam 
igrajo zelo dober nogomet. 
Hitro sem reagiral in poletel 
proti Turčiji, kjer je bila eki-
pa na pripravah. Odigral sem 
nekaj prijateljskih tekem in 
zadovoljil strokovni štab. Nad 
stanjem, ki je v preteklem letu 
vladalo v Ukrajini, je bila naj-
bolj zaskrbljena moja mama. 
Sam nisem veliko razmišljal o 
teh stvareh, je pa zato toliko 
več moja družina, ki je bila 
sicer navdušena nad mojim 
prestopom. Mesto Lutsk je 
na povsem drugi strani Ukra-
jine kot območje, ki je najbolj 
vroče v sporu z Rusijo.

Kako bi opisali svojo 
novo sredino?

Volyn je stabilen klub, ki 
že vrsto let igra v 1. ukrajin-
ski ligi. Po polovici sezone 
je na petem mestu. To je 

najboljši položaj do sedaj. 
Ambicije so visoke. Sprva je 
cilj uvrstitev v evropski po-
kal. Trener Vitali Kvartsiany 
je obenem tudi predsednik 
kluba. Sem tretji najmlajši 
igralec v zelo izkušeni ekipi.

Od julija do decembra je 
bila prva polovica sezone, 
pred vami je druga. Kakšne 
se vaše osebne želje?

Že ob podpisu pogodbe mi 
je trener dejal, da ne smem 
pričakovati, da bom že od 
začetka vseskozi igral. Moral 
sem se privaditi tako na nov 
klub kot tudi na novo okolje. 
A kljub temu sem dobil že 
veliko priložnosti, saj sem 
zaigral na osmih tekmah. 
Vse se razvija v pravo smer.

Koliko gledalcev vas 
spremlja na domačih tek-
mah?

Imamo štadion za dobrih 
12 tisoč gledalcev, drugi 

klubi jih imajo tudi za 30 
ali 40 tisoč. Ljudje v Ukra-
jini živijo za nogomet. Ko 
igramo z Dinamom, Šah-
tarjem ali Dniprom, potem 
je štadion nabito poln. Tudi 
sicer imamo na vsaki tekmi 
veliko gledalcev.

Kako bi primerjali svoj 
zaslužek s tistimi po klu-
bih v Sloveniji?

V Ukrajini so precej višji 
finančni vložki in resnično 
se počutiš kot pravi profesio-
nalec. Lahko si precej privar-
čuješ za nadaljnje življenje. 
Moj zaslužek je približno na 
ravni Maribora.

Kakšno je življenje v 
Ukrajini?

Ne razlikuje se veliko od 
Slovenije. Je pa standard do-
sti nižji kot pri nas. Hrana, 
pijača in javni prevoz, to je 
vse več kot za polovico ce-
neje kot pri nas. To je glavna 

razlika, drugače pa sam ži-
vim tipično življenje nogo-
metaša, ki trenira, počiva in 
se druži s soigralci.

Ste opazili kakšno nasilje 
ali slišali streljanje?

Na srečo ne. Malce sem se 
pozanimal, kakšno je stanje 
v Donjecku. Dejali so mi, da 
se situacija umirja. V našem 
manjšem mestu, ki je veliko 
kot Ljubljana, je povsem mir-
no.

Že v soboto se vračate v 
Ukrajino. Kakšni bodo pri-
hodnji tedni?

V ponedeljek bomo začeli 
enotedensko uvajanje v do-
mačem okolju, potem pa se 
bomo dober mesec pripravlja-
li v Turčiji. Z nestrpnostjo pri-
čakujem nadaljevanje sezone 
in boj za evropske vozovnice.

MITJA KNEZ
Foto: osebni arhiv MH

SHERPA

Panorama

KOŠARKA
Jadranska liga, 18. krog: 

Tajfun – Zadar 66:82; Bolčina 
12, Držič 11; Cosey 25. Vrstni 
red: Budućnost 36, Cedevita 
34, Crvena zvezda 33, Mega 
Leks 31, Krka, Metalac, Zadar 
27, MZT Skopje, Union Olim-
pija, Cibona, Partizan, Igokea, 
Sutjeska, Tajfun 26.

1. SL, 10. krog: Elektra – 
Helios Suns 57:108; Hasić 16, 
Punat 13; Čakarun 20, Hopsi 
– LTH Castings 73:80; Godler 
18, Kosič 13; Abramovič 19, La-
stovka – Rogaška 64:80; Pušič 
18; Milašinovič 21, Remekun 
17, Zlatorog – Portorož 78:54; 
Abrams 17, Jurak 15; Barba-
rič 17 Vrstni red: Rogaška 17, 
Šenčur, Helios Suns, Zlatorog, 
LTH Castings 15, Portorož 13, 
Lastovka, Elektra 10, Hopsi 9.

2. SL, 10. krog: Terme Oli-
mia – ECE Celje 77:80; Cer-
kovnik 19, Žvan 18; Koštomaj 
17, Pungartnik 13. Vrstni red: 
Terme Olimia, ECE Triglav 17, 
Plama Pur, Branik, Grosuplje, 
Konjice 16, Sežana 15, Celje, 
Črnomelj, Parklji, Hrastnik 13, 
Slovan 12.

Pokal KZS (ž), povratna tek-
ma četrtfinala: Athlete – Dom-
žale 105:43; Ocvirk 20, Prezelj 
18; Stefanoski 11. (MiK)

Športni koledar

Sobota, 16. 1.
KOŠARKA
1. SL, 11. krog, Polzela: 

Hopsi – Zlatorog, Šenčur – 
Elektra (19).

2. SL, 11. krog: ECE Celje 
– Hrastnik, Konjice – Terme 
Olimia (19).

1. SL (ž), 8. krog: Domžale 
– Athlete Celje (19).

Nedelja, 17. 1.
KOŠARKA
Jadranska liga, 19. krog, 

Sremska Mitrovica: Mega 
Leks – Tajfun (17).

Selektor slovenske rokometne reprezentance Veselin Vujovič 
je v torek popoldne obelodanil spisek potnikov za evropsko pr-
venstvo na Poljskem.

Na njem so bili vratarja Gorazd Škof in Matevž Skok, krila Luka 
Žvižej, Darko Cingesar, Gašper Marguč in Vid Kavtičnik, zunanji 
napadalci Borut Mačkovšek, Klemen Cehte, Uroš Zorman, Dean 
Bombač, Miha Zarabec, Jure Dolenec in David Miklavčič ter krožni 
napadalci Matej Gaber, Blaž Blagotinšek in Vid Poteko.

V reprezentanci so torej štirje člani Celja Pivovarne Laško. Vsi so 
se veselili presenetljive zmage na pripravljalni tekmi v Kopru nad 
Hrvaško z 32:17, ko je Vujović dobil, kar je želel – »ubijalski nagon«. 
Napovedal je, da bo reprezentanca več igrala obrambo 6-0, zato je 
načrtoval doma pustiti Simona Razgorja, Miho Žvižeja, Dragana 
Gajića, Sebastiana Skubeta in Urbana Lesjaka. Še posebej se je veli-
ko prahu dvignilo glede Gajića, ki je bil najboljši strelec svetovnega 
prvenstva. Včeraj pa se je poškodoval Jure Dolenec in Vujović je 
poklical – Gajiča.

Vsi preostali igralci bodo na voljo selektorju oziroma izbrani vrsti, 
ki ima v času EP na Poljskem pravico do zamenjave dveh igralcev. 
Slovenija bo prvo tekmo v Vroclavu igrala v soboto proti Švedski 
(20.45). Drugi dvoboj v skupini C bo v ponedeljek s Španijo (18.15), 
tretji pa v sredo z Nemčijo (20). V nadaljnje tekmovanje bodo na-
predovale tri selekcije. Skupina C se »križa« s skupino D, v kateri 
so Danska, Madžarska, Rusija in Črna gora. Dve najboljši ekipi iz 
novo nastale skupine se bosta uvrstili v polfinale.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Do uspeha z »ubijalskim nagonom«

Vid Poteko bo morebiti celo udarni adut na črti v napadu. Nadomestil ga bo lahko še drugi krožni 
napadalec iz Celja Pivovarne Laško Blaž Blagotinšek.

Miha Goropevšek je beli dres Volyna prvič oblekel avgusta lani.
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V modernem času je vo-
žnja nekaj povsem vsak-
danjega in težko si pred-
stavljamo življenje brez 
avtomobila. Vprašanje, ki 
se ob tem poraja, je: »Ali se 
resnično zavedamo, kako 
zelo nevarna in stresna je 
vožnja?«

Želja vsakega mladega voz-
nika je čim hitreje in najceneje 
pridobiti vozniško dovoljenje 
in s tem vstopiti v svet avto-
mobilizma. Vendar so izku-
šnje in poznavanje fizikalnih 
lastnosti vožnje, poznavanje 
vozil in pomena neprilagoje-
ne hitrosti mladih voznikov 
na dokaj nizki ravni. Povsem 
upravičeno, bi lahko rekli, saj 
jim primanjkuje izkušenj in so-
očanja z nevarnimi situacija-
mi. Zakon o voznikih oprede-
ljuje status voznika začetnika, 
in sicer je to vsak voznik od 
prve pridobitve vozniškega 
dovoljenja v obdobju dveh let 
oziroma vsak voznik do dopol-
njenega enaindvajsetega leta 
starosti.

V tem času mora voznik 
začetnik opraviti zakonsko 
predpisan program za vozni-

Želimo si varne voznike
ka začetnika, ki zajema udelež-
bo v skupinskih delavnicah s 
psihologinjo ter teoretični in 
praktični del pod vodstvom 
inštruktorja. Ker se v družbi 
AMZS zavedamo, da sta pre-
ventivno delo in usposabljanje 
vseh voznikov poslanstvo in 
privilegij, se usposabljanj lo-
tevamo strokovno in sistema-
tično ter poskušamo novosti in 
probleme, povezane z vožnjo, 
vpeljevati v same tečaje.

Tečaj voznika začetnika 
je prvi tečaj, kjer udeleženci 
spoznajo kritične situacije in 
se morajo z njimi soočiti. To 
je dobra popotnica, da lahko 
upravičeno in optimistično 
zremo v prihodnost na naših 
cestah.

Kljub temu da se v praksi ve-
likokrat soočamo z negativnim 
odnosom do obveznega tečaja 
za voznike začetnike, pa lahko 
ponosno poudarjamo, da so 
odzivi po opravljenih tečajih 
zelo pozitivni in vsi tečajniki 
v en glas poudarjajo, da ta-
kšnega usposabljanja niso 
pričakovali. Prednosti tečajev 
so predvsem v dokazovanju 
mladim voznikom, kako zelo 
nevarna je hitra in nespame-
tna vožnja. Predvsem se tečaj-
niki na lastnih napakah učijo 
in spoznavajo zakonitosti vo-
žnje. Treba je poudariti, da so 
v večini mladi vozniki tisti, ki 
so pogumni in jim hitrost po-
meni adrenalin. S tečajem se 
zavejo, da ni težko hitro voziti, 
zelo težko oziroma nemogoče 
pa je vozilo pri višjih hitrostih 
ustaviti hitro in varno ter brez 
posledic.

Ker so otroci naše največje 
bogastvo in si vsak starš za 
svojega otroka želi le najbolj-
še, pozivamo predvsem starše, 
da svojim otrokom omogoči-
jo pravočasno prijavo v AMZS 

Centru varne vožnje na Vran-
skem. To je življenjska naložba, 
kjer dobijo za svoj denar več, 
kot so pričakovali! Najbližje 
lahko tudi obdarijo z darilnimi 
boni. Prijave in informacije do-
bijo na brezplačni številki 080 
26 36 ali na http://cvv.amzs.si/.

Varno pot še naprej,
Manuel Pungertnik

AMZS inštruktor 
varne vožnje
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

SUZUKI R + 1,3 4 x 4, vsa oprema, 89.000 
km, servisiran, nekaramboliran, pro-
dam. Telefon 041 595-921. 2942

RENAULT modus 1,5 dci, letnik 2007, regi-
striran do 2017, lepo ohranjen, možna 
menjava, prodam. Telefon 041 687-
377. 46

KUPIM

OSEBNO vozilo kupim. Telefon 031 687-
477. 63

ELEKTRIČNI samostoječi mešalnik za testo 
ali meso, z 20-litrsko posodo, malo ra-
bljen, prodam. Telefon 041 736-147.
 59

KUPIM

MOTOKULTIVATOR, priključke, traktor, pri-
kolico, mulčar, frezo in drug stroj, tudi 
v okvari, kupim. Telefon 041 407-130.
 2813

TRAKTOR Ursus, Univerzal, Zetor, Imt in 
ostale traktorje, dobro plačilo, kupim. 
Telefon 030 419-790. 58

POSEST

PRODAM

V NOVI vasi prodam stanovanjsko hišo, ta-
koj vseljivo in opremljeno, s stavbnim 
zemljiščem in nekaj gozda, možna tudi 
menjava za stanovanje. Energetska 
izkaznica narejena. Cena ob ogledu. 
Telefon 051 619-093. 50

PRI Slivniškem jezeru prodam stanovanj-
sko hišo, takoj vseljivo in opremljeno. 
Možna tudi menjava za stanovanje. 
Energetska izkaznica narejena. Cena 
po dogovoru. Telefon 051 619-093. 50

V VRBNEM pri Šentjurju prodam na novo 
zgrajeno hišo, v celoti opremljeno. 
Energetska izkaznica narejena. Cena 
57.000 EUR. Telefon 051 619-093. 50

STAREJŠO hišo, Zgornja Hudinja, prodam 
za 60.000 EUR. Telefon 031 430-752.
 64

NA izstopu z avtoceste na Hudinji v Šmar-
jeti pri Celju prodamo stanovanjsko 
hišo z dvema stanovanjema + soba 
5 x 4 m, z zemljiščem 500 m², na 
parceli stojita garaža in bivalna letna 
uta, opremljena. Energetska izkaznica 
narejena. Telefon 051 619-093. 50

NEDOGRAJEN vikend na Kalobju, s sadov-
njakom, vrtom in nekaj gozda, mirna 
in sončna lega, prodam. Telefon 051 
619-093. 59

ODDAM

ŠENTJUR, Bezovje (kmetijska šola). Od-
dam parcele za vrtičkarje. Telefon 041 
435-785. 40

V Avtohiši Škorjanec so 15. decembra be-
ležili prav posebno obletnico, saj je bila pred 
20 leti sklenjena pogodba za prodajo vozil 
Kia s Kmagom – Kia uvoznikom. V ta namen 
so za stranke pripravili manjšo pogostitev in 
mednje podelili več kot 20 bogatih nagrad.

Alojz Škorjanec, lastnik in takratni direktor 
Avtohiše Škorjanec, 
se prvih začetkov 
spominja z nostal-
gijo in je na Kio zelo 
ponosen. Predvsem 
na model Sportage, 
ki je bil v tistih časih 
med Kijinimi modeli 
prodajni hit, avto se 
je do danes ogro-
mno spremenil in še 
izboljšal ter pridobil 
veliko privržencev.

Od leta 2012 pod-
jetje uspešno vodi 
Aleksander Škorja-
nec, ki ima drugač-
ne izzive, kot so bili 
pred 20 leti. Kia ima 
zdaj na voljo več modelov, trg je zahtevnejši, 
večja je konkurenca. Uspešno je podjetje pre-
brodilo ekonomsko krizo v letu 2008 in vsako 
leto je prodaja naraščala, tako se za leto 2015 
lahko pohvalijo s skupno prodajo 400 novih 
in rabljenih vozil.

V Avtohiši Škorjanec imajo pestro izbiro novih 
in več kot 50 preverjenih rabljenih vozil, poleg 
prodaje vozil nudijo tudi rezervne dele za vse 
znamke, širok izbor dodatne opreme in vgradnjo, 
orodja za vzdrževanje in popravilo vašega vozila.

Popravilo lahko prepustite strokovno uspo-
sobljenim avtoserviserjem v njihovem poo-

blaščenem Kijinem 
servisu, servisirajo 
tudi druge znamke. 
Imajo prevzemno 
mesto za izrabljena 
vozila. Niso pozabili 
niti na športne nav-
dušence, pri njih 
boste našli kolesa 
priznanega italijan-
skega proizvajalca 
Torpado. Tisti, ki 
ne marate vrtenja 
pedal, boste nav-
dušeni nad skuterji 
Sym, za najmlajše so 
na voljo kolesarske 
prikolice. Da boste 
svojo športno opre-

mo odpeljali s seboj na počitnice, vam nudijo 
prtljažne sisteme Thule, možen je tudi najem.

Avtohiša Škorjanec – največ za vaš avto na 
enem mestu.

Vanja Cigoj
Foto: SHERPA

Dvajset let prodaje vozil Kia

STROJI

PRODAM

ZADNJI nakladač za gnoj Leon 450 pro-
dam. Telefon 041 967-685. p

RABLJENE rezervne dele za traktorje Zetor 
od 2511 do 7745 prodam. Telefon 031 
701-836. 39

STANOVANJE

PRODAM

NOVIGRAD Istra. Zraven mestne plaže, 30 
m od morja prodam dvosobno stanova-
nje, 35 m², vpisano v ZK. Telefon 041 
350-250. 62

ODDAM

OPREMLJENO stanovanje, 70 m², vseljivo 
takoj, oddam. Telefon 041 650-737.
 3009

GARAŽA

PRODAM

ŠENTJUR, Kvedrova ulica (teniška igrišča). 
Prodam garažo. Telefon 041 435-786.
 40

SOB I 16. 1. I 9h - 13h

PLANET TUŠ CELJE

• BREZPLAČNE  
meritve sladkorja in krvnega tlaka

• BOGATE nagradne igre

• BREZPLAČNE pokušine 

• predstavitve športnih vadb

• predstavitve lepotnih studiev in tradicionalne 
kitajske medicine

samopostrežnaV Planetu Tuš Celje, v soboto 16. 1. med 9. in 13. uro,

V času Festivala zdravja, vitalnosti in dobrega počut-
ja v Planetu Tuš Celje vam v restavraciji nudimo:

v Planetu Tuš Celje

Ponudba velja dne 16.1.2016 v samopostrežni restavraciji Tuš v Planetu Tuš Celje.
Slika je simbolična. Cena je v EUR in vsebuje DDV. Akcije se med seboj izključujejo.

Engrotuš d.o.o., Cesta v Trnovlje 10a, 3000 Celje
CELJE

POSTRV NA ŽARU, 
MEDENO GOMOLJNO ZELENJAVO, SOLATO

 v samopostrežni restavraciji Tuš v Planetu Tuš Celje. v samopostrežni restavraciji Tuš v Planetu Tuš Celje.

4,90 €
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V  S P O M I N

24. decembra 2015 je minilo 
eno leto, kar nas je zapustila 
draga mama, babica in tašča

MATILDA 
KOREN

iz Celja 
(11. 2. 1925 – 24. 12. 2014)

Vsem, ki postojite ob njenem grobu z lepimi mislimi 
in spomini nanjo, iskrena hvala.

Hčerka Tatjana z družino
26

Z A H VA L A

Zapustil nas je

DRAGOTIN KOREN
iz Celja (23. 11. 1929 – 28. 12. 2015)

Ob izgubi dragega očeta, dedija in tasta se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in sodelavcem Cinkarne Celje, ki ste ga pospremili na zadnji 
poti ter darovali cvetje in sveče. Zahvaljujemo se tudi gospodu župniku br. Marjanu 

Gačniku za opravljen cerkveni obred in pogrebni službi Veking Celje.

Žalujoča hči Tatjana z družino
26

Mirno in spokojno 
si zaspal, v večni sen 

od nas odpotoval. 
Noč v korakih 
mirnega je sna 

vzela, kar življenje da.

Pot zdaj tvoja vodi tja, 
kjer so drugi tvoji 

že doma. 
Naj bo mirno 

tvoje potovanje 
in pogosto vračaj 
se nam v sanje.

ponudbe iz vse države, 
različnih starosti

www.zau.si

Poroke
Celje
Poročila sta se: Marija GO-

BEC in Alojz GOBEC, oba iz 
Celja.

Velenje
Zlata poroka: Dragica in 

Franc TIČ iz Velenja.

OPREMA

PRODAM
POHIŠTVO za dnevno sobo, kuhinjo in 

spalnico prodam. Telefon 040 233-
260.� 2918

GENERALNO obnovljen štedilnik na cen-
tralno ogrevanje Fekonja, dolžina 
1000 mm, desni stranski dimniški 
priklop, vgrajen popolnoma novi 
grelec, še nikoli zakurjen in na novo 
»zašamotiran« prodam. Telefon 041 
243-089.� 24

REGAL za dnevno ali samsko sobo, dolžina 
2,70 m, dobro ohranjen, ugodno pro-
dam. Telefon 031 682-684, Šentjur.
� 61

ŽIVALI

PRODAM
PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-

daljnjo rejo, težke od 30 kg naprej, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061.� 38

PRAŠIČA, 200 kg ali polovico, krmljen z 
domačo kuhano hrano, prodam. Te-
lefon (03) 5739-391, 070 799-029.
� 2995

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg, izločene svinje, 
domača hrana in dostava, prodam. Te-
lefon 031 311-476.� p

MLADO ovco za zakol prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon (03) 5739-332.�28

PRAŠIČE, težke od 30 do 150 kg, prodam. 
Domača hrana, dostava. Telefon 031 
524-147.� 14

PRAŠIČE, težke od 120 do 170 kg in izlo-
čene svinje, težke do 300 kg, ugodno 
prodamo. Možnost dostave. Telefon 
041 455-732.� 9

TELICO simentalko, brejo v 9. mesecu, 
prodam. Telefon 031 692-582.� 45

PRAŠIČE, težke od 90 do 160 kg, možne 
so tudi polovice in dostava, prodam. 
Telefon 041 389-370.� 21

VEČ telet, sr pasme, starih od 14 dni do 
3 mesecev, prodam. Telefon 041 878-
010.� 33

PRAŠIČE za zakol, mesni tip, krmljene z 
domačo kuhano hrano, možen zakol, 
prodam. Kupec prejme darilo – raco 
ali petelina. Telefon 031 664-286.�32

KRAVO, staro tri leta, mesni tip, za zakol, 
prodam. Telefon 051 822-360.� 51

PRAŠIČA, težkega približno 280 kg, doma-
ča reja, prodam ali menjam za bikca. 
Telefon 031 836-175, (03) 5808-112.
� Š�5

ŠTIRI bike od 180 do 220 kg, ls, prodam. 
Telefon 041 547-769.� Š�2

BIKCE, lisaste pasme, stare 10 do 14 dni, 
prodam. Telefon 041 794-185.� Š�1

TELICO simentalko, brejo 7 mesecev, pro-
damo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
5794-316.� 47

KRAVO in telico brez številke prodam. 
Telefon 041 758-035.� 56

PRAŠIČA, hranjenega s kuhano hrano, 
težkega 150 kg, prodam. Telefon 041 
268-432.� 48

TELICO lisaste pasme, težko 300 kg, staro 
8 mesecev, prodamo. Cena po dogovo-
ru. Telefon 5773-554 ali 041 901-855.
� 54

TRI teličke, stare od 3 do 14 mesecev, 
simentalke in tri tedne staro, prodam. 
Telefon 070 250-441.� 53

MLADO kravo, brejo 2 meseca, prodam. 
Telefon (03) 5778-649.� 57

KOKOŠI nesnice jarkice pred nesnostjo, 
rjave barve, prodamo. Telefon 040 
130-979.� p

TELIČKO simentalko, težko 210 kg, pro-
dam. Telefon (03) 5739-382.� 65

BREJI kravo in telico prodam. Telefon 041 
794-132.� 71

KUPIM

DEBELE, suhe krave in telice kupim. Plači-
lo takoj. Telefon 041 653-286.�Š�221

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223.� p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

DOMAČO moko, mleto na kamen, ajdovo 
moko, otrobe, »gres« in ajdove lupine 
prodam. Telefon 041 763-763.�2994

SENO v kockah, možna dostava in doma-
či kis prodam. Telefon 041 763-763.
� 2992

SENO v kockah ugodno prodam. Telefon 
070 274-418.� 11

SUHE okrogle in silažne bale prodam. V 
račun vzamem drva ali teleta. Telefon 
041 746-592.� 43

BALE, silažne, kakovostne, ugodno pro-
dam. Telefon 031 612-160.� 44

KUPIM

VINO za predelavo v žganje kupim. Tele-
fon 070 556-695.� Š�4

OSTALO
PRODAM

MOTORNO žago Stihl, štedilnik na drva, 
trajno gorečo peč in zimske gume, 195-
60-15, prodam. Telefon 051 344-245.
� 2943

BUKOVE pelete (slovenski proizvod) pro-
damo. Cena za tono je 190 EUR. Možna 
dostava. Telefon 041 556-082.� p

BUKOVA metrska drva prodam. Možen 
razrez in dostava. Ugodno! Telefon 
051 614-316.� p

HLODOVINO za drva (pol bukev, pol ga-
ber) z dostavo prodam. Telefon 041 
472-380.� 2887

KOSILNICO Muta in alfo za prašiče, novo, 
še zapakirano, prodam. Telefon 041 
791-296.� 3008

NOŽ za ročno rezanje travne silaže pro-
dam. Telefon 031 731-350.� 3011

STARINSKE predmete, omare, kredenco, 
slike in orehova jedrca prodam. Tele-
fon 031 733-965.� 55

GRADITELJI, pozor! Prodam balkonska 
vrata PVC, nova, 195 x 98 cm, z zu-
nanjimi roletami in notranjimi senčili, 
okno PVC, 132 x 132, novo, z zunanji-
mi roletami in senčili, vse novo. Cena 
simbolična: 150 EUR. Telefon 041 543-
020.� 18

KOMBINIRAN hladilnik in zimske gume 
prodam. Telefon 051 318-570, (03) 
5740-639.� 69

KUPIM

VSE vrste lesa na panju kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 041 506-958.� 2969

ZMENKI
ŽENITNA posredovalnica Prstan iz Nove 

Gorice vam najhitreje in najceneje ure-
di resno zvezo. Telefon 070 413-428.�p

ZAPOSLITEV
IŠČEMO študentko za delo v baru Pišek 

na Lopati 17 v Celju. Zainteresirane, 
pokličite na telefon 041 945-118.� p

RAZNO
POSOJILA za zaposlene in upokojence! 

Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600.� n

GRADITELJI, pozor! Po zelo ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za centralno 
ogrevanje. Garancija za peči je 5 let. 
Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, tele-
fon 541-5011, 041 531-976.� 70

Smrti
Celje
Umrli so: Vjekoslav KRA-

MAR iz Začreta, 78 let, Mar-
jan PINTER iz Frankolovega, 
50 let, Ljudmila JERNEJČIČ 
iz Vranskega, 75 let, Angela 
BASLE iz Prebolda, 86 let, 
Jožef VEDENIK iz Prebolda, 
66 let, Stjepan LESIČAR iz 
Šentjurja, 91 let, Viktor MA-
JERIČ iz Šentjurja, 83 let, 
Franc GLAŽER iz Velenja, 
70 let, Ana DOJER iz Škofje 
vasi, 82 let, Marija VILHAR iz 
Celja, 90 let, Anton UČAKAR 
z Vranskega, 86 let, Jožef NA-
POTNIK iz Šoštanja, 74 let, 
Jožef DIMEC iz Žalca, 84 let, 
Susan Anne ZAVŠEK iz Šmar-
tnega v Rožni dolini, 66 let, 
Dragotin KOREN iz Celja, 86 
let, Srečko ZAKOŠEK iz Pe-

Naročniki Novega tednika boste lahko na-
ročniške ugodnosti za leto 2016 – 4 male 
oglase v Novem tedniku do 10 besed in 2 
čestitki s 50-odstotnim popustom na Radiu 
Celju – izkoristili izključno s svojo naročniško 
kartico ali naročniško položnico in s svojim 
osebnim dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, lah-
ko koristijo samo naročniki Novega tednika, 
ki imajo poravnane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje leto 
ne prenašajo.

Uredništvo�NT&RC
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Hotel sem uloviti ptico – 
pa je odletela. 

Hotel sem utrgati cvet – 
pa je ovenel. 

Hotel sem vam nekaj reči – 
pa sem odšel.

V  S P O M I N

13. januarja mineva pet let žalosti, kar naju je mnogo 
prezgodaj zapustil najin dragi sin in brat

RADO CIGELŠEK
z Zgornje Hudinje 64 v Celju 

(31. 12. 1970 – 13. 1. 2011)

Bil si skrben in vztrajen v življenju, junaški v za-
dnjem trpljenju.

Hvala vsem, ki se ga spominjate.

Pogrešava ga: mama Marica in sestra Andreja
2

V  S P O M I N

28. decembra 2015 je minilo dve leti, kar me je za-
pustil

MITAR ZAGORAC
iz Zagrada 108 a v Celju

Ljudje se srečujemo, spoznavamo, na koncu se 
razidemo …

A nekaterih nikoli ne pozabimo.
Dragi Mitar, ostajaš v mojem srcu.

Marija
49

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

Z A H VA L A

Zapustila nas je draga mama, 
tašča, babica in prababica

ANA VENGUŠT
rojena Germ 

(4. 7. 1924 – 15. 12. 2015)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za vsak stisk roke ter podarjeno 
cvetje, sveče in sv. maše. Posebno zahvalo izrekamo g. 
župniku Vinku Čonču za lepo opravljen cerkveni obred, 
govornici za poslovilne besede, pevcem za odpete ža-
lostinke, trobentaču za odigrano melodijo in pogrebni 
službi Zagajšek. Posebna zahvala osebju ZD Šentjur in 
patronažni službi. Hvala SB Celje za vso skrb in nego. 

Iskrena hvala sodelavcem podjetja Štore Steel.
Hvala vsem, ki ste našo mamo cenili in pospremili na 

njeni zadnji poti.
Žalujoči: sinova Rajko in Bojan z družinama, 

zet Miha z družino, vnuki in pravnuki
Š

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče. 
Ni več tvojega smehljaja, 
le delo tvojih rok ostaja.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega 
moža, očeta, dedka in 

pradedka

IVANA URATNIKA
s Ceste v Debro 61, Laško 
(21. 4. 1928 – 29. 12. 2015)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom, sodelavcem in znancem za izražena 
sožalja, besede tolažbe in podpore ter darovane sve-

če, cvetje in svete maše.
Še posebej hvala PGD Rečica, Sedraž, Laško, Rimske 
Toplice in Vrh nad Laškim za gasilsko spremstvo na 
njegovi zadnji poti, gospodu župniku Roku Metličar-
ju za mašni obred, govorniku Matjažu Piklu za lepe 
besede slovesa, pevcem, izvajalcu Tišine in Komunali 

Laško za organizacijo pogreba.
Hvala vsem in vsakemu posebej.

Žalujoči vsi njegovi
L 8

V  S P O M I N

Minilo je že deset let, kar si nas zapustila, a spomin 
nate ostaja.

Tvoji najdražji
60

ELIZABETI 
KRUMPAK

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 

utihnil je tvoj glas, 
bolečina in samota sta pri nas. 

Zato pot nas vodi tja, 
kjer sredi tišine spiš, 

a v naših srcih ti živiš.

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi mož, ati, dedi, tast in brat

IVAN PLANKO
iz Lesičnega

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste 
ga pospremili na njegovi zadnji poti, njegov grob za-
suli s cvetjem in solzami, nam izrazili pisna in ustna 
sožalja ter darovali sveče in za svete maše; hvala za 
vse dane darove in da ste nam kakor koli pomagali. 
Hvala sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
ter govornikoma gospodu Francu Plahuti in gospodu 
Andreju Kocmanu za ganljive besede. Iskrena hvala 
gospodu župniku Hriberniku za opravljen obred in 

pogrebni službi Guzej iz Šmarja pri Jelšah.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: žena Dragica, hči Darja in sin Vani z 
družinama ter bratje in sestre

66

Nosimo te v srcih, 
v nas naprej živiš, 

tudi Ti nikoli nas ne izgubiš!

DRAGO 
PODVORNIK

(20. 2. 1933 – 3. 1. 2016)

Od njega smo se v ožjem družinskem krogu poslovili 
v petek, 8. januarja 2016, na mestnem pokopališču 

v Celju.

Žalujoči vsi njegovi
67

V  S P O M I N

Pet let je minilo od smrti 
naše drage mame

ZOFKE 
DERČA

iz Celja

Vsi, ki radi jih imamo, nikoli ne umrejo, le v naša 
srca se preselijo in naprej živijo.

13. januar 2016
74

Radi bi še zrli v vajine tople oči, 
slišali razumevajoči glas in se 

ravnali po vajinih modrih nasvetih, 
draga naša. 

Žal smo ostali sami. 
Tako sami.

V  S P O M I N

Iskrena hvala vsem, ki se ju spominjate z lepo mislijo v srcu, obiskujete njuna grobova, 
postojite in jima prižigate svečke.

V srcu tiho žalujemo: vajini najdražji
23

BORIS ČELIK st. BORIS ČELIK ml.
(1931 – 1976)  (1959 – 2015)

trovč, 81 let, Katica SKORN-
ŠEK iz Žalca, 84 let, Alojzij 
IVŠEK iz Laškega, 75 let, Albi-
na REBERŠAK iz Celja, 84 let, 
Hilda FLORJANC s Polzele, 
84 let, Ana ROJC iz Celja, 91 
let, Janez POČESKY iz Žalca, 
62 let, Marija BEZENŠEK iz 
Celja, 75 let, Avgust ČUVAN 
iz Celja, 91 let.

Laško
Umrli so: Marija DEŽE-

LAK iz Vrha nad Laškim, 88 
let, Elizabeta KLENOVŠEK iz 
Dola pri Laškem, 83 let, Ana 
TERŠEK iz Harij, 89 let.

Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Jožef HUDINA iz 

Zagaja, 82 let, Matilda PER-
NEK iz Lemberga pri Šmarju, 

93 let, Damjan ČONŽEK iz 
Cerovca pod Bočem, 42 let, 
Janez ROBAR iz Osredka pri 
Zrečah, 92 let, Franc RAK 
iz Spodnje Negonje, 76 let, 
Milica DOVGAN iz Celja, 86 
let, Jožef ŠPILAK iz Rogaške 
Slatine, 82 let, Ljubica SRBO-
TNJAK iz Konuškega, 63 let, 
Jožef KOVAČIČ iz Spodnje-
ga Sečovega, 74 let, Janez 
PLANKO iz Lesičnega, 72 
let, Marija KUNST iz Bistri-
ce ob Sotli, 80 let, Matilda 
MIHELIČ iz Zg. Gabernika, 
67 let, Justina RAJGL iz Ve-
trnika, 83 let, Janez LUPŠE 
iz Lesičnega, 78 let, Slavko 
VEHOVAR iz Pristave pri Me-
stinju, 76 let.

Šentjur pri Celju
Umrli so: Alojz PUŠNIK 

iz Tajht 68 let, Jožef LAPOR-
NIK iz Šentjurja, 80 let, Jurij 
GRAČNAR iz Loke pri Žu-
smu, 85 let, Marija BOHINC 
iz Doropolja, 79 let.

Žalec
Umrli so: Marija BEZGOV-

ŠEK iz Gotovelj, 70 let, Fran-
čiška FERME iz Limovc, 95 

let, Matilda VOČKO iz Kasaz, 
95 let, Rozalija RADOSLOV-
NIK iz Pernovega, 84 let, 
Emilija KOPRIVEC iz Galici-
je, 93 let.

Mozirje
Umrl so: Jožica KOPUŠAR 

z Ljubnega ob Savinji, 50 let, 
Anton ROČNIK z Rečice ob 
Savinji, 77 let, Ida PUDGAR 
iz Malih Braslovč, 64 let.
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KINO
CINEPLEXX

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

KINO VELENJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Po slovensko s 
Katrco

 1. Ansambel Poljanšek: Spomini
 2. Fantje izpod Lisce: Če bi me 

zapustila
 3. Azalea: Naj bo tako, kot na 

voščilnici piše
 4. Viža: O, gospa
 5. Novi spomini: Briga me

TUJA LESTVICA
 1. EXS & OHS – ELLE KING (4)
 2. SAX - FLEUR EAST (5)
 3. EYES SHUT - YEARS & YEARS (2)
 4. TAKE ME HOME - JESS

GLYNNE (3)
 5. BETTER PLACE - RACHEL

PLATTEN (2)
 6. ADVENTURE OF A

LIFETIME – COLDPLAY (7)
 7. SAINT CECILIA - FOO FIGHTERS (5)
 8. YOU DON’T OWE ME -

GRACE FT. G-EAZY (1)
 9. UNDER THE STARS –

JOHN LEGEND (4)
 10. THE GIRL IS MINE - 99 SOULD FT. 

DESTINY’S CHILD & BRANDY (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. NASTALO BO – SIDDHARTA (4)
 2. SAMI NAŠI - VLADO KRESLIN

IN VLATKO STEFANOVSKI (5)
 3. NOV DAN – NEJC LOMBARDO (3)
 4. A SI SPLOH TISTA – CLEMENS (3)
 5. HEJ, TI! - OMAR (4)
 6. GREVA ŠE MAL DLJE -

HAMO & TRIBUTE 2 LOVE (2)
 7. DOBRO SE IMEJ - ANJA

RUPEL, PIKA, NUŠA IN ALENKA (5)
 8. ČAROBNA CESTA – NATAŠA (1)
 9. STOLETNI PLES – PANDA (2)
 10. POJDI Z MANO MALA

MOJA – ROK’N’BAND (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
KEEPING YOUR HEAD UP - BIRDY
DOOR NUMBER THREE – SARA 
BAREILLES

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
LOKOMOTIVA - KILL KENNY
DIVJA VODA - BILLYSI

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

ČETRTEK,
14. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 

tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Mur-
ski val)

PETEK, 15. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 11.15 Radi 
ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Poglejte v zvezde z 
Gordano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo go-
stoljubnega glasbenega 
gurmana, 24.00 SNOP 
(Radio Ptuj)

SOBOTA,
16. januar

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 9.15 Otroški radio, 
10.00 Novice, 11.00 Kul-
turni mozaik, 11.20 Ku-
hajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Te-
denski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja),18.00 
Lestvica - 20 vročih Radia 
Celje, 19.00 Novice, 24.00 
SNOP (Radio Ptuj)

NEDELJA, 17. 
januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Sara Stadler, 
11.15 Tedenski osir – pono-
vitev, 12.00 Novice, 13.00 
Čestitke in pozdravi, 18.00 
Pesem slovenske dežele, 
24.00 SNOP (Radio Ptuj)

PONEDELJEK,
18. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.40 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.15 Pred-
stavitev skladb za melodije 
tedna, 10.00 Novice, 10.15 
Ponedeljkovo športno do-
poldne, 12.00 Novice, 12.15 
Vaš zakaj, naš zato, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.15 
Izbiramo skladbe tedna, 
14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 18.00 
Znanci pred mikrofonom, 
Sara Stadler, ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Katrca, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

TOREK, 19. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.15 
Zdravo z naravo, 10.00 No-
vice, 12.00 Novice, 12.15 
Male živali, velike ljube-
zni, 13.00 Kulturni mozaik, 
14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 18.00 
Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Male živali, 
velike ljubezni, ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

SREDA, 20. januar

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU Ce-
lje, 10.00 Novice, 10.15 Ku-
hajmo skupaj, 11.15 Zele-
ni val, 12.00 Novice, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.20 
Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske 
novice, 14.15 Poudarjeno, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 18.00 
Pop čvek, 19.00 Novice, 
19.15 Zeleni val, ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)
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ÈETRTEK,
14. januar,
ob 11. uri

LEVSTIKOVA DVORANA
Stare razglednice Celja
Predstavitev monografije Alenke Hren Medved in 
Janje Jedlovènik

ÈETRTEK,
14. januar,
ob 17. uri

ODDELEK GLASBA FILM
Zgodovina filma
Predava dr. Matic Majcen

PONEDELJEK,
18. januar,

ob 17. 30

UNIVERZA ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO 
OBDOBJE
O Vladimirju Levstiku
Predava Sreèko Maèek

TOREK,
19. januar,
ob 17. uri

ODDELEK GLASBA FILM
Psihoanaliza in film
Predava dr. Dušan Rutar

ÈETRTEK,
21. januar,
ob 17. uri

ODDELEK GLASBA FILM
Ali lahko danes še sploh kaj poènemo s filozofijo?
Predava mag. Tatjana Rozman

SREDA,
20. januar,
ob 17. uri

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljiène dogodivšène z Miškom Knjižkom
Pravljico pripoveduje Mojca Lesjak

Kulturne 
prireditve
ČETRTEK, 14. 1.

11.00 Osrednja knjižnica Celje
Stare razglednice Celja
predstavitev monografi je, 
ki jo je izdala Osrednja 
knjižnica Celje; avtorici: 
Alenka Hren Medved in 
Janja Jedlovčnik

13.00 Razstavišče Gorenje 
Velenje
Pregledna razstava 
Bernarda Sešla
odprtje razstave ob 
avtorjevi 70-letnici

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Zgodovina fi lma
predava mag. Matic 
Majcen

17.00 SLG Celje
Michele Riml: Dokler 
naju seks ne loči
abonma po posebnem 
razporedu in izven

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Nevidna stran uspeha
predavanje Snježane Ristić

18.00 Savinova hiša Žalec
V sobah spominov, ki jih 
ni bilo
pogovor dr. Mojce Puncer 
z umetnico Noemi Veberič 
Levovnik ob zaprtju 
razstave

18.00 Galerija Velenje
Omizje
ob razstavi Pogledi na 
slovensko kiparstvo 
1975–2015

Spored od 14. 1. do 20. 1.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Creed: Rojstvo legende – drama
četrtek, petek, sobota, ponede-
ljek, torek, sreda: 15.40, 18.15, 
20.50
nedelja: 12.50, 15.40, 18.15, 
20.50
Dansko dekle – drama
od četrtka do srede: 16.10, 18.55
Dobri dinozaver – animirani
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.30
sobota, nedelja: 15.00, 16.30
Dobri dinozaver – animirani, 3D
sobota: 14.30
nedelja: 12.30, 14.30
Hotel Transilvanija 2 – animi-
rani, sinh.
sobota: 14.15
nedelja: 12.15, 14.15
Ladies Night: Joy – komedija
četrtek: 20.00
Lovci biserov – opera
sobota: 18.55
Medo s severa – animirani, pu-
stolovski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.20, 16.15, 17.10
sobota: 13.30, 15.20, 16.15, 17.10
nedelja: 11.40, 13.30, 15.20, 
16.15, 17.10
Peklenski val – akcijski
četrtek, petek, sobota, ponede-
ljek, torek, sreda: 18.40, 21.15
nedelja: 11.45, 18.40, 21.15
Podlih osem – vestern, akcijski
četrtek, sobota: 17.00, 20.40
petek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.00, 18.30, 20.40
Sestri – komedija
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 18.10, 20.30
petek: 18.10, 20.30, 22.00
sobota: 13.25, 18.10, 20.30, 22.25
nedelja: 13.25, 18.10, 20.30
Snoopy in Charlie Brown - fi lm 
o Arašidkih – animirani
četrtek, petek, sobota, ponede-
ljek, torek, sreda:: 15.50
nedelja: 13.00, 15.50
Snoopy in Charlie Brown - fi lm 
o Arašidkih – animirani, 3D
sobota: 13.50
nedelja: 11.50, 13.50
Svaka pod krinko – komedija, 
akcijski
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 15.45, 18.00, 20.10
petek: 15.45, 18.00, 20.10, 22.20
sobota: 14.10, 15.45, 18.00, 
20.10, 22.20
nedelja: 14.10, 15.45, 18.00, 
20.10
Vojna zvezd: Sila se prebuja – 
fantazijski, pustolovski
od četrtka do srede: 21.00
Vojna zvezd: Sila se prebuja – 
fantazijski, pustolovski, 3D
od četrtka do srede: 17.45, 20.20

ČETRTEK
19.00 Moja mama – drama
PETEK
18.00 Moja mama – drama
20.00 Čisto nova zaveza – ko-
medija
SOBOTA
18.00 Čisto nova zaveza – ko-
medija
20.00 Taksi – komična drama
NEDELJA
18.00 Taksi – komična drama
20.00 Čisto nova zaveza – ko-
medija
TOREK
19.00 Podlih osem – vestern
SREDA
19.00 Glasnejša od bomb – dra-
ma

PETEK
18.00 Hokus pokus Albret – 
otroški animirani, sinh.
18.15 Čisto nova zaveza – ko-
medija
19.30 Dansko dekle – biografska 
drama
20.15 Victoria – kriminalka, 
triler

SOBOTA
18.00 Victoria – kriminalka, 
triler
18.15 Hokus pokus Albret – 
otroški animirani, sinh.
20.00 Čisto nova zaveza – ko-
medija
20.30 Svaka pod krinko – akcij-
ska komedija
NEDELJA
16.00 Hokus pokus Albret – 
otroški animirani, sinh.
18.00 Svaka pod krinko – akcij-
ska komedija
19.00 Victoria – kriminalka, 
triler
20.00 Dansko dekle – biografska 
drama
PONEDELJEK
17.30 Dansko dekle – biografska 
drama
20.00 Podlih osem – vestern

19.00 Knjižnica Laško
Pivovarna Laško v 
obdobju 1938–1960
predstavitev in pogovor o 
knjigi dr. Rafaela Cajhna

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Ansambel Veseli 
Dolenjci, ansambel 
Zupan, gost: Vokalna 
skupina Eros
koncert za 
narodnozabavni abonma 
in izven

19.30 Glasbena šola Velenje
Koncert učencev oddelka 
Šoštanj

PETEK, 15. 1.

19.00 Cerkev sv. Jožefa Celje
Božič z godbo na pihala 
s Svetine
koncert iz cikla Glasba na 
hribu

19.00 Galerija Kvartirne hiše 
Celje
Čebele
odprtje fi latelistične 
razstave Bojana 
Himmelreicha

19.30 SLG Celje
Jure Ivanušič, Marko 
Vezovišek: Od tišine do 
glasbe
abonma Premiera, 
abonma Sobota večerni 
in izven

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Vokalna skupina 
Cantemus z gosti
koncert ob 15. obletnici

19.30 Dom kulture Velenje
Mali priročnik biznisa
monokomedija, Zeleni 
abonma in izven; Mestno 
gledališče Ptuj

20.00 AQ galerija Celje
B12
predstavitev novega 
romana Dušana Čatra

SOBOTA, 16. 1.

10.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Tajna agenta 
simfoničnega orkestra: 
Miha Firšt, kontrabas in 
Tadej Kopitar, rog
glasbena sobotnica; šaljiv 
glasbeni sprehod skozi 
zgodovino glasbe

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega raču-
na: 06000  0026781320. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: Sherpa, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnica odg. ur.:  Tina Strmčnik
E-mail: radio@nt-rc.si.
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Robert Gorjanc, Barbara Gradič Oset, Janja Intihar, 
Brane Jeranko, Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, 
Špela Ožir, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez, 
Vojko Grabar, Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar, 
Kristina Šuhel

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

11.00 Galerija sodobne 
umetnosti Celje
Dogodki ob razstavi Sram 
te bodi
seminar

16.00 Kulturno-gasilski dom 
Gorica pri Slivnici
Mož moje žene
komedija

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Od židanega gvanta do 
židane volje
nastop Mladinske 
folklorne skupine Lintvar; 
gostje: folklorna skupina 
Dragatuš iz Bele krajine

19.30 Dom kulture Velenje
Pihalni orkester 
Premogovnika Velenje z 
vokalnim tercetom Casta 
diva
novoletni koncert; solista: 
flavtistka Irena Birsa in 
klarinetist David Gregorc

20.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Moški so z Marsa, ženske 
so z Venere
komedija z Denisom 
Avdićem, Špas teater

NEDELJA, 17. 1.

16.00 Dom kulture Velenje
Po poti uspehov
koncert Nejca Pačnika, 
absolutnega svetovnega 
prvaka v igranju na 
diatonično harmoniko

PONEDELJEK, 18. 1.

17.30 Osrednja knjižnica Celje
O Vladimirju Levstiku
predava: Srečko Maček 
v okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje

TOREK, 19. 1.

11.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Srednja stopnja (3. in 4. 
letnik), komorne skupine
javni nastop

18.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Koncert dislociranega 
oddelka Štore

18.00 Savinova hiša Žalec
Bele pesmi
predstavitev pesniške 
zbirke Danija Bedrača

18.00 Celjska kulturnica
Japonska poezija
literarni večer z Japonko 
Seiko Araki – Gerl

19.30 Glasbena šola Velenje
Dobravka Tomšič 
Srebotnjak
klavirski recital; abonma 
Klasika in izven

SREDA, 20. 1.

16.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Učenci osnovne stopnje, 
1. in 2. razred, nato 3. in 
4. razred
javni nastop

18.00 Knjižnica Rogatec
Iran
potopisno predavanje dr. 
Dragana Potočnika

18.30 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Javna produkcija

Ostale 
prireditve
ČETRTEK, 14. 1.

9.00 do 18.00 Glasbena šola 
Rista Savina Žalec
Seminar za pianiste
predavatelj Lovro Pogorelič 
(četrtek in petek)

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Potovanje po Kubi
potopisno predavanje 
Francija Horvata

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Ladakh, indijski del 
Himalaje
potopisno predavanje 
Sama Zabovnika

PETEK, 15. 1.

10.00 do 12.00 Bergmanova vila 
Žalec
Dejavniki tveganja
predavanje Nade Cilenšek 
v okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Knjižnica Rimske Toplice
Z dvema babicama po 
ZDA in Kanadi
potopisno predavanje 
Mateje Mazgan

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Cool knjiga
bralni krožek za najstnike; 
pogovor bo vodila Andreja 
Kac

SOBOTA, 16. 1.

8.00 Ploščad Centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica

8.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

9.30 do 13.00 Dom sv. Jožef 
Celje
Duhovna obnova: 
Preživimo dan s trpečim 
Slovencem
voditelj: prof. dr. Jožef 
Muhovič

10.00 Branibor club Celje
Brezplačna otroška 
delavnica

20.00 Špital za prjatle Celje
Skandinavija
potopisno predavanje 
Mirjane in Valentina 
Steblovnika

PONEDELJEK, 18. 1.

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
učna pomoč, ustvarjalne 
in kuharske delavnice, 
družabne in športne igre …

16.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
namenjena otrokom od 
3. leta; pripovedovala bo 
Maruška Škoda

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
voditeljici pogovorov: 
Metka Klevišar, dr. med. in 
Julka Žagar, dr. med.

17.00 Osnovna šola Stranice
Cvetka obišče gospoda 
Zimo
ura pravljic

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Čarobna svetilka
otroška ustvarjalna 
delavnica; vodi: Vesna 
Gaber Podhovnik

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Utrip domoznanstva
Društvo savinjskih 
vinogradnikov se predstavi

18.00 Savinova hiša Žalec
Vodnarjeva doba razkriva
predavanje Aleša Tomšiča

TOREK, 19. 1.

16.30 Osnovna šola Zreče
Jazbec in strašni vihar
ura pravljic

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Psihoanaliza in film
predava dr. Dušan Rutar

17.00 Knjižnica Šentjur
Ura pravljic

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
namenjena otrokom od 
5. leta; pripovedovala bo 
Romana Bonno

17.00 Vila Rožle Velenje
Torkova peta
ustvarjalnica za otroke in 
starše

18.00 Velenjski grad
Klepet pod arkadami

18.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Nepal po potresu
potopisno predavanje 
Mance Čujež

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Treking po Kanarskih 
otokih
planinski večer; predava: 
Milan Domitrovič

SREDA, 20. 1.

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Pravljica pri Mišku 
Knjižku
pravljične dogodivščine s 
pravljičarko Mojco

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic
namenjena otrokom od 3. 
leta dalje; pripovedovala 
bo Vesna Gaber Podhovnik

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Srečanje z Bernardom 
Zabukovnikom – spomini 
na NOB
pogovor

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Krščanska edinost, vzor 
sleherne edinosti
predavatelj: mariborski 
nadškof metropolit msgr. 
mag. Alojzij Cvikl

19.00 Savinova hiša Žalec
Narava in vloga ženske
pogovor z Zlatko 
Jambrovič

Razstave

Stara grofija pod Celjskim 
stropom: razstava Kri bo tekla 
za svobodo zlato, 500-letnica 
slovenskega kmečkega upora; 
do preklica

V sredo, 20. januarja 2016, vas ob  
18. uri vabimo v veliko dvorano  

Narodnega doma v Celju  
na predstavitev avtorizirane biografije

Milan Kučan, prvi predsednik

Z avtorjem knjige dr. Božom Repetom ter 
prvim predsednikom Republike Sloveni-
je Milanom Kučanom se bo pogovarjal dr. 
Tonček Kregar, v. d. direktorja Muzeja novejše 
zgodovine Celje.

Vljudno vabljeni!

Stari grad Celje, stolp nad 
Pelikanovo potjo: Svetlikanje 
prekletih/ Flickering of the da-
mned, zvočna instalacija Ga-
šperja Piana, do nadaljnjega

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: devetdeseta 
1990–1999; do 31. 3.

Kvartirna hiša Celje: razsta-
va likovnih del Rame Selimo-
vića, do 31. 1.

Galerija Nika Ignjatiča Celje: 
prodajna skupinska razstava li-
kovnih del Mala zimska razstava 
– Little winter exhibition; do 31. 1.

Galerija AQ Celje: razstava 
Bili smo KL(j)UB, do 29. 1.

Galerija Železarskega muze-
ja Teharje: razstava fotografij na 
temo voda v okviru XIV. Celjske 
fotografske razstave 2015, do 
31. 1.

Celjska kulturnica: razstava 
fotografij Od zgoraj navzdol, 
umetniška fotografija Sandre Ž. 
Fajfarič, do 31. 1.

Galerija sodobne umetnosti, 
Likovni salon, Špitalska kape-
la: Mednarodna skupinska raz-
stava Sram te bodi, do 17. 1.

Avla Doma sv. Jožefa Celje: 
Življenja ne moremo zaobjeti, 
slikarska razstava Davida Hol-
zingerja iz Avstrije, do preklica

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke: olja na platno različnih 
avtorjev, do 30. 1.

Galerija Velenje: razstava 
Pogledi na slovensko kiparstvo 
1975–2015, do 30. 1.

Informacije:  
E: muzej@pokmuz-ce.si, info@pokmuz-ce.si;                     
                              T: 03 428 09 62, 03 428 09 50 

Knjižne novosti
Pokrajinski muzej Celje

Četrtek, 
15. oktober 2015, 
ob 17.00

CELJE - 
FOTOZGODBA
IZPOD NEBA

Bojan Plevčak, Damir Žerič

Knjiga prinaša izbor 
najbolj zanimivih in 

nevsakdanjih fotografij 
Celja, posnetih iz zraka.

OUŠ IN ZIJA IZ 
POTOČKE ZIJAVKE

Iztok Vrenčur, Tina Pregelj Skrt

Pravljica, v kateri mlada 
medvedka na igriv način 
predstavljata življenje v 
Alpah v starejši kameni 

dobi.
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Foto: GrupA
FOTO TEDNA

Opažena tudi v tujini

Ena svečka - ena želja

Spletni portal LandAr-
chs (www.landarchs.com) 
je Promenado v Velenju 
uvrstil na seznam desetih 
evropskih krajinskih arhi-
tektur, ki si jih je vredno 
ogledati. Promenada je na 
odličnem tretjem mestu.

Omenjena spletna stran, ki 
jo urejajo arhitekti in je na-
menjena razmišljanju o do-
brih krajinskih arhitekturah, 
ponuja najboljše presežke iz 
celotnega sveta. Prenovljeno 
velenjsko Promenado, delo 
arhitekturnega biroja Enota, 
so ustvarjalci spletne strani 
uvrstili na seznam desetih 
arhitekturnih presežkov v 
Evropi.

V svoji obrazložitvi so 
zapisali, da nihče ne bi pri-
čakoval takšnega arhitek-
turnega presežka v mestu s 
35 tisoč prebivalci. Sprehod 
skozi mesto je postal veliko 
bolj presenetljiv in prome-
nada je ključna os mesta. 
Predelano nabrežje ob reki 
Paki je po njihovem mnenju 
postalo glavni igralec te so-
dobne arhitekturne igre.

Da so novo in sodobno me-
stno središče opazili v tujini, 
so ponosni tudi na velenjski 
občini. »Veseli smo, da smo v 
Velenju uspeli pridobiti toč-
ko, ki so jo kot pomembno 
prepoznali svetovno priznani 
krajinski arhitekti in v naše 

mesto privablja številne obi-
skovalce in turiste. Ponosni 
smo tudi, da je idejno zasno-
vo prenove mestnega sredi-
šča pripravil Velenjčan Dean 
Lah,« so razložili na velenjski 
občini.

Velenjčani so jo 
sprejeli za svojo
Projekt prenove mestnega 

središča je bil vreden več kot 
tri milijone evrov. Na novo 
urejen prostor je prijeten za 
druženje in prireditve. »Veseli 
smo tudi, da so Velenjčanke 
in Velenjčani Promenado 
sprejeli za svojo, na njej in 
ob njej se radi zadržujejo in 
le-ta predstavlja pomembno 

Parkirna hiša Promenada, ki je umeščena ob mestnem 
parku, nastajala pa je sočasno z novo ureditvijo velenjske 
Promenade, je aprila 2015 tudi prejela mednarodno arhi-
tekturno in oblikovalsko nagrado Architizer A+ Awards. 
V kategoriji parkirnih objektov je parkirna hiša zmagala 
po izboru strokovne žirije.

Idejno zasnovo prenove mestnega središča je pripravil Velenjčan Dean Lah. (Foto: arhiv NT, SHERPA)

Promenada je bila nominirana za Plečnikovo nagrado 2015, ki je osrednje javno priznanje slovenskemu 
avtorju za vrhunsko stvaritev na področju arhitekture, urbanizma, krajinske arhitekture ali notranje 
opreme. (Foto: Tadej Živko)

turistično znamenitost in 
nas postavlja na zemljevid 
svetovnih znamenitosti. Ne-
nazadnje je Velenje lani preje-
lo tudi laskavi naziv najlepše 
urejeno večje mesto v Slove-
niji v okviru natečaja Moja 
dežela – lepa in gostoljubna, 
ki ga je organizirala Turistič-
na zveza Slovenije,« so dodali 
na Mestni občini Velenje.

Amfiteater ob reki Paki je 
namenjen za manjše, prilo-
žnostne dogodke in koncerte. 
V letu in pol so na promenadi 
izvedli že številne dogodke 

in z njimi privabili v središče 
mesta veliko obiskovalcev. 
»Če izpostavimo samo naj-
pomembnejše, so to Večeri 
v amfitetru, Velenje – mesto 
zdravja, Promenada okusov, 
Praznični sejem, Prihod ded-
ka Mraza s koncertom in še 

številni drugi. Kot odlično 
koncertno prizorišče se je ob 
uradnem odprtju promenade 
izkazala tudi streha garažne 
hiše,« so v Velenju ponosni 
na svoj, tudi v tujini opaženi 
projekt.

BGO

Arhitekti pohvalno o velenjski Promenadi
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Velenjčan, ki je Na žaru 
»zapekel« slovenskega 
predsednika Uroš Kuzman, matematik in stand 

up komik, kulturnik in planinec

Uroš Kuzman je neverjetna kombinacija 
vsega mogočega. Je doktor matematike, ki 
svoj poklic, kljub temu da je stand up komik, 
zelo resno jemlje. Je Velenjčan, ki živi v Lju-
bljani. Je član Šaleškega študentskega okteta, 
katerega koncerti so vedno glasbeni presežek 
– konec januarja bo pred njim že skoraj raz-
prodana ponovitev decembrskega koncerta 
ob deseti obletnici. Je navdušen planinec in 
mlad očka. Predvsem pa je zadnje čase pri-
ljubljen kuhar, saj sodeluje v oddaji Na žaru 
in je imel priložnost, da je dodobra »zapekel« 
slovenskega predsednika Boruta Pahorja.

Uroš, »žar, na katerem ste cvrli« predsedni-
ka Slovenije Boruta Pahorja, je še svež. Kako 
ste se znašli na tem odru in ali lahko poveste, 
katero šalo na njegov račun ste povedali?

V projekt sem zelo vpet. Sem tudi del sce-
naristične ekipe, ki piše šale za ostale nasto-
pajoče. Glede mojega nastopa pa je bil to splet 
okoliščin. Lani sem vodil srednješolsko start-
-up prireditev v predsedniški palači in takrat 
sva se s predsednikom spoznala. Potem si je 
njegov kabinet ogledal žar Jana Plestenjaka, 
kjer sem mu bil zelo všeč. Šal ne bi izdajal, 
bodo kmalu na televiziji. Rečem lahko le, da 
sem se postavil v vlogo obeh ekstremov, tistih, 
ki bi ga povabili na Bled na kremno rezino, in 
tistih drugih, ki bi ga odpeljali na grmado. A 
s tem ne mislim sladice.

Kako se je na vročem stolu obnesel pred-
sednik?

Bil je malce bolj zadržan, kot smo ga vaje-
ni, saj je bilo veliko javnega pritiska že pred 
njegovim nastopom. Vseeno je prvi slovenski 
politik v takšni oddaji, kar se malce pozna 
pri njegovih odzivih.

Kakšno je vaše mnenje o tem, ali je pri-
merno, da »se naš predsednik peče na žaru«?

Sam to podpiram, čeprav vem, da so mne-
nja različna. Nenazadnje ni prvi, ki je to storil. 
Ameriški predsedniki to počnejo vsako leto. 
Politiki so in bodo vedno strelovod za frustra-
cije malega človeka. Osebno pa raje vidim, 
da se iz tega naredi šov in da se enkrat letno 
pošalimo na njihov račun. Da jih »zapečejo« 
komiki, športniki, estradniki in ne da mediji 
povzemajo neumne izjave političnih tekme-
cev ali celo brezimne spletne komentarje.

Ste imeli kdaj željo, da bi vodili satirično 
oddajo in bili voditelj, kot je bil legendarni 
Jay Leno v ZDA?

Imam super službo na fakulteti za matema-
tiko. Televizija in šovbiznis me zelo vznemir-
jata, a bi morala biti ponudba res neverjetna, 
da bi se odpovedal akademskemu in tudi mir-
nemu družinskemu življenju. Sploh zdaj, ko 
sem videl, koliko stresa in dela je treba za eno 
takšno oddajo. Ljudi, kot je Lado Bizovičar, 
zdaj res cenim.

Smo v Sloveniji dovolj odprti za takšne 
šove?

Smo! Le socialnega kapitala še ni dovolj. 
Vzemiva na primer stand up komedijo. Komiki 
z najdaljšim stažem imajo za seboj šele deset 

let. Posledično še ni tega novega vala piscev 
in ustvarjalcev, ki bi prodrli in zamenjali staro 
strujo, zato zaenkrat še ostajamo pri reciklažah 
Teatra Paradižnik in Radia Ga ga. Se pa na tem 
področju dogaja. Poleg žara bi omenil še Go-
dlerjevo oddajo in na primer novo Marčetičevo 
serijo V dvoje. Vse to gre bolj v korak s trendi.

Če greva k vašim začetkom, kdaj ste ugo-
tovili, da imate smisel za humor in da bi 
lahko s tem zabavali občinstvo?

za abrahama pred tridesetimi ljudmi ni isto. 
Ta dvojnost je naporna.

Pripraviti toliko materiala in naredi-
ti, da vse skupaj lepo teče, zagotovo ni 
enostavno.

Ljudje imajo napačno predstavo, da je 
stand up nekaj, kar govoriš na pamet. To 
je napačno. Skoraj devetdeset odstotkov je 
vnaprej pripravljeno, deset odstotkov pa samo 
dodajaš glede na to, kje in s kom si.

»Če te nekdo predstavi kot komika, se 
takoj zvišajo predstave, da bo vse, 

kar boš povedal, komično,« 
razmišlja Uroš Kuzman.

»Komiki imamo veliko skupnega
z nogometaši in vremenarji.

Vsi se namreč spoznajo na tvoje delo. Ko prideš z odra, vsaj pet ljudi 
pride do tebe in ti reče: ›Ali veš, kaj se je meni zgodilo in bi ti lahko 

povedal.‹ Ali pa: ›To si dobro naredil, tega pa ne.‹
To se dogaja tudi nogometašem in vremenarjem.

Ker je videti enostavno, a ni čisto res.«

Pri tabornikih sem bil ta glavni »vicma-
her«, zares sem se pa odkril, ko sem začel 
povezovati koncerte našega okteta.

Kot doktor matematike in reden udele-
ženec festivala Panč kaj je tisto, s čimer vi 
navdušite svoje občinstvo?

Material zrcali komika. Na nek način 
pove, kdo si. Vsak govori o tem, kar 
mu je blizu. Če dneve večinoma pre-
življaš v gostilni ali pred televizijo, 
potem bo tudi na odru to tvoj limit. 
Jaz se trudim izločati teme, ki se mi 
zdijo na prvo žogo. Moje vodilo je: 
»Govori le stvari, zaradi katerih te 
ne bo sram naslednji dan stopiti 
pred študente.«

Je matematika lahko smešna?
Vprašajte koga, ki je imel poprav-

ni izpit.
Kako se študenti odzovejo na 

vaše nastope oziroma ali imajo 
vaša predavanja tudi komične 
elemente?

Ne trudim se biti na vsak način sme-
šen, poleg tega nimam volje 24 ur na 
dan zabavati ljudi. Vem pa tudi, da če bi 
bil preveč sproščen, bi se preveč sprostili 
tudi študenti. Če so preveč sproščeni, po-
tem pričakujejo, da bodo izpiti tudi bolj 
sproščeni, kar ni v redu.

Z Bojanom Emeršičem sva se nekoč 
pogovarjala o tem, kako so prevelika 
pričakovanja ljudi, da bodo komiki tudi 
v prostem času zabavni ljudje. Je to na-
porno?

Če te nekdo predstavi kot komika, se ta-
koj zvišajo predstave, da bo vse, kar boš po-
vedal, komično. Tudi če komiki pridemo na 
kakšno zasebno zabavo, imajo vedno preve-
lika pričakovanja, saj nas sodijo po nastopih 
na festivalih ali na televiziji, kjer so pogoji 
idealni in vse skupaj dobro izpade. Potem pa 
ne razumejo, kako to, da nastop na zabavi 
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Se vam je kdaj dogodilo, da je bila dvo-
rana preveč časa neodzivna?

V dvorani se mi to še ni zgodilo, pred krat-
kim pa se mi je zgodilo na enem nastopu v 
podjetju. Dobesedno smo nastopajoči šli dol 
z odra, ker so bili naši gledalci preveč pijani 
in so se drli na oder. To je bila borba z mlini 
na veter, nenazadnje smo samo komiki in 
poleg besed drugega orožja nimaš.

Kdo so vaši vzorniki med stand up komiki?
Imam komične prijatelje. Tin Vodopivec, 

Andrej Težak, Perica Jerković so mi omo-
gočili začetke. Aleš Novak, Jernej Celec in 
Gašper Bergant so moja komična generaci-
ja, s Slonom in Sadežem pa v zadnjem času 
največ sodelujem zaradi oddaje.

Čeprav živite v Ljubljani, ste še vedno 
zelo povezani z Velenjem. Ste kdaj naredili 
kakšen stand up festival v Velenju ali ste 
vsaj o tem razmišljali?

Parkrat letno prirejam dogodke v mladin-
skem centru in še na nekaterih drugih loka-
cijah, a tudi v Šoštanju, Šmartnem ob Paki. To 
se mi zdi dovolj za to regijo. Sem pa že razmi-
šljal tudi o dvodnevnem dogodku, a se roko 
na srce malo otepam organizacijskih tveganj.

Povezani ste predvsem z glasbo. Konec 
januarja v Velenju pričakujemo ponovitev 
koncerta Šaleškega študentskega okteta ob 
deseti obletnici. Prijateljica, ki je videla 
vaš koncert v decembru, mi je namignila, 
da je to glasbeni presežek leta. Le zakaj 
je to rekla?

Res smo se potrudili. Smo ekipa, ki dela 
že dlje časa. Imamo zvesto občinstvo, ki nas 
spremlja že vsa ta leta. No, letos smo hote-
li preseči vse dosedanje podvige. Zato smo 
dali vse od sebe in se za štiri mesece zaprli 
v osamo. Naredili smo koreografi je, snemali 
videe, pisali skeče. Skratka, uporabili vse, 

kar znamo, in mislim, da je to največ, kar 
lahko ponudi ljubiteljska kultura.

Če vas domačini niso poznali do lan-
skega leta, so vas lani spoznali v vašem 
Ubranem jamranju, kjer ste uglasbili pro-
bleme meščanov. Kakšni so bili odzivi 
Velenjčanov?

Skoraj izključno pozitivni. Dobro, nekaj 
posameznikov se je zapičilo v kakšno malen-
kost in se tudi (anonimno) razpisalo, da smo 
šli čez rob, a so jih ostali zasuli s pozitivni 
odzivi, Skratka, rekel bi, da sem dobil dokaz, 
da imajo Velenjčani smisel za humor.

Se je na snemanju videospota zgodila 
kakšna posebej zanimiva stvar?

Da, kar nekaj. V enem kadru v videospotu 
smo postavili lestev k stacionarnemu radar-
ju in skoraj vsak mimovozeči je imel kakšno 
pripombo. Eni so mislili, da smo redarji in so 
nas psovali, drugi so nam hupali v pozdrav, 
ker so mislili, da zares pripravljamo sabotažo.

Ali so se v lanskem letu kakšni problemi, 
kot ste jih poimenovali v pesmi, rešili?

Ograja okoli Šaleškega gradu je bila prej 
zaklenjena, zdaj pa lahko dobiš ključe v bli-
žnjem gostišču. No, v krožnem križišču pa 
ljudje še vedno ne znajo voziti.

To je svojevrsten in prvovrsten projekt 
v Sloveniji. Ali je potegnil za sabo kakšne 
posnemalce?

Zaenkrat še ne. Smo pa sami naredili še 
eno različico pesmi oziroma skeč, ki se ime-
nuje Ubrano jamranje v slovenski ljudski 
glasbi, kjer se sprehodimo skozi tarnajočo 
motiviko naših narodnih pesmi.

In kako je videti to tarnanje?
To je nekakšen skeč. Tipičen problem v 

motivih slovenske ljudske glasbe je namreč 
najti primerno nevesto. Fantje pa imamo te-
žave, saj ne znamo z besedami in so naše 
podoknice bolj kot za ženske primerne za 
veverice – fantje zapojejo pesem Bod' moja, 
bod' moja, ti bom lešnikov dal. Še hujši pro-
blem je, da imamo previsoka pričakovanja do 
ženskega sveta – fantje zapojejo pesem Tri 
lubice, ki gre takole: »Prva bo kuharca, druga 
bo kelnerca, tretja bo ljubica mojga srca.«

Z vašimi nastopi kot tudi delovanjem raz-
bijate stereotipe, da je zborovsko petje nekaj 
dolgočasnega. Imate že kakšne posnemalce?

Da, v Velenju trenutno delujeta dva dijaška 
okteta.

Sta že bila gosta vaših koncertov?
Eden je že bil, a je zdaj skočil v narodno-

zabavne vode, drugi pa še niso čisto pravi za 
oder. Bomo še malo počakali.

Ko ravno omenjate narodnozabavne an-
samble. Ansambel Modrijani so sprožili 
poseben fenomen, da je teh ansamblov 
veliko in da je mladina nora nanje. Ali ni 

mladina včasih hodila na drugačne, bolj 
pop in rok koncerte?

Res je veliko mladih, ki igrajo v narodnoza-
bavnih ansamblih, in če se spominjam svojih 
mladih let, je to veljajo za nekaj, kar ni »kul«, 
in smo se iz tega norce delali. Danes je pa 
veliko mladih ljudi, ki odkrito priznavajo, da 
jim je to všeč, in se to dojema kot »mainstre-
am« in »kul«, kar me res preseneča.

Velenjčani se vas spominjajo tudi po 
vašem fl ash mobu sredi tržnice. Res radi 
presenečate in vedno znova navdušite. Ka-
kšni so novi vaši projekti?

Pripravljen imamo skeč, ki smo ga posneli 
z Jano Morelj. Plasirali ga bomo po obletni-
ci. Sicer pa bomo skušali narediti še kakšen 
viralen izdelek. Če za sabo nimaš zaledja 
rumenih medijev, je to skoraj edini način, 
da prideš v ospredje. V Velenju nas ljudje 
poznajo, tam ni težava razprodati koncerta. 
Mi pa bi si želeli biti dovolj prepoznavni, da 
bi nas prišli poslušat tudi v Žužemberku, 
Mariboru in Semiču. Prepričan sem namreč, 
da bi jim bili tudi tam všeč.

Ampak vseeno ste nastopili v prepoznav-
ni televizijski oddaji Vid in Pero šov, kjer 
ste bili glasbeno presenečenje za Branka 
Djurića Djurota. Kako ste prišli do tja?

To je spet naključje. Enkrat smo imeli pri-
prave v Fiesi in naš apartma je bil v bližini 
vile, ki jo imata Tanja Ribič in Branko Djurić. 
Zvečer smo na balkonu pili in peli ter smo 
nato za hec pozvonili pri Djurutu, ki nas je 
povabil k sebi, saj da je slišal naše ubrano 
petje. Tam smo zapeli dve pesmi, čez pol 
leta pa nas je poklicala Tanja, da ima Djuro 
rojstni dan in bi mu rada pripravila prese-
nečenje ter če mu lahko zapojemo njegovo 
skladbo. Tako smo najprej naredili presene-
čenje za njegov rojstni dan in potem še en-
krat v šovu. Tukaj ni bilo posebne strategije, 
da smo prišli na televizijo.

Omenili ste, da bi radi nastopili še kje 
drugje kot v Velenju. Ste prepričani, da 

Koncert Šaleškega študentskega okteta

»Lani smo po naključju pristali na 
koncertu Modrijanov in tam je bilo 

veliko mladih ljudi, ki so se res 
zabavali. To me je čisto prevzelo, 
da se je ta scena tako spremenila. 
In če ti je všeč narodnozabavna 
glasba, nisi več odrinjen člen 
svoje generacije.«

»Postavil sem se v vlogo 
obeh ekstremov, tistih, ki 
bi ga povabili na Bled na 
kremno rezino, in tistih 
drugih, ki bi ga odpeljali 
na grmado. A s tem ne 
mislim sladice.«

Uroš o »cvrenju« 
predsednika:

»V Velenju ljudje poznajo 
Šaleški študentki oktet, tam 
ni težava razprodati koncerta. 
Mi pa bi si želeli biti dovolj 
prepoznavni, da bi nas prišli 
poslušat tudi v Žužemberku, 
Mariboru in Semiču. 
Prepričan sem namreč, da bi 
jim bili tudi tam všeč.«

vaši oboževalci prihajajo samo iz Šaleške 
doline?

Saj gremo drugam, ampak smo le del na-
stopa kakšne druge skupine. Želel pa bi si, 
da bi bili tako prepoznavni, da bi tudi v Ma-
riboru, ko bi videli naš plakat, rekli, da smo 
»kul« in da bi na naš koncert radi šli. Če bi šli 
v Slovenj Gradec, bi imeli približno dvajset 
ljudi, ki bi naključno prišli noter.

Potem vas še ne bo kmalu v Cankarje-
vem domu?

Mislim, da še ne. Mogoče pa naredimo kaj 
z Modrijani in pridemo noter.

Kako to, da ste še vedno študentski oktet, 
saj vas je devet?

Ime ni kot spodnje hlače, ki jih menjaš 
vsak dan.
BARBARA GRADIČ OSET,  foto: JAN APAT
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»Po Vinskem brevirju 
Draga Medveda, bi 
bilo lepo doseči, da bi 
se vino prodajalo le v 
takšnih prodajalnah, 
kjer bi se dobro 
počutilo.
Da ne bi bilo ponižano na raven 
potrošniškega blaga. In to ne velja 
le za dražje buteljke, kulturno in 
spoštljivo mora biti postreženo 
tudi cenejše pitno vino.«

Kraljica, ki je bila 
že od nekdaj princesa
Bistrica ob Sotli bo za leto dni monarhija – Vinska kraljica Slovenije 2016 je postala Sara Stadler

Vinska kraljica je v prvi vrsti promotorka slovenskih vin in vinarstva 
tako doma kot v tujini. Pod njenim okriljem so vinorodni okoliši od 
Primorja do Prekmurja, a vseeno se Sarine krone še posebej veselijo 
domači vinarji. Za svoje protokolarno vino je kraljica 2016 izbrala dve 
vini iz kleti Zorenč Hohnjec, ki se ponaša tudi z najvišjim vinskim 
priznanjem iz Londona. Laški rizling letnik 2009 je ledeno vino za 
posebne priložnosti, savinjon letnik 2015 pa je po besedah vinarja 
Tomaža Zorenča prav takšen kot Sara. »Mlado, pridelano po sodobnih 
trendih in s poudarjeno cvetlico.«

Sara se je po škofijski gimnaziji v Šentvidu pri Ljubljani vpisala na biotehniško fa-
kulteto. V domači Bistrici ob Sotli je podpredsednica mladinskega društva, članica 
Še-Bi teatra, gasilskega društva in pevskega zbora. Je tudi suverena in priljubljena 
voditeljica različnih prireditev, predvsem pa preprosta in vedno nasmejana.

»Nad posteljo mi visi odlomek 
iz Tavčarjevega Cvetja v jeseni. 
Kot pravi, je kmet kralj. Če ima 
lepo in čedno napravo, če nima 
dolgov, ampak polne hleve ter 
kopico zdravih in pokornih otrok, 
je kmet kralj, neodvisen od vsega 
sveta. Ker je moj oče kmet, je moj 
oče kralj. To pomeni, da sem bila 
princesa že prej, zdaj so me pač 
samo še okronali,« je smeje ra-
zložila novopečena kraljica Sara. 
Ob tem je simpatično po domače 
dodala, da se počuti, kot bi imela 
»ohcet« ali kot bi maturantski ples 
organizirali samo zanjo.

Kdove kdaj so bili Bistričani na-
zadnje tako ponosni in si tako zelo 
enotni – če katera, si je Sara zasluži-
la postati vinska kraljica! Da je son-
ček, brez katerega si ne predstavlja-
jo nobenega dogodka v kraju, da je 
članica vsakega društva, ki ga imajo, 
in da jo človek preprosto mora imeti 
rad, je bilo mogoče slišati na vsa-
kem koraku. Po kronanju v Raden-
cih in svečanem sprejemu v domači 
Bistrici je s svojo neposrednostjo, 
sproščenostjo in priljudnostjo brez 

Sara Stadler je na prestolu vin-
ske kraljice kot 20. po vrsti na-
sledila Sandro Vučko iz Prlekije. 
Krono sta ji na slovesni prireditvi 
v Radencih na glavo posadila De-
jan Židan, kmetijski minister, in 
Janez Erjavec, predsednik uprave 
Pomurskega sejma, ki je tudi no-
silec projekta.

»Brez podpore očeta in mame ter obeh bratov ne bi šlo,« je hvaležna Sara.

S Timonom, ki je Saro večer pred tem celo zasnubil, sta 
zaplesala. »Saj me niso vprašali, če je bilo zares,« se je 
drobni šali smejala Sara. »Sva pa s Timonom v šestem 
razredu v resnici tri dni hodila. Odtlej me na zmenek še ni 
povabil,« se medijski raci o njeni zaroki še zdaj smeje Sara.

»Z današnjim dnem 
razglašam Bistrico ob 
Sotli za monarhijo!« 
je v uvodu prireditve 
razglasil župan Franjo 
Debelak (levo). Ob 
kraljici desno je vinar 
Tomaž Zorenč.

Dvorana kulturnega doma je pokala po šivih, veliko je bilo tistih, ki so kraljici želeli 
stisniti roko.

dvoma ukradla še zadnja zadržana 
srca.

»Ko je bila še majhna, je kmetij-
stvo sploh ni zanimalo,« je povedal 
njen oče Jože. Takrat bi si težko 
predstavljali, da bo nekoč za študij 
izbrala agronomijo. Danes pa ji je 
delo v domačem vinogradu in sa-
dovnjaku v veliko veselje. Vinogra-
dništvo in vinarstvo sta tudi stroki, 

v katerih bi se 20-letna študentka 
nekoč rada specializirala. A o vinu 
že zdaj ve ogromno. Sito, na kate-
rem ostane najboljša promotorka in 
ambasadorka vina, vinske kulture, 
vinarstva in slovenskih vinorodnih 
krajin, je namreč zahtevno. »Izbor 
za vinsko kraljico ni lepotno tek-
movanje,« je prisotne poučil župan 
Debelak. »A ni dvoma, da bi tudi po 
tem kriteriju zmagala.«

Sprejem pred kulturnim domom 
v Bistrici ob Sotli je bil vreden kralji-
ce. Manjkali nista niti rdeča prepro-
ga niti godba na pihala. Vsestranski 
umetnik in kapelnik Franci Černelč 
je za godbo in pevski zbor – v njem 
že leta prepeva tudi Sara – kraljici 
napisal celo pozdravno pesem. Prav 
vsak ji je želel stisniti roko, njej pa 
vse skupaj še malo ni bilo odveč. 
Ob koncu so jo zasuli še z darili in 
s cvetjem. »No danes bomo pa lahko 
metali šopke,« se je pošalila Sara, ki 
se je dan pred tem v šali celo zaro-
čila. A kot vse kaže, se Sara vsaj v 
tem letu še ne bo poročila.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA
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Nagrade se lepijo nanj
Ljubitelj igre z izjemnim igralskim talentom in potencialom 
– Igralec, ki vam postreže z najboljšo kavo v mestu

Mlad nadarjen celjski lju-
biteljski igralec Nejc Jezer-
nik se je ansamblu Gledali-
šča Zarja Celje pridružil v 
začetku leta 2013. Do danes 
je že osvojil srce občinstva 
in žirije. Z njegovih polic 
se že pomenljivo bohotijo 
številna priznanja.

»Celjski igralski biser« je 
le ena od številnih pohval, 
ki jih je bilo v minulem letu 
mogoče slišati na račun 
Nejca Jezernika, ki se je v 
približno treh letih, kolikor 
stopa po igralski poti, izka-
zal tako na odrskih deskah 
kot pred fi lmsko kamero. Ne 
le da je osvojil srce občin-
stva, visoko je zapisan tudi 
pri strokovnih delavcih in 
žirijah različnih festivalov. 
Najprej ga je zadela nagra-
da matiček za najboljšo 
igralsko stvaritev v okviru 
Linhartovih srečanj, kjer je 
zablestel v vlogi Michala, 
rahlo zaostalega brata pisa-
telja Katuriana, v uprizoritvi 
sodobne drame Blazinec. Za 
to vlogo je dobil tudi plaketo 
za najboljšo moško vlogo na 
Repassage festu v srbskem 
Ubu, mednarodnem festi-
valu ljubiteljskih gledališč z 
območja nekdanje skupne 
države. In kot smetana na 
torti je pred koncem kole-
darskega leta strokovna žiri-
ja v njegove roke predala še 
laskavo Severjevo nagrado. 
»Za mano je vsekakor izje-
mno leto in verjetno se razse-
žnosti svojih dosežkov še ne 
zavedam v celoti,« priznava 
Nejc in v isti sapi doda, da 
je hvaležen za vse nagrade: 
» … saj kažejo, da hodim po 
pravi poti in da sem se v ži-
vljenju odločil prav. Hkrati 
mi bo odslej še lažje iti na 
oder in ustvariti posamičen 
lik, saj vem, da je sistem, po 
katerem delam, pravi.«

»Dobil sem vlogo. 
Verjetno sem bil 
kar dober.«
Ne le na odrskih deskah, v 

tem kratkem času se je že pre-
izkusil tudi pred fi lmsko ka-
mero. »To je res smešno. Kako 
se ti v določenem trenutku v 
življenju začnejo sestavljati 
koščki, ki tvorijo mozaik,« se 
prisrčno nasmehne in dalje 
razlaga o poti do naslovne 
vloge v fi lmu Igorja Pečolerja 
Zadnji krog, kjer je igral glav-

naj pride poslušat, če ji zve-
ni naravno. Ko sem pred njo 
odigral, mi je rekla, da nisem 
normalen, seveda v pozitiv-
nem smislu.« Podobno so 
menili tudi ustvarjalci fi lma. 
Nejc o svojem nastopu na av-
diciji pravi: »Dobil sem vlogo. 
Verjetno sem bil kar dober.«

A gledališče je še vedno nje-
gova prva ljubezen. »Pri fi lmu 
je fokus dela povsem druga-
čen, zanimiv. A mi je gledališče 
še vseeno malenkost ljubše,« 

pravi Nejc, ki bo tudi v tem letu 
ljudi nagovarjal z odra.

Živeti z igro in od 
nje
Čeprav je za svojo ljubi-

teljsko dejavnost prejel šte-
vilne nagrade in pohvale, se 
od tega žal še ne da živeti. A 
Nejc se je odločil, da bo igral-
stvo njegovo poklic. Tako v 
začetku leta načrtuje opra-
vljanje sprejemnih izpitov 
na Royal conservatoire of 
Scotland, tamkajšnji gledali-
ški akademiji, kjer je lani že 
prišel v drugi krog: »To je bilo 
zame izjemno priznanje. Za 
letošnje preizkuse se že pri-
pravljam, vadim, monologe 

že imam pripravljene,« ne 
skriva navdušenja in želje po 
gledališkem izobraževanju in 
ustvrjanju. »To niso več sanje, 
to bo moj poklic. Tako sem se 
odločil. Tudi če bo trajalo več 
let,« pravi Nejc, ki je pripra-
vljen marsikaj žrtvovati, da bi 
dosegel ta cilj. »Res si želim, 
da bi se nekoč zbudil, 
se uredil, pograbil 
tekst in odšel v 
gledališče na 
vaje.« Danes 
gre namesto 
v gledališče 
za »šank«, 
kjer števil-
ne Celjanke 
in Celjane 

»Pravijo, da je veliko 
odvisno od talenta, 
ampak sam se ne želim 
zanašati na to. Rad bi 
imel zaledje in potrditev, 
da delam dobro in prav. 
Priznam, da sem, ko 
sem sam pri sebi odkril 
ljubezen do igre, začel 
veliko brati. Predvsem 
Stanislavskega in njemu 
sorodne avtorje. Knjige 
sem si naročal iz Anglije 
in se lotil mini raziskave. 
Ničesar nisem želel 
prepustiti naključju. 
Hkrati sem želel v 
najkrajšem možnem 
času narediti veliko.«

»Na premieri fi lma 
priznam, da sem 

se sprva počutil 
precej nelagodno. 

Sčasoma se 
navadiš. A je 

res, da se težko 
gledam, tudi 
zaradi tega, 
ker bi danes 

marsikaj popravil, 
spremenil in 

dodelal, da bi 
bil lik, ki sem ga 
igral, še boljši.«

Michal v drami Blazinec je bila vloga, ki je Nejca Jezernika izstrelila med zvezde. Z izjemno tankočutno dodelanim likom se je vpisal na slovensko 
gledališko sceno. Komisija je v obrazložitvi Severjeve nagrade med drugim zapisala: »Že pri kreaciji vlog v sodobni burki Milana Jesiha Triko 
je pokazal široke igralske sposobnosti, tako v smislu gradnje gledališkega lika in sposobnosti njegove kompozicije v kontekst predstave. Še 
bolj je svojo kreativnost razvil v uprizoritvi sodobne drame Blazinec, kjer je oblikoval lik Michala. Študije vloge se je lotil izjemno premišljeno, 
temeljito in postopoma, zavedajoč se, da hodi po tankem robu. Tako je nastal pretresljiv lik rahlo retardiranega posameznika, ki zaradi svoje 
posebnosti še toliko bolj intenzivno doživlja tesnobnost in stiske današnje stvarnosti.« Nejc priznava, da je lik gradil postopoma in da ga deloma 
še vedno izpopolnjuje. »Najprej sem se želel srečati in družiti z ljudmi, ki se resnično spopadajo s takšno boleznijo. A sem se bal, da bi lahko 
preveč posnemal nekoga, česar pa nisem hotel. Zato sem pri gradnji lika izhajal iz otroške nedolžnosti,« je povedal.

navdušuje z odlično kavo, 
dobro voljo in s prešernim 
nasmehom, ki kljub utruje-
nosti ne izgine z njegovega 
obraza. »Tudi delo v kavarni 
je svojevrsten užitek.«

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA

S širokim nasmehom, z iskri-
vim in s spoštljivim pogledom 
in klobukom. Tako vas poz-
dravi in vam postreže Nejc. V 
prostem času »nori« po odru 
in osvaja gledališka priznanja 
ter nagrade.

ni lik – športnika Marcela. »To 
je bil čas, ko sem se še iskal. 
Približno dva meseca prej sem 
se seznanil z igro in ugotovil, 
da v tem res uživam. Nato mi 
je prijatelj povedal za avdicijo 
in rekel: ›Nejc, poskusi, nič ne 
moreš izgubiti.‹ In sem se pri-
javil. Predvsem z mislimi na 
to, da mi bodo povedali, kaj 
delam narobe in kaj bi bilo 
dobro popraviti,« pripovedu-
je. Dan pred avdicijo je doma 
vadil z mamo. »Prosil sem jo, 
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Kdo si upa? 
Voda je čudovita!
V straniških ribnikih so organizirali tretji ponovoletni skok v vodo

Da je voda čudovita in krasna, je tako sebe 
kot vse ostale prepričeval animator dogaja-
nja Gojko Jevšenak. In s tem se je več kot 
strinjal tudi gostitelj, upravnik ribnikov Niko 
Laznik. »Resda nima več kot dobro stopinjo, 

ampak odjuga je opravila svoje. Vsaj ledu 
jim danes ne bo treba razbijati. Včeraj je bila 
gladina namreč še trda.« Kakšen je občutek, 
ko človeka pod vodo grize tisoč ledenih zob, 
je preizkusilo devet pogumnih skakalcev.

Straniški ribniki so v lasti podjetja Unior. Kot pravi na-
jemnik Niko Laznik, jih že peto leto upravlja in letno 
vzgoji približno deset ton postrvi. Večino jih polovijo za 
peko v lokalu na obrežju in za maloprodajo, nekatere pa 
končajo kot trofeje pri športnem ribolovu.

Če nimaš za venec, me ne vabi!
Pozimi ni šans!
Hehehe, hvala, da mojo hrabrost tako vi-
soko umeščaš, bom kar doma na toplem.
Žal nimam »oneja«, da bi skočila.
A ti zgledam tako neumna?

tokolarni izlet pod Pohorje 
na službene stroške seveda 
pograbil z obema rokama. 
Ko si je temeljito ogledal si-
tuacijo, namočil prst v vodo, 
jo poskusil in poduhal, je na-
zadnje le pokimal. »Vode bo 
dovolj! Se namreč spomnim 
časov, ko je bila takšna suša, 
da ribe še pri treh letih niso 
znale plavati.« Sneg je ob 
vroči množici tako hitro ko-
pnel, da je inšpektor po hi-
trem postopku prepovedal 
mazanje z njim. »Če imate 
namen, se vrzite v vodo, 
snega bo tako ali tako pre-
hitro zmanjkalo.« Pohorski 
klatež ga je ob tem še spo-
štljivo pobaral, kako je kaj v 
Ljubljani. Ob čisti straniški 
studenčnici je še bolj očitno, 
da bo treba kanalizacijo tam 
čez Trojane nujno »spucat«. 
»Ljubljana je meglena in tu-
robna, tudi ko ni megle,« je 
skrušeno ugotavljal inšpek-
tor Vednonasuhem. No, če se 
oni tam hvali, da je Ljublja-

Eni so obdržali nogavice, drugi kapo, Pohorski klatež pa kar vso obleko. Rezultat je bil vedno enak. Obiskovalci so se tresli od mraza že samo ob gledanju. Inšpektor Jože Vednonasuhem je v Stranicah vedno na voljo.

na najlepše mesto na svetu, 
potem bi se moral straniški 
mali župan razpočiti od po-
nosa in lepote, je za konec 
zaključil še glavni Pohorc za 
mikrofonom in se kot topo-
vska krogla pognal v ledeno 
jezerce pred gostilno.

Gostitelj in upravnik Niko 
bo imel drugo leto abrahama 
in menda bo obletnico obele-
žil tudi s skokom v vodo. »Če 
bo on, bom tudi jaz,« je ne-
jeverno zavil z očmi njegov 
prijatelj. Gojko Jevšenak je 
oba lepo zapisal na seznam 
za prihodnje leto in si ob-
krožil datum na koledarju. 
Pa vi? Inšpektor pravi, da 
ribnik brez težave prenese 
še skakalca ali dva …

StO, foto: GrupA

Ženske predstavnice v ja-
nuarskem ribniku še niso 
videli plavati, pri čemer se 
je vsako leto doslej zgodi-
lo, da si je tik pred zdajci 
kdo premisli. »Ampak ko 
jih imam enkrat s podpisi 
na papirju, so že skoraj 
gotovo tudi v vodi,« je za-
trdil voditelj dneva Gojko 
Jevšenak, znan tudi kot 
Pohorski klatež. Za prvo 
ogrevalno pomoč takoj po 
kopanju nekateri priporoča-
jo »kuhančka«, drugi borov-
ničke. Zdi se, da so bolj ali 
manj vsi zaužili oboje, za 
vsak primer pa so prinesli 
še šal, rokavice in dve do-
datni bundi.

»Moje izkušnje so 
čudovite. Skočil bom 
tretjič in vsekakor 
želim organizatorjem 
veliko sreče za 
naprej, da bi še dolgo 
držal to tradicijo,«

je bil navdušen Martin 
Lažeta, sicer tudi v vlogi 
kopalnega mojstra, ki 
je v kratkih hlačah in 
kratki majici okrog jezera 
postopal že veliko prej, 
kot se je zmrzljivim obi-
skovalcem zdelo nujno 
potrebno.

»Priložnosti za ledeno kopanje nikoli ne zamudim. Letos sem bil že 
šestič na novoletni dan v Savinji, tu pa sem tudi že tretjič. Čeprav 
sem že na pragu sedemdesetih, se počutim izvrstno. Celo leto veliko 
kolesarim, hodim v hribe in sem na splošno športno aktiven. V bistvu 
moraš samo v glavi malo ›prešaltati‹, da je voda topla, in gre,« je svoj 
nasvet delil upokojeni zlatar Darko Završan.

Eni so se v vodo spravili po prstih, spet drugi v teatralnih skokih v slogu Petra Prevca.

»Med kolegi gozdarji imam 
prijatelja Iztoka, ki se mu je 
utrnila ta ideja. Prvo leto smo 
malo podregali ljudi in jih na-
govorili, da so sprejeli izziv, 
zdaj pa je to že tradicija, ki 
si je ne bomo pustili vzeti,« 
je razložil Laznik. Seveda se 
je bilo treba pred podvigom 
aklimatizirati na izjemen 
straniški zrak, da o psihični 
pripravi na vodni šok sploh 
ne govorimo.

Inšpektor Jože 
Vednonasuhem je 
dal blagoslov
Ker v Sloveniji ne gre, da 

bi se kar tako nekaj šli, so 
organizatorji pred ledenim 
začetkom na obhod povabi-
li tudi ljubljanskega vodnega 
inšpektorja. Inšpektor Jože 
Vednonasuhem pa je pro-

Pohorski Joža na skok v ribnik vsako leto povabi veliko ljudi. 
Povratna kratka sporočila so se večinoma glasila nekako takole:



31Št. 2, 14. januar 2016 PORTRET

V naročju spirale
Nova knjiga pesnice, slikarke in kantavtorice Slavice Tesovnik – Od 
razvpite ljubezni do trajnega prijateljstva z »možem« dr. Arturjem 
Šternom

»Slavica Tesovnik je ena 
tistih, ki v svojem ustvarjal-
nem iskanju povezuje kar tri 
medije, poezijo, slikarstvo in 
glasbo,« na umetnico opo-
zarja prav tako vsestranski 
slovenski umetnik Lado Ja-
kša, med drugim umetniški 
fotograf in skladatelj. V pri-
hodnjih dneh bo izšla nova 
zbirka poetične proze Tesov-
nikove z naslovom Naročje 
spirale. Javna predstavitev, 
v obliki multivizijskega pro-
jekta Tesovnikove in Jakše, 
bo nekaj posebnega.

Poetična proza predstavlja 
most med poezijo in prozo ter 
je zelo poduhovljena. »Z njo 
skušam povezati zemeljsko 
in nadzemeljsko. Pri človeku 
je namreč zame temeljnega 
pomena, da je prizemljen in 
zna hkrati odhajati v duhovne 
prostore,« pravi o svoji poetič-
ni prozi Slavica Tesovnik, pe-
snica, slikarka in kantavtorica 
z Ljubnega ob Savinji. »Oboje 
mora biti v čim boljšem rav-
novesju. In tega ne moremo 
dosegati drugače, kot da se za-
vedamo svojih senc in težimo 
k svetlobi,« je med pogovorom 
podkrepila svoje razmišljanje. 
Meni, da je vse to temelj, ki 
odločilno prispeva k človekovi 
rasti v pravo smer.

Njena poetična proza Naro-
čje spirale je nastajala skoraj 
desetletje. V njej predstavlja 
osrednji del njena osebna 
izpoved. »V teh kratkih zgod-
bah sem med drugim zapisala 
človekova čustvena stanja, ki 
so povezana z različnimi do-
godki, različnim okoljem in 
različnimi ljudmi,« je pove-
dala o svoji novi knjigi. Pred 
leti je izšla njena prva knjiga 
poetične proze Tkanina želja.

Pogled vase
Poetična proza v obliki krat-

kih zgodb Slavice Tesovnik 
ima seveda svoj zato. »Opa-
žam, da večina ljudi sploh ne 
bere oziroma zelo malo. Ta 
knjiga tako daje priložnost za 
pogled vase, da človek vsaj na 

Spremno besedo za likovni del 
nove knjige Naročje spirale je napi-
sal Lado Jakša. Slavico Tesovnik in 
Jakšo je povezal že zanimiv multi-
vizijski projekt, saj je Jakša njena 
slikarska dela, ki jih je (kot umetni-
ški fotograf) najprej fotografiral, še 
ob navdihu (kot skladatelj) uglasbil.

Iz tega je pred nekaj leti nastal 
njun skupni multivizijski projekt, 
ki je povezal poezijo in likovna 

dela Tesovnikove z umetniško fo-
tografijo ter izvirno glasbo Lada 
Jakše na različnih glasbilih. Ob 
tem je svoje pesmi brala in jih 
prepevala še kot kantavtorica. Ta 
projekt je bil predstavljen tudi v 
Celju.

Za javno predstavitev nove knji-
ge Slavice Tesovnik, v Mozirju ter 
drugih krajih, sta pripravila nov 
skupni multivizijski projekt

Slavica Tesovnik je vsestransko nadarjena umetnica. Pred nekaj leti je v rumenih 
medijih nadvse odmeval njen zaigrani poročni obred z dr. Arturjem Šternom.

Slavica Tesovnik s svojo 
sliko iz zadnjega cikla 

Pokrajine psihe. Tesovnikova 
je pesnica, slikarka in 

kantavtorica.

Med nastopom v celjski Antiki. Slavica Tesovnik kot kantavtorica. (Foto: Ljudmila Conradi)

»Tisočere ure starih očakov so prebudile lačne pse, da so 
trgali platno, kjer so vrteli pravkar uspeli film. Topo. Brez 
presledkov padajočega listja je odjeknil krik in odpeljal 
poglede tja daleč …« (iz poetične proze Slavice Tesovnik)

»Pišem … izgubljena v pepelu sajastih 
želja … pribita na svoj prečnik, nad 
mlako krvi, v kateri opazujem tvoj 
odsev …« (iz poetične proze Slavice Tesovnik)

nastal oktet Ave, v katerega so 
bili vključeni še njihovi partner-
ji. Peli so celo papežu Janezu 
Pavlu II. med njegovim obi-
skom Slovenije. Slavica Tesov-
nik, ki je bila takrat noseča, se 
je kasneje posvetila svoji dru-
žini. Pozneje so jo drugi začeli 
spodbujati, naj se vrne k petju 
in igranju. H kantavtorstvu jo je 
posebej nagovarjal njen nekda-
nji partner dr. Artur Štern, ki 
je velik ljubitelj kitare in član 
društva pisateljev. V studiu sta 
celo posnela skupno skladbo 
Midva sva tukaj za ples.

Njene kantavtorske pesmi 
so seveda pisane na druga-

čen način kot njena poetična 
proza. »Z novim poglavjem 
svojega ustvarjanja, to je z 
uglasbitvijo, igranjem kitare 
in s petjem, sem lahko krog 
poslušalcev svoje poezije 
razširila in jim jo približala,« 
je povedala o kantavtorskem 
delovanju. Tako so se zače-
li poetično-glasbeni večeri 
Slavice Tesovnik in njeni 
nastopi na različnih odprtjih 
razstav ter branjih poezije.

Izrazita koloristka
Posebej bogato je slikarsko 

ustvarjanje Slavice Tesovnik, 
ki ga je predstavila na 36 sa-
mostojnih in osemdesetih 
skupinskih razstavah. Slikar-

stvo jo je prevzelo pred de-
setletjem in pol. Že po dveh 
mesecih slikanja je prejela 
na ex-temporu na Obali prvo 
nagrado.

»Je mojstrica ustvarjanja 
barvnih kombinacij in speci-
fičnih odtenkov, ki določajo 
njeno prepoznavno avtorsko 
paleto sočnih in radostnih 
barv, polnih življenja, kipenja, 
veselja, optimizma, svetlobe 
in toplote,« je ob eni od raz-
stav Tesovnikove zapisala o tej 
izraziti koloristki likovna kri-
tičarka Nuša Podgornik. Sla-
vica opaža, da ljudje premalo 
hodimo v naravo. »Pri pisanju 
in slikanju skušam prenašati 
energijo narave v človekove 

notranje prostore,« je pove-
dala o svojem slikarskem 
ustvarjanju. Začela je upoda-
bljati izseke arhitekture, razvi-
jala je figuraliko, pozneje se je 
največ ukvarjala z rastočim v 
naravi ter ustvarila cikel Bilje. 
Svoj zadnji cikel je poimeno-
vala Pokrajine psihe. Zanj si 
je zamislila tehniko slikanja 
z akrilom na surovo juto. Pri 
tem pušča na slikah prazna 
polja, kjer poteze s čopičem 
nadomesti ali dogradi s šiva-
njem bambusove ali bomba-
žne nitke. »Takšno ustvarjanje 
je zahtevno tako po časovni 
kot po izvedbeni plati, vendar 
daje posebne učinke,« je pove-
dala o posebnostih zadnjega 

cikla. Ta je izraz njene izrazito 
nežne duše.

Njena nova knjiga poetič-
ne proze je opremljena z de-
tajli njenih šestnajstih slik. 
»Včasih so pesmi kot slike, 
včasih kot vmesna stanja 
med tu, zdaj in tam v priho-
dnosti,« je v spremni besedi 
zbirke zapisal Zoran Pevec.

O »zakonu« z 
Arturjem
»V življenju mi največ po-

meni beseda ljubezen, pisana 
z veliko začetnico. V najširšem 
pomenu besede,« poudarja 
svoje občutenje sveta Slavica 
Tesovnik. »V poeziji se ji z ne-
posredno besedo večinoma 
izogibam. Obenem lahko vse 
svoje ustvarjanje označim s 
skupnim imenovalcem lju-
bezni,« pravi. In doda, da je 
zanjo ljubezen temelj vsega, 
je način bivanja.

Njena velika ljubezen je 
bil ekstravagantni dr. Artur 
Štern, zaradi katerega se je 
pred nekaj leti pojavila celo v 
rumenem tisku. Njen zaigran 
poročni obred s Šternom, ki je 
bil ena njegovih provokacij, s 
katerimi se norčuje iz malo-
meščanstva dela Slovencev, 
je močno odmeval. Tako kot 
že Šternova zaigrana poroka s 
porno zvezdnico La Toyo, ki 
naj bi bila razuzdana zgolj v 
takšnih filmih, zasebno pa naj 
bi bila do takšnega moškega 
dvorjenja nadvse zadržana. 
»Od ljubezni je ostalo trajno 
prijateljstvo,« je Tesovnikova 
povedala o svojem sedanjem 
odnosu s Šternom. Nič čudne-
ga, z njim jo povezuje tudi li-
terarno ustvarjanje, oba pojeta, 
oba igrata kitaro, oba sta velika 
ljubitelja plesa.

BRANE JERANKO
Foto: BJ

kratko izstopi iz vsakodnevne-
ga priganjajočega ritma,« je še 
povedala o svojem literarnem 
ustvarjanju. Poetična proza je 
najobsežnejši del poezije Te-
sovnikove, med njenimi deli 
so posebnost njeni soneti, saj 
ženskega v literaturi ni ravno 
veliko. Razmišlja celo o svoji 
knjigi sonetov.

Še več, pred nekaj leti je po-
stala celo kantavtorica. Zakaj 
ima spet svoj zato … V otroštvu 
je bila zelo predana glasbi, 
kmalu se je začela učiti igranja 
kitare. Nato je bila vključena v 
kvartet šestošolk, ki so igrale ki-
taro in pele. Iz tega je pozneje 

Uglasbene slike
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Pohitite s prijavami! Za vse informacije in rezervacije obiščite oz. pokličite:

RELAX CELJE, Stanetova 6, 03 428 83 20 / RELAX CELJE – CITYCENTER, 03 428 83 40 / RELAX ŽALEC, Ul. Heroja Staneta 1, 03 712 13 30

OTOK HVAR
Otok Hvar, kralj med dalmatinskimi otoki, je že od an-

tike znan po svojem pomembnem strateškem položaju, 
po bogastvu zgodovinskih obdobij, kulturnih in naravnih 
spomenikih ter tudi po književnosti. Obiskovalce privablja 
zaradi blagega podnebja vse leto, posebej pa navdušu-
jejo sončni poletni meseci. Svoje dodajo tudi razkošna 
mediteranska narava ter bogata turistična ponudba in 
zanimivo nočno življenje. Hvar mnogi uvrščajo med deset 
najlepših otokov na svetu.

Pogosto za Hvar rečejo, da je kot mesto iz pravljice s 
svojo arhitekturo, prekrasno naravo in blago klimo. Vsak-
do lahko tam najde nekaj zase, nekaj kar mu bo podarilo 
duševni mir in telesno sprostitev.

OPIS HOTELA
Lokacija: zaliv Mala Garška, 2 km do mesta Hvar, 18 km 

do trajektnega pristanišča Starigrad.
Plaža: 100 m, prodnata, betonirana in skalnata.
Bazen: manjši zunanji bazen.
Klimatizirano: restavracija in deloma sobe.
Internet: brezžični na recepciji brezplačno.
Ostalo: hotel Sirena sestavljajo centralna zgradba in pet 

paviljonov (Lavanda, Ružmarin, Kadulja, Vris in Maslina). V 
centralni zgradbi so recepcija, restavracija, bar, internetni 
kotiček, TV-soba, all inclusive bar, mini � tnes studio. Imajo 
manjši zunanji bazen z nadstreškom. V sklopu hotela sta 
tudi picerija in bar na plaži. Zabava in animacija: hotelska 
animacija za odrasle in otroke, možnost najema kajakov, 
pedolinov, koles in skuterjev.

Opombe: mirna lokacija, bližina mesta Hvar, možnost 
številnih izletov. TRAJEKTNA POVEZAVA: Split–Starigrad, 
2 uri; Drvenik–Sućuraj, 35 minut.

ALL INCLUSIVE: samopostrežni zajtrk, samopostrežno ko-
silo in samopostrežna večerja s solatnim bifejem, popoldan 
pecivo in sadje, pijača ob obrokih v restavraciji in v all inclusi-
ve baru med 7. in 22. uro (točene alkoholne in brezalkoholne 
pijače: sokovi, voda, mineralna voda, pivo, belo in rdeče vino, 
pivo v pločevinkah, � lter kava, čaj, vroča čokolada, domače 
žgane pijače), mini � tnes, namizni tenis, ležalniki na plaži (do 
zasedbe mest), hotelski animacijski program.

PAKETNA CENA VKLJUČUJE:
- prevoz z avtobusom turistične kategorije (hd, klima, vi-

deo, WC)
- 7-krat ALL INCLUSIVE v izbranih sobah
- turistično takso
- pijačo za dobrodošlico
- 1-krat gala večerjo
- ribji piknik ( »� sh piknik«)
- ogled mesta Hvar
- vožnjo z ladjico na Paklenske otoke in nazaj (kopanje 

in sončenje)
- voden sprehod v okolico mesta
- predstavnika RELAX TURIZMA
- ekipo Radia Celje
- hotelsko animacijo
- vsak večer živo glasbo (na terasi hotela) – one man band
- organizacijo in izvedbo

DOPLAČILA:
- za enoposteljno sobo 105 EUR
- stroški posredovanja 15 EUR
- izlet po otoku Hvar z vključenim kosilom 35 EUR po osebi
- 5 % doplačilo za odpovedni riziko RELAX

CENA:

399 EUR – sobe z balkonom, zastrt pogled na morje

419 EUR – soba z balkonom, pogled na morje

439 EUR – soba z balkonom, pogled na morje in klima
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Rubriko Za zdravje ureja Simona 
Šolinič. Predloge oziroma ideje  
ji lahko posredujete na  
simona.solinic@radiocelje.com

Želeti pomagati drugim. 
Biti strpen, korekten, za-
upen. Predvsem pa znati 
poslušati. To so temeljne 
osnove, ki jih imajo pro-
stovoljci, ki prek zaupnih 
in anonimnih telefonov 
pomagajo ljudem v stiski. 
Društvo Klic upanja delu-
je v Sloveniji že 30 let pod 
vodstvom priznane psihia-
trinje Cvijete Pahljine. Za 
prihodnjo sredo, 20. janu-
arja, pripravlja novo uspo-
sabljanje za vse tiste, ki bi 
na ta način želeli pomagati 
tistim, ki v trenutku osebne 
stiske pokličejo na številko 
116 123.

Duševno zdravje je eno 
najpomembnejših v člove-
kovem življenju, a pogosto 

zapostavljeno – dokler ne 
izbruhne na plano tisto, kar 
leži v njegovi notranjosti. Ta-
krat je pomoč prostovoljcev 
ključna na poti do rešitve. 
Samo v društvu Klic upanja 
so v vseh teh letih opravili 
več kot 75 tisoč prostovolj-
nih ur in več kot 70 tisoč tele-
fonskih pogovorov. S tem so 
izjemna podpora mreži celo-
tne psihološke, psihiatrične 
in psihoterapevtske pomoči 
v Slovenije. A treba se je za-
vedati, da delo prostovoljcev 
na zaupnem telefonu ni lah-
ko, zato jih pri usposablja-
nju na vse to tudi opozorijo 
in jih dodatno ›opremijo‹ z 
znanjem in védenjem o tem, 
kako v določenih situacijah 
ravnati.

Imate lastnosti prostovoljca 
na zaupnem telefonu?
Potem lahko pomagate – Vedno je nekje nekdo, ki potrebuje pomoč v duševni stiski

Informativni sestanek za tiste, ki bi želeli postati prosto-
voljci društva Klic upanja, bo v sredo, 20. januarja, ob 16. 
uri v predavalnici v kletnih prostorih Zdravstvenega doma 
Celje. Tam bodo organizirali tudi celotno izobraževanje. 
Usposabljanje za delo na zaupnem telefonu je brezplačno 
in bo trajalo nekaj dni.

Biti občutljiv in 
strokoven

Usposabljanje je sestavlje-
no iz teoretičnega in prak-
tičnega dela ob spremstvu 
mentorja, ki je že izkušen 
prostovoljec. Vse poučijo 
tudi o logoterapevtskem 
prikazu človekove osebno-
sti, o komunikaciji, kriznih 
stanjih, duševnih motnjah, 
odvisnosti, samomorilskih 
nagnjenjih klicateljev, a tudi 

o etičnih merilih pri takšnem 
delu. Nikoli namreč ne veš, 
kdo bo na drugi strani tele-
fonske linije in kakšne te-
žave ima. »Primeri so, ko 
nekdo pokliče in razmišlja 
ali načrtuje samomor, ta-
krat je treba biti še posebej 
občutljiv in je treba znati po-
slušati. Klicatelja je treba pri-
peljati do točke, kjer bo sam 
spoznal, da takšna odločitev 
ni dobra in da prinese samo 
negativne posledice zanj ter 

za njegove bližnje. Veliko je 
tudi klicev osamljenih ljudi, 
ki potrebujejo le pogovor, in 
ljudi, ki so v določenem tre-
nutku v stiski zaradi dušev-
nih motenj. Zato je toliko po-
membno, da se prostovoljci 
vedno odzovejo na pravilen 
način. Predvsem pa je treba 
znati poslušati,« pravi mag. 
Maja Krajnc, dolgoletna 
prostovoljka.

Čeprav se včasih zdi, da 
je duševna stiska še vedno 
tabu in da je ljudem o tem 

težko spregovoriti, Krajnče-
va meni, da je vedno manj 
takšnega občutka v družbi. 
Res pa je, dodaja, da bi se 
ljudje morali več pogovarjali 
in bolj zaznavati ljudi, ki se 
znajdejo v osebnih težavah, 
ter jim pomagati. Približno 
80 odstotkov klicateljev je ta-
kšnih, ki že prejemajo terapi-
jo zaradi duševnih motenj ali 
bolezni in pokličejo le zato, 
da bi se pogovarjali,« dodaja 
Krajnčeva.

SIMONA ŠOLINIČ

Kilogrami že kopnijo
Člani skupine se spoznavajo, kar je pomembno za skupinsko motivacijo

Udeleženci naše akcije 
(S)hujšajmo z Novim te-
dnikom in Radiem Celje so 
resno zakorakali v projekt 
spremembe načina življe-
nja. Verjeli ali ne, nekateri 
so v torek, na dan druge 
delavnice, imeli v primer-
javi s prvim srečanjem pred 
tednom dni v povprečju že 
kilogram manj. Ena izmed 

udeleženk je tehtala celo 
tri kilograme manj kot te-
den dni prej!

Ampak treba je upoštevati 
naslednje, kar poudarja ko-
ordinatorka akcije Tatjana 
Škornik Tovornik iz celj-
ske območne enote Nacio-
nalnega inštituta za javno 
zdravje. »Zavedamo se, da 
je do izgube teže prišlo tudi 

zaradi izgube vode iz tele-
sa, ne samo maščob. So pa 
to vzpodbudni rezultati in 
lepo je, ko udeležence vidiš 
nasmejane. To je tudi zanje 
motivacija.«

Vsak posameznik se 
mora zavedati, da je huj-
šanje proces, v katerem 
mora biti previden. Prehitra 
izguba kilogramov tudi ni 

V torek je bilo drugo srečanje, na katerem je skupini 
predavala Nuša Konec Juričič, dr. med., iz celjske območ-
ne enote Nacionalnega inštituta za javno zdravje. Govorila 
je o dejavnikih tveganja, prihodnji torek pa bodo udele-
ženci akcije skupaj s Tatjano Škornik Tovornik spoznavali 
podrobnosti prehranske piramide.

Gerlinde Tavčer, ki ji je Nuša Konec Juričič takole merila pritisk, v akciji sodeluje prvič. »Hujšala 
sem že velikokrat, a mi nekako ni uspelo. Potem se sprijazniš s tem, kakršen si. Imaš pa trenutke, 
ko si nezadovoljen, stojiš denimo v garderobi, poskušaš nove hlače in si rečeš ›joooj‹,« nam je 
dejala Tavčerjeva. In kaj pričakuje od akcije? »15 kilogramov manj! Samo, da začnejo kilogrami 
kopneti, potem bo to motivacija, da bom zdržala. Hujšati pod strokovnim vodstvom je drugače 
kot sam doma. Tu sta ekipa, ki te vodi in skupina, ki te podpira. Veselim se.« Zapisovati si je pametno!

Vse je treba zmeriti!

zdrava za telo. Ravno zato 
je hujšanje organizirano s 
strokovnim vodstvom. Za 
letošnjo skupino je značil-
no, da je razpon teže širok. 
Kar nekaj posameznikov v 
skupini tehta krepko nad 
100 kilogramov. »To je nad-
povprečna teža, kar pome-
ni, da so ti zdravstveno iz-
jemno ogroženi, predvsem 
njihov srčno-žilni sistem. 
Zato je dobro, da so se pri-
javili za sodelovanje v ak-
ciji, prišli in začeli hujšati. 
V akciji zdaj poskušamo na 
pravilen način doseči, da se 
približajo svoji normalni te-
lesni teži,« še dodaja Škor-
nik Tovornikova.

SŠol
Foto: GrupA
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Pozitivni in negativni pol zrenja na svet. Avtor: Beno Volavšek

MLADI ZA MLADE

Najstniki in njihova samopodoba

(Foto: Matic Holobar)

Dr. Lucija Čevnik (Foto: osebni arhiv)

V vseh obdobjih življenja je 
pomembna posameznikova sa-
mopodoba, ki vpliva na njegovo 
življenje. Dobra samopodoba in 
samozavest sta bistveni sestavini 
uspeha na vseh življenjskih podro-
čjih. Marsikdo si brez njiju ne upa 
tvegati in zbrati dovolj poguma, da 
bi uresničil svoje skrite želje. Pozi-
tivna samopodoba pa je še posebej 
pomembna v času mladostništva.

Najstniki smo polni skritih želja, 
načrtov in ciljev, zaradi katerih po-
gosto delujemo zmedeno, premalo 
zbrano in neodločno. To je čas, ko 
se »iščemo«. V obdobju iskanja nam 
koristi najrazličnejša pomoč – ena 
od teh je tudi pozitivna samopodo-
ba, ki nas navda s samozavestjo in 
pogumom za uresničevanje načrtov. 
Toda mladim se nam velikokrat za-
stavlja vprašanje, kako tej sodobni 
družbi, ki stremi k telesni popolno-
sti, ustreči. Kako kljub zavedanju 
lastnih telesnih pomanjkljivosti, če 
jih sploh lahko tako imenujemo, 
ohranimo spoštovanje lastnega vi-
deza, ki posledično vpliva na našo 
samopodobo.

V Srednji šoli za kemijo, elektro-
tehniko in računalništvo Šolskega 
centra Celje, ki jo obiskuje naša 
ekipa, je imela novembra zanimi-
vo predavanje dr. Lucija Čevnik, 
profesorica sociologije in filozofije. 
Predavanje z naslovom Sodobna 
družba in stremljenje k popolnosti 
je bilo aktualno in zanimivo. Pri-
kazalo je pogled človeka na ideale 
telesne podobe skozi zgodovino, od 
pračloveka vse do moderne dobe, in 
s tem povezane stiske, ki jih lahko 
doživlja mladostnik. Njeno predava-
nje nam je dalo kar nekaj iztočnic za 
pogovore s sošolci tudi med šolskimi 
odmori, zato smo se odločili, da z dr. 
Lucijo Čevnik naredimo intervju. Na 
naše veselje se je prijazno odzvala.

Kdaj se je pojavilo zavedanje po-
mena telesne samopodobe?

Koncept telesne samopodobe ( 
»body image«) je leta 1935 postavil 
Paul Schilder (1886–1940), avstrij-
ski psihiater in psihoanalitik, ki je 
kot prvi v preučevanje telesa poleg 
fiziološke strukture vključil tudi 
družbeno-psihološke dejavnike. 
Danes teorije telesnosti razumejo 
pojem telesne samopodobe 
precej bolj široko. Telesna 
samopodoba predstavlja 
kompleksen družbeno-
-psihološki konstrukt, 
ki ga je težko zamejiti 
z ozkimi definicijami, 
saj je tako kulturno kot 
subjektivno relativen 
oziroma odvisen od 
družbeno-kulturnih 
dejavnikov.

Kaj je dobra telesna 
samopodoba?

Najbolj posplošeno bi 
lahko rekli, da ima do-
bro telesno samopodobo 
nekdo, ki ceni, spoštuje 
in ljubi svoje telo takšno, 
kot je. Nekdo, ki se v svo-
ji koži počuti svobodno in 
se ne ozira na družbene in 
potrošniške pritiske, ki mu 
na vsakem koraku sugerirajo, 
kakšno naj bo njegovo telo, 
kakšen je lepotni ideal in kako 
ga doseči. Premalo se 
zavedamo tega, da je 
lepotni ideal vitkega 
ženskega telesa z vit-
kimi boki in velikim 
oprsjem v resnici do-
segljiv samo peščici 
žensk. Mediji (lepotni 
portali, filmska pro-

dukcija, reklame, lepotne revije …) 
pa nam takšno telo prikazujejo kot 
normativ. Ljudje, ki se ujamejo v 
to potrošniško zanko in tudi sami 
medijsko sugerirane lepotne ideale 
ponotranjijo ter z njimi primerjajo 
svoje telo, težko razvijajo in ohranja-
jo pozitivno telesno samopodobo. 
Lepotni ideal danes postaja čedalje 
vitkejši, medtem ko statistike kažejo, 
da se indeks telesne mase v povpre-
čju zvišuje, kar je že samo po sebi 
kontradiktorno. Potrošniška družba 
je pač naravnana tako, da nas na vsa-
kem koraku nagovarja k potrošnji. 
Večji kot je razkorak med lepotnim 
idealom in videzom našega telesa, 
bolj nezadovoljni smo s seboj. Nega-
tivna telesna samopodoba in stiska 
nas nagovarjata, da moramo s svojim 
telesom nekaj storiti. Zatekamo se 
k produktom, ki nam jih »prijazno« 
ponuja reklamna industrija, pa naj 
gre za kozmetiko, shujševalne diete, 
modno industrijo, telesno vadbo ali 
za vedno bolj priljubljeno lepotno ki-
rurgijo. Čeprav smo bolj ali manj že 
vajeni, da noben produkt ne prinaša 

rezultatov, kot jih obljublja, ostajamo 
dovzetni za nove in nove potrošniške 
sugestije.

Kaj v največji meri vpliva na 
našo telesno samopodobo?

Gre za več dejavnikov. Na samopo-
dobo vsekakor vpliva okolje. Druž-
beno-kulturni dejavniki definirajo, 
kaj je lepotni ideal, in obenem dolo-
čajo njegovo pomembnost v druž-
bi. Lepotni ideali se med kulturami 
razlikujejo (čeprav zaradi procesa 
globalizacije postajajo čedalje bolj 
podobni). V tradicionalnih družbah 
je na primer bolj cenjeno žensko 
telo z oblinami, medtem ko mora 
biti zahodna ženska vitka. Od 80. 
let prejšnjega stoletja ni dovolj, da 
je žensko telo samo vitko, biti mora 
tudi natrenirano, fit. V tradicionalnih 
družbah ženske tudi niso tako obre-
menjene s svojim telesnim videzom 
(še posebej to velja za obdobje po 
poroki). Njihova družbena vloga je 
osredotočena na skrb za družino in 
otroke. V zahodnem svetu se nam to 
zdi nepredstavljivo. Od žensk se zah-
teva perfekcionizem na vseh podro-
čjih, tako v gospodinjstvu, pri vzgoji 
otrok, v karieri kot tudi glede telesne-
ga videza. Telesni videz ostaja v vseh 
življenjskih obdobjih zelo pomemb-
na vrednota. To nam nemalokrat 
povzroča anksiozne motnje, stres, 

strah pred staranjem in vsesplo-
šno telesno nezadovoljstvo, saj 
je praktično nemogoče dosegati 
vsa družbena pričakovanja.

Na telesno samopodobo v 
veliki meri vplivajo tudi vr-
stniki, kar je še posebej izra-
zito pri mlajših generacijah. 
Zelo pomemben dejavnik so 
seveda mediji. V mislih imam 
filmsko produkcijo, modno in 
kozmetično industrijo, lepotne 
portale, medijske osebnosti, re-
klame, pred katerimi se je danes 
praktično nemogoče skriti.

Katerih ljudi z nizko tele-
sno samopodobo je največ? So 
to mlajši, starejši, morda naj-
stniki?

Najbolj so seveda izpostavljeni 
mladi. Najstniki so ravno v času, 
ko si postavljajo temelje lastne 

samopodobe, najbolj pod 
udarom medijev, ki sem jih 
prej omenjala. Mladi tudi naj-
bolj nekritično sprejemajo le-
potne ideale, kot »normativ« 
oziroma standard. Premalo 
se zavedajo, da je lepotni 
ideal postavljen tako visoko 

nad realne fiziološke danosti povpreč-
nega človeškega telesa zato, da ga je 
praktično nemogoče doseči. Če bi bili 
ljudje s svojim telesom zadovoljni, po-
tem ne bi bilo nikogar, ki bi kupoval 
vedno nove lepotne produkte.

Glede na spol so vsekakor bolj iz-
postavljene ženske, vendar je lepo-
tna industrija danes že ugotovila, da 
je dobiček mogoče graditi tudi z mo-
škimi. Vedno več je lepotnih produk-
tov, namenjenih izključno moškemu 
spolu. Moško telo se v medijih pri-
kazuje kot mišičasto, natrenirano, 
vedno pogosteje je tudi depilirano. 
Želja fantov po doseganju takšnega 
mišičastega lepotnega ideala lahko 
pripelje tudi do psihološke motnje, ki 
ji pravimo bigoreksija in je prav tako 
kot anoreksija neposredno povezana 
z negativno telesno samopodobo in 
motnjami hranjenja.

Pred negativno telesno samopo-
dobo danes praktično ni varna več 
nobena generacija. Koncept »mlado-
sti« prodira tako v otroštvo kot v zrela 
leta. Danes vidimo, da že zelo mla-
de deklice vsakodnevno uporablja-
jo ličila, kar je bila še nedolgo nazaj 
zgolj agenda odraslih žensk. Starej-
ši se vse pogosteje trudijo ohranjati 
mladosten videz s pomočjo lepotne 
kirurgije. Vsi stremimo k temu, da 
bi bili mladi, lepi in vitki in če nam 
na tej poti ne gre najbolje, smo ne-
srečni in nezadovoljni. Za popoln 
videz znamo biti tudi zelo strogi do 
sebe, se kaznovati z najrazličnejšimi 
dietami, s pretirano telesno vadbo, z 
odrekanjem.

Kaj je po vašem mnenju ključ za 
dobro telesno samopodobo?

Prav zanimivo se mi zdi, kako da-
nes pogosto poslušamo in beremo o 

tem, kako pomembno je biti izviren, 
avtentičen na različnih življenjskih 
in kariernih področjih, a ko gre za 
naš telesi videz, vsi slepo sledimo 
enemu in istemu lepotnemu idealu.

Za pozitivno telesno samopodobo 
že zelo pomaga, če se požvižgamo 
na to, kaj si o nas mislijo drugi. To je 
pogosto lažje reči kot storiti, sploh v 
Sloveniji, kjer precej damo na mne-
nje drugih. Pomaga tudi, če se načr-
tno izogibamo branju lepotnih revij 
in ogledovanju modnih programov 
in portalov, še posebej če nam vzbu-
jajo negotovost in negativne občutke 
o našem lastnem telesu. Omejimo 
si čas, ki ga preživimo pred ogleda-
lom, in izogibajmo se temu, da bi 
deklicam govorili, da so lepe. Kakšna 
pohvala ali poklon v smislu kreativ-
nosti, izvirnosti, ustvarjalnosti jim 
bo v življenju mnogo bolj koristila 
za grajenje pozitivne samopodobe.

Čeprav je roman ameriške pisa-
teljice Rainbow Rowell z naslovom 
Eleanor &Park predvsem zgodba o 
ljubezni in pogumu dveh najstni-
kov, je na nek način tudi odgovor 
na naše začetno vprašanje − kako 
tej sodobni družbi, ki stremi k te-
lesni popolnosti, ustreči?

Eleanor in Park sta mladostnika, ki 
nikakor ne ustrezata idealom telesne 
lepote sodobne družbe, vendar drug 
pri drugem najdeta posebno lepoto in 
ljubezen. V spremni besedi je na po-
seben način opisan Parkov odnos do 
Eleanor: »Nikoli se mu ni zdela lepa. 
Zdela se mu je kot umetnina in ume-
tnost naj ne bi bila nujno lepa, ume-
tnost naj bi v tebi vzbujala občutke.«

Odgovor je kot na dlani – ali mo-
ramo sodobni družbi ustreči prav 
v vsem?

Bodimo kot umetnost, ki se nas 
dotakne in v nas vzbuja pozitivne 
občutke!

MONIKA ČAČULOVIČ, ANA 
VENCELJ, TOMAŽ MAROH, 

DAVID RIBAR, GAŠPER KREK

Stran Mladi za mlade so pripra-
vili dijaki Srednje šole za kemijo, 
elektrotehniko in računalništvo 
Šolskega centra Celje
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Alice Kuipers: Življenje na vratih hladilnika

O avtorici:
Alice Kuipers je znana kot uspešna avtorica del za mla-

dostnike in otroke. Rodila se je v Londonu in se pri 24 letih 
preselila v Kanado. Pisati je začela že kot najstnica. Njen 
prvi roman Življenje na vratih hladilnika je bil objavljen 
v 28 državah in je prejel več nagrad.

Zima: od strahu k veselju (3. del)
Viroze in druge bolezni

Ko se začnejo tempera-
ture spuščati, se v zdravni-
ških čakalnicah in lekar-
nah pojavijo vrste, ki so 
bile še pred tedni nepred-
stavljive. Zima na pohodu 
s seboj vedno prinese vsaj 
neprijetne prehlade, pri 
čemer včasih udarijo po 
ljudeh tudi hujše bolezni. 
Prvi mraz v ljudeh zaseje 
strah. Le kdo si želi nemo-
čen obležati v postelji?

Valentin Vodnik je v svoji 
pratiki za leta 1795, 1796 in 
1797 med januarskimi na-
sveti posvaril bralce: »Gorku 
se darshi, de se ne prehladi-
sh, inu kashel ali druge par-
sne bolesni ne dobish.« Naj-
bolj so bili na udaru otroci, 
saj so sezonske bolezni, kot 
so jih v času med vojnama 
znali našteti – »prsni pre-
hlad, nahod, grlobol, vnetje 
krhlja, akutni in kronični 
katar, hripa, infl uenca, na-
duha, zasoplost« – staknili 
najhitreje, med mladežjo pa 
so se tudi najhitreje širile. Iz 
smrkanj so se znale poroditi 
tudi bolj resne razmere. V 
Celju so na primer februar-
ja 1929 mladi obeh mestnih 
osnovnih šol množično zbo-
leli zaradi ošpic in gripe. 
Nižji razredi so bili skoraj 
popolnoma izpraznjeni in 
tudi v višjih razredih je bilo 
odsotnih več kot polovica 
učencev. Sresko poglavar-
stvo se je zato odločilo za 

štiri dni kar prekiniti pouk, 
učencem pa je naznanilo, 
naj se med šolske klopi zač-
nejo vračati šele v začetku 
naslednjega tedna. Otroci 
so mimogrede raznesli na-

»Kako si želim, da bi imeli več časa, 
mami. To je v glavnem vse, kar želim 
povedati. Želim si, da bi imela več časa 
s tabo. Ampak vesela sem za čas, ki sva 
ga imeli. Resnično vesela. Ko se vrnem 
k očetu, bom pogledala album in se spet 
spominjala vsega skupaj.«

Knjiga za eno uro ali precej več
Knjiga Življenje na vratih 

hladilnika ima sicer 230 stra-
ni, vendar je napisana v obli-
ki kratkih sporočil, ki si jih 
na vratih hladilnika puščata 
najstniška hči Claire in nje-
na vedno zaposlena mama. 
Iz njih izvemo več o njunem 
življenju in odnosu med nji-
ma. Na koncu se nam iz teh 
delčkov sestavi celota in spo-
znamo ganljivo zgodbo, ki je 
lahko značilna za marsikate-
ro družino današnjega dne.

V neusmiljenem tempu 
je premalo časa za temelji-
te pogovore, za druženje in 
skupne trenutke staršev in 
otrok. Roman govori o tem, 
da dnevi minevajo v hitenju 
med delom in domačimi obve-
znostmi in da lahko življenje 
naših najbližjih tudi ugasne, 
čeprav se ob bežni in površni 
komunikaciji zdi vse v redu. 
Obžalovanje zaradi izgublje-
nih trenutkov pride ponavadi 
prepozno.

Tako iz sporočil na hladil-
niku izvemo, kaj mora hči 
narediti, ko pride domov, in 
kaj kupiti v trgovini, da bo 
večerja. Ugotovimo tudi to, 

da sta Clairina oče in mama 
ločena, da mama dela v poro-
dnišnici in je nikoli ni doma. 
Na svet pomaga številnim 
otrokom, skrbi za nedono-
šenčke, a za lastno hčer nima 
časa. Ta je tako večino časa 
sama in se na svoj način spo-
pada s težavami odraščanja. 
To je čas prvih zmenkov s 

fanti, ko pozabi kdaj na svo-
je zadolžitve, ko ji nenehno 
primanjkuje denarja in ko si 
želi mamino bližino. Mama 
se zdi vse bolj raztresena in v 
enem od sporočil zapiše le, da 
je šla na pregled k zdravniku 
in da verjetno ni nič hujšega. 
Izkaže se, da ima raka dojke, 
nato izvemo, da hodi na obse-

vanja in se bori za življenje. 
Šele takrat prizna, da potre-
buje hčer, da je na tleh. Kljub 
temu da sta le redko skupaj, 
se izkaže, da sta mati in hči 
tesno povezani in da sta tudi 
s pomočjo lističev na hladilni-
ku ohranjali ljubeč odnos, ki 
se z boleznijo še poglobi. Za 
obe je to težka preizkušnja, 
čeprav sta prepričani, da bo 
še vse v redu. Toda še pre-
den hči dopolni sedemanjst 
let, mama umre. Izkaže se, 
da je Claire medtem postala 
močno in odgovorno dekle, 
ki ne more razumeti, zakaj 
nekatere ženske z rakom doj-
ke ozdravijo, mama pa ni. V 
skupini za pomoč žalujočim 
ji predlagajo, da ji bo lažje, 
če bo mami napisala pismo, 
v katerem ji bo povedala, 
kako živi, kako jo pogreša 
in razmišlja, kaj vse sta za-
mudili, ker nista imeli dovolj 
časa druga za drugo.

Zgodba Življenje na vratih 
hladilnika je po obliki neko-
liko nenavadna pripoved, ki 
se človeka dotakne. V njej se 
lahko najde vsak, če že ne za-
radi lističev na vratih hladilni-

ka, pa morda zaradi sporočil 
na mobilnih telefonih, ki so 
postala del našega vsakdanji-
ka in s katerimi rešujemo ali 
zapletamo številna življenjska 

vprašanja. Knjigo sicer pre-
bereš na hitro in brez težav, 
razmišljaš pa lahko o njej še 
dolgo.

TC

Pozimi je posel lekarnarjem »zacvetel«. Seznam zaposlenih v celjski apoteki, 1898. (SI_ZAC/0024, 
Mestna občina Celje)

Oglas v celjskem časopisu (Nova 
doba, 1926)

dležne zimske prehlade in 
bolezni še domov.

Kronika celjske pravoslav-
ne parohije za začetek leta 
1939 navaja, da sta se povsod 
širili gripa in infl uenca: »Tako 
jo je tudi v Celju redkokatera 
hiša odnesla brez bolnikov. 
Takšno zdravstveno stanje in 
takšne vremenske razmere 
so brez bistvenih sprememb 
trajali vse do pomladi.«

Zdravstveno zaskrbljujo-
ča situacija je pribezala na 
plano ideje najbolj prilago-
dljivega tipa ljudi – trgovcev. 
Narasla je prodaja čajev in 
ne le lekarnarji, tudi drugi 
premeteni trgovci so se radi 
»priključili« na virozni vsak-
danjik. Posebej zanimivo je 
opazovati takratne trgovce s 
čevlji, kako so glasno pridi-
gali, da vse bolezni izvirajo 
iz slabe obutve.

Celjski trgovec Stermecki 
se je teh resnic v prvih vr-
sticah oglasov zelo rad 
oprijemal: »Največ ljudi 
se prehladi zaradi slabega 
obuvala. Dobri, močni in 
nepremočljivi čevlji so naj-
boljša obramba. Če pa so ti 
čevlji vrh tega poceni, je to 
še koristnejše. Dobre, močne 
in poceni čevlje v elegantni 
fazoni dobite v Trgovskem 
domu Stermecki.«

Dr. Borut Batagelj,
Zgodovinski arhiv Celje

Nadaljevanje prihodnjič …

S čajem v boj proti zimskim tego-
bam (Muzej novejše zgodovine 
Celje)
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Kavica »za na pot«, 
postrežena s srcem
Kofetarnica, ki je nadgradnja uspešnega in zanimivega delovnega kolektiva

»Svoje goste moramo razveseliti še s kakšnim rogljičkom,« pravi Jelena Krajnc, ki prav tako pomaga v 
zanimivi kofetarnici.

»Izjemna pripadnost in 
zaupanje. Včasih se poraja 
strah, da morda ne bodo do-
segli tistega, kar je pomemb-
no, saj jim družba sporoča, 
da imajo omejitve. Toda ko 
se vzpostavi zaupanje, po-
tem ne gre samo za delo. Gre 
za naše poslanstvo,« odgovo-
ri Damjana Voglar, ustanovi-
teljica Zaposlitvenega centra 
Jaspis na vprašanje, kakšne 
so lastnosti njenih sodelav-
cev, saj daje možnost zapo-
slitve invalidom, ki delajo na 
zaščitenih delovnih mestih. 
Njihova zgodba je dokaz, da 
na področju dela v Sloveniji, 
ki že leta in leta poraja pred-
vsem negativne občutke lju-
dem, ni vse tako črno.

Ravno te dni so namreč v Ja-
spisu, v Oblakovi ulici v Celju, 
odprli posebno kofetarnico. 
Poimenovali so jo PosiVita. V 
imenu so združili pozitivizem 
in življenje. Je prva tovrstna 
kofetarnica v Savinjski regiji, 
kjer ljudem kavico in rogljičke 
po načinu »za na pot« skozi lič-
no okence postrežejo invalidi. 
Gre za način dela, s katerim sta 
Voglarjeva in ekipa njenih te-
snih sodelavcev poslali dvojno 
sporočilo. Invalidom, da ni res, 
da ne zmorejo nekoliko več od 
tistega, kar jim je družba z leti 
s predsodki »prilepila« in jih s 
tem kot ljudi s posebnimi ome-
jitvami potisnila v ozadje. In 
vsem ostalim, da morda kavica 
res ne bo postrežena tako kot 
v hotelu s petimi zvezdicami, 
a bo postrežena iz srca. Čas je, 
da se v družbi začne ceniti tudi 
takšne stvari.

Projekt za skupno 
dobro
Ideja o tem, da bi nastala 

kofetarnica s »kavico za na 

pot«, se je kolektivu porodila 
lani, nato so se o njej skupaj 
temeljito pogovorili in jo ›do-
delali‹. »Zaposleni so se od-
zvali pozitivno. Na začetku 
ni bilo toliko strahu, ampak 
le vprašanje, ›kako bom to 
zmogel‹. Toda s pogovorom 
smo rešili vse, skupaj smo do-
kazali, da lahko zaposlenim 
ponudimo možnost za oseb-
ni razvoj na več področjih, ne 
samo pri sestavi drobnih iz-
delkov,« razloži vodja centra 
Jaspis Melita Bevc.

Invalidi, ki pri postrežbi 
kavice in rogljičkov nudijo 
pomoč, so dobili potrditev, 
da so v socialnih veščinah 
dobri in da so dobili še eno 
priložnost, ki jim na obraz 
nariše nasmeh. »Tudi ljudje 
v okolici so našo ponudbo 
dobro sprejeli, čeprav smo 
še na začetku našega delova-
nja. Vidijo, da želimo s tem 
storiti nekaj, kar je v skupno 
dobro vseh. Ravno zato smo 
vsi skupaj še toliko bolj za-
dovoljni, da nam je projekt 
uspelo uresničiti,« še dodaja 
Bevčeva.

Ko bi se družba zavedala, 
kako pomembno je socialno 
vključevanje za razvoj samo-
zavesti, bi bil svet lepši, do-
daja Voglarjeva. »Osnova za 
vsakega človeka je, da uspe 
dobiti dober življenjski ob-
čutek. Tega ni, če se nekdo 
počuti nekoristno, neuspe-
šno in če ima občutek, da ni 
vreden zaupanja. Zaupanje 
okrepi človekovo samoza-
vest. Zato smo ustanovili 
takšen zaposlitveni center, 
ker se mi zdi kot človeku 
prav, da ranljivi skupini lju-
di damo možnost, da takšen 
občutek pridobi. Celotna eki-
pa je v delo vnesla ogromno 

Vodja Zaposlitvenega centra Jaspis Melita Bevc. Ideje ji gredo dobro od rok. In zaposleni jih vedno z 
veseljem sprejmejo.

Ustanoviteljica Jaspisa Damjana Voglar. Ena tistih »šefic«, ki si za 
zaposlene vedno vzame čas. Pravijo, da je v prvi vrsti človek z velikim č.

svojega truda,« pojasnjuje 
Voglarjeva, ki je sicer znana 
po psihoterapiji in po tem, da 
je dolga leta delala ravno z 
invalidi, ki so najbolj ranljiva 
zaposlitvena skupina.

Daješ dobro, 
dobiš dobro
Zato so pogovor in dober 

odnos ter spoštovanje zapo-
slenih glavni temelji kolek-
tiva. Nekoliko jo čudi, ko 
jo marsikdo od znancev še 
vedno kdaj vpraša, »zakaj 
se je odločila delati z inva-
lidi«. Neverjetno je, da je 
mišljenje v družbi še vedno 
takšno, pravi. »Med deloda-
jalci je še vedno nekaj pomi-
slekov o delovni uspešnosti 
invalidov, a opažam, da jih 
je vedno manj. Zanimivo je, 
da ljudje, ki delajo z ljudmi 
na zaščitenih delovnih me-
stih, vidijo, da je tovrsten 
strah odveč. Ko me kdaj kdo 
vpraša, kako gre to skupaj z 
mojim delom psihoterapije, 
odgovorim, da sta ti dve po-
dročji tesno povezani. Zakaj? 
Delo je namreč pomembno 
za dobro počutje, to pa nada-
lje za gradnjo človeka. Mno-
go ljudi zboli ravno zato, ker 
se v svoji delovni skupini ne 
počutijo dobro. S tem delom 
sledim svojemu poslanstvu. 

Ljudje morajo delati v skupi-
ni, kjer imajo občutek, da so 
koristni in da jim je ob tem 
dobro,« dodaja Voglarjeva, 
nato se ji zatrese glas. Doda, 
da ji včasih pritečejo solze, 
ko vidi, kako družba gleda 
na invalide v delovnem pro-
cesu in kako to vpliva nanje.

Osebe z odločbami o za-
ščitenem delovnem mestu 
kdaj tudi same pomislijo, 
da ne zmorejo. A ni vedno 
tako. »Kultura v družbi je v 
tem trenutku takšna, da veči-
na ljudi meni, da nič ne gre, 
da je vse grozno … Pomem-
ben pa je čas. Ko ljudje nekaj 
poskusijo, dosežejo, dobijo 
občutek, da zmorejo,« pra-
vi Voglarjeva. »Res je tako,« 
jo dopolni njena desna roka 
Melita Bevc. »Vidiš, da so 
invalidi pri delu zanesljivi, 
natančni, nikoli ne zamuja-
jo, nikoli ne izkoriščajo bol-
niškega staleža, so izjemno 
kolegialni.« Vse te lastnosti 
se v kolektivu, ki jim da mo-
žnost, gradijo s časom in z 
zaupanjem. »Samo če si do 
zaposlenih iskren in jasen, 
dobiš to nazaj. To je izme-
njava energije, ki nas vodi. In 
razlog, zakaj to počnemo,« 
še zaključuje Voglarjeva.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Kavica »za na pot«. Alen Tuzlak nudi v kofetarnici pomoč in kavico 
postreže s srcem. Medtem ko bi mu invalidnost kje drugje ovirala 
delovne možnosti, ima zdaj možnosti pri delu razvijati tudi socialne 
veščine. In pri tem je zelo dober.
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»Pri nas ne pripravljamo miniaturnih 
grižljajev na ›okrancljanih‹ krožnikih. 
Smo kmetje, navajeni smo dela, ob 
čemer se je treba tudi dobro podložiti. 
A to nas ne omejuje pri ustvarjalnosti,« 
pravi Jure Zdolšek.

Spoštujejo tradicijo, 
a pogled upirajo v 
prihodnost
Kjer domače meso in domačo kapljico nadgradi tudi dim iz domačega lesa

Kot pove že ime, je Hiša s 
tradicijo Zdolšek prežeta s 
patino časa. O tem obiskoval-
cu spregovorijo že mogočna 
lesena vrata, nad katerimi se 
bohoti letnica 1824, vklesana 
v kamnit portal. Poslopje kot 
starešina varuje oreh, o slad-
kostih življenja na podeželju 
govori čebelnjak, razgled pa 
sega od bližnjih gričkov in 
vse do Rifnika. Idilična podo-
ba se nadaljuje tudi v kuhinji, 
kjer si roko podajajo znanje 
prednikov in sodobne ideje.

Kmetija omogoča preživetje 
že peti generaciji Zdolškovih. 
Kljub temu da se je iz roda v 
rod prenašala zavest o sobiva-
nju z naravo in o pripravi do-
mače hrane, to ne pomeni, da 
je tamkajšnja kuhinja povsem 
tradicionalna. Gospodinja Mi-
lena se namreč rada nekoliko 
umakne od štedilnika in peči-
ce ter mesto prepusti 25-letne-
mu sinu Juretu in njegovemu 

dekletu Tamari. Oba skušata 
okusom, ki so jih poznali naši 
dedki in babice, dodati pridih 
sodobnosti. »Pri kulinariki 
gledamo naprej, čeprav ceni-
mo izročilo, ki smo ga prejeli. 
Skušamo mu dodati nekaj no-
vega,« pravi mlad par.

Raje na traktor kot 
v šolo
V družini so štirje otroci, 

od tega tri dekleta, ki so že na 
svojem. Najmlajši Jure se vse 
pogosteje suče po kuhinji, 
starša mu vedno bolj zaupata 
tudi na drugih področjih pre-
vzemanja kmetije. Tudi sama 
sta se nekoč namreč dokazo-
vala v tej vlogi. Dokaz, da se 
zgodovina ponavlja, je, da je 
tudi gospodar Martin Zdolšek 
najmlajši od štirih otrok in 
da ima tri sestre. Glede nje-
govega naslednika skorajda 
ni bilo dvoma. »To, da želim 
iti po stopinjah prednikov, da 

želim živeti z naravo, sem za-
čutil že pri sedmih letih. Kar 
na jok mi je šlo, če mi niso 
pustili na traktor, ker sem pač 
moral v šolo.«

Vinograd je srce 
kmetije
Vrata mogočne kmetije v 

Okrogu pri Ponikvi so gostom 
široko odprta, kljub temu da 
ima družina med letom polne 
roke dela. Skrbi namreč za 45 
hektarjev zemlje, od tega je po-
lovica obdelovalnih površin in 

polovica gozda. Osnovna de-
javnost na kmetiji je živino-
reja, in sicer reja pitancev ter 
proizvodnja mleka, medtem 
ko dopolnilni dejavnosti pred-
stavljata turizem na kmetiji in 
vinogradništvo. Za slednjega 
Jure pravi, da je srce in duša 
kmetije. Nič čudnega, saj je 
oče Martin tudi član evropske-
ga reda vitezov vina.

V Hiši s tradicijo Zdolšek 
najbolj stavijo na rumeni mu-
škat, na pobočjih njihovih 
vinogradov, kjer raste 4.500 

kmetiji, lahko ponudi na kro-
žniku. Kmetija je večinoma 
samooskrbna, kar primanj-
kuje, odkupi od lokalnih po-
nudnikov. Skrivnost dobre in 
okusne hrane so, kot pravijo 
Zdolškovi, kakovostne sesta-
vine. Če bo vse po sreči, bodo 
morda v prihodnje uresničili 
še kakšno od Juretovih idej, 
gostom bi na primer radi po-
nudili tudi piknik v naravi pod 
stoletno lipo.

Po korakih in 
počasi
Mileni Zdolšek ni primerjave 

pri pripravi potice, goveje juhe, 
dobrot iz ajde, pire in krom-
pirja. Mlajša generacija pa se 
v kuhinji preizkuša z nekoliko 
sodobnejšimi prijemi. Jure je 
obiskal številne tečaje, odpra-
vil se je na prakso v tujino, v 
italijanske Višarje, v zadnjem 
času pa navdih črpa iz mojstro-
vin Branka Horvata in Bineta 
Volčiča.

Navdušuje se nad pripravo 
hrane po korakih, kar pomeni, 
da živila vmes počivajo. Všeč 
mu je tudi način kuhanja, ki 
se strokovno imenuje »sous-
-vide«, ko kuhar vakuumsko 

pakirana živila položi v vodno 
kopel, kjer jih pri skrbno izbra-
ni temperaturi kuha več ur. V 
tem se na primer skriva skriv-
nost sočnosti mesa, sadja in 
zelenjave, s tem pa tudi boljši 
okus jedi.

Tudi les doda svoj 
čar
Jed, po kateri je kmetija tre-

nutno najbolj prepoznavna, je 
telečja krača. Pozimi jo pripra-
vijo v krušni peči, ki jo poleti 
nadomesti keramičen žar Big 
green egg. Priloga h krači je na 
primer dimljen krompir, ki mu 
da poseben okus dim sekan-
cev, izdelanih iz hrastovega 
soda. Iz tistega soda, v kate-
rem so nekoč žlahtno kapljico 
hranili v vinski kleti.

Med specialitetami hiše so 
tudi svinjska rebra v sladko-ki-
sli omaki, vratovina na žaru s 
posebno marinado, uležano 
meso in podobno. Največja 
potrditev, ki jo gost lahko da 
kuharju, je po besedah mla-
dega prevzemnika kmetije ne-
dvomno le eno, in sicer proste 
roke pri oblikovanju jedilnika.

TINA STRMČNIK
Foto: GrupA

Pljučni fi le na ocvrti kruhovi 
rezini s prilivom iz rdeče sorte 
vina modra frankinja in s 
kolerabino kremo

trsov, dobro uspevajo tudi 
modra frankinja, chardonnay, 
renski rizling, laški rezling, 
sauvignon, beli pino in zele-
ni silvanec. Kar se sladkorne 
stopnje tiče, si prizadevajo za 
polsuha do polsladka vina, je 
pojasnil Jure. »Že naš krajan 
Slomšek je dejal, da ga veseli 
piti sladko vince, medtem ko 
je tisto kislo bolj za ›špricer‹.«

Domače je 
najboljše
Jure je končal izobraževanje 

v Srednji šoli za gostinstvo in 
turizem v Celju in zdaj v Šol-
skem centru Šentjur študira v 
programu Upravljanje pode-
želja in krajine. Hkrati uživa 
pri delu v hlevu, na polju in 
v vinogradu. Pika na i je, da 
družina tisto, kar pridela na 

Domač bel kruh narežemo na rezine, široke od enega 
do dveh centimetrov, ter jih pomočimo v mleko in jajce. 
Kruh takoj vzamemo iz tekočine in ga rahlo odcedimo, s 
čimer preprečimo, da bi razpadel. Ocvremo ga v svinjski 
masti, da dobi zlato rumeno barvo, in ga odložimo na 
papirnat prtiček, da vpĳ e odvečno maščobo. Kolerabo 

4 rezine pljučnega fi leja
4 rezine domačega 
belega kruha
1 jajce
1 dl mleka
3 dl vina sorte modra 
frankinja

1 žlica ostre moke
1 dl telečje osnove
1 koleraba
maslo
olivno olje
svinjska mast za cvrtje
sol in poper

Sestavine za štiri osebe:

olupimo, narežemo na kocke ter na olivnem olju popraži-
mo, da lepo zadiši, nato jo skuhamo v vroči soljeni vodi.

Oljčno olje segrejemo v ponvi, pljučni fi le popečemo na 
vsaki strani, da dobi lepo barvo. Ko so vsi fi leji pečeni, 
jih odstavimo in jih pokrite pustimo počivati nekaj minut. 
Medtem v isti posodi segrejemo maslo, dodamo žlico ostre 
moke, malenkost popražimo, zalĳ emo s telečjo osnovo, do-
damo vino ter kuhamo tako dolgo, da dobimo gladek priliv. 
Po okusu ga dosolimo in sladkamo. V priliv za kratek čas 
položimo fi leje. Pred serviranjem naredimo še kolerabino 
kremo. Kolerabi med pasiranjem dodajamo maslo, več kot 
ga dodamo, bolj kremasta in okusna bo. Po okusu solimo.

Na vroč krožnik položimo ocvrte kruhove rezine, nanje 
pa pljučne fi leje. Vinski priliv precedimo na rezino in 
fi le. Poleg postrežemo kolerabino kremo ter okrasimo s 
peteršiljem ali z drobnjakom.

Jure Zdolšek zase pravi, da je kmetovalec, ki rad kuha. »Rad imam zapletene jedi, ki so, ko pridejo pred 
gosta, videti enostavne. Zapletena je že sama priprava, ki zahteva precej premisleka.«

V objektiv smo ujeli del družine Zdolšek 
– očetu Martinu in mami Mileni sta 

se pridružila sin Jure in njegovo dekle 
Tamara. Družinskega posnetka seveda 

ni brez domačega kosmatinca.

Hiša s tradicijo 
Zdolšek, kjer lahko 

po predhodnem naročilu 
sprejmejo od 35 do 40 gostov, 
je vključena v evropsko mrežo 
hiš s tradicijo, kar pomeni, da 

se po kakovosti in načinu 
ponudbe razlikuje od klasičnih 

ponudnikov turizma na 
podeželju.
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Če imate težave in ne 
veste, kam bi se obrnili, 
lahko pokličete številko 
našega Modrega telefona 
031/569-581, vsak dan 
med 10. in 17. uro. Svoja 
vprašanja za Modri telefon 
lahko med ponedeljkom 
in petkom zastavite tudi 
po telefonu 42-25-158. 

ALBUM S CELJSKEGA
V spomin

Marija 
Hribar – 
Napret

Nič več se ne jasni. Za 
dolgo, dolgo je padel mrak. 
Ognjeni sij več ne plapola.

Verze najdete v knjigi 
Branka Zupanca Rdeči 
sneg na Igrišah, kjer je 
opisana težka pot Marije 
Hribar – Napret, Mimike. 
Za vedno je zaspala tretji 
dan novega leta.

Ko jo je avtor leta 2013 
ob njeni 90-letnici obiskal, 
ga je vprašala: »Si že bil v 
Auschwitzu? Moraš iti! Da 
boš spoznal, kaj sem pre-
trpela! Tam boš videl tudi 
moje lase; še zdaj so tam 
v ogromnem kupu.« (Lud-
vik Zupanc – Ivo, ki je sinu 
Branku zapustil spomine, 
zapiske, je bil sorodnik Na-
pretovih.)

Zaradi izdaje je bila 
domačija Hribarjevih po-
žgana v noči na 8. marec 
1943, domači in partizani 
so bili ustreljeni, hčerki sta 
bili odpeljani v taborišče. 
Na sedlastem prehodu med 
Mrzlico in Gozdnikom, na 
Igrišah, so dolgo po vojni 
na to spominjale ruševine 
hiše. Zdaj je na tem mestu 
spominsko obeležje. Vsako 
leto v začetku julija se zbe-
remo tam.

Mimiki je bilo najbolj 
všeč, če so zapeli Šivala je 

deklica zvezdo. Najlepši 
spomenik je knjiga Rdeči 
sneg na Igrišah. Spomin 
in opomin, ko ni bila več 
Marija Hribar, ampak šte-
vilka 45458.

»Da preživiš Mimikino 
usodo, moraš dobiti za po-
potnico v življenje pogum 
in dostojanstvo. Spremljale 
so jo tudi očetove besede: 
›Mimika, ostati moraš 
živa! ‹ Menda je res preži-
vela zaradi njih, vžgala si 
jih je v dušo, ko so okupa-
torji z domačimi izdajalci 
pobili njeno družino, z nji-
mi je šla skozi zaslišanja 
z nečloveškimi mučenji, 
skozi kalvarijo taborišč, z 
njimi je doživela svobodo,« 
je v uvodu knjige zapisal 
Janko Kos, žalski župan.

Po poroki 1946. leta je 
bilo veliko veselja, saj sta 
s Francem Napretom dobi-
la hčeri Vereno in Zdenko. 
Ker je bil mož starejši, je 
njun zakon trajal štiri de-
setletja, nato je umirjeno 
živela s svojimi kot vdova 
in dočakala res lepo sta-
rost.

MK

Modri telefon

Gradbeno 
dovoljenje
Bralec je pridobil grad-

beno dovoljenje za gradnjo 
opornega zidu ob zelenici 
ob cesti, to je za gradnjo 
škarpe. Te nato ni gradil, 
zato dovoljenja ne potrebuje 
več. Poteklo mu je decem-
bra. Zanima ga, če ga mora 
preklicati ali preneha njego-
va veljavnost sama po sebi.

Služba za odnose z jav-
nostmi na ministrstvu za 
okolje in prostor odgovarja: 
»V primeru, če investitor te 
pravice ni izkoristil, je ta 
›ugasnila‹ sama po sebi.«

Parkiranje ob 
bolnišnici
Bralec, ki je invalid, se 

pritožuje, ker mu vratar 
dan pred klicem v uredni-
štvo ni dovolil parkirati 
znotraj območja celjske 
bolnišnice, in sicer na 
označenem mestu za inva-
lide. Vratar ga je usmeril na 
makadamsko parkirišče, 
kjer je bila brozga, zato je – 
kot sam pravi – odpeljal na-
zaj v mesto in si naročil na 
območje znotraj bolnišnice 
taksi. Bralec uporablja pri 
hoji bergle. Pri parkiranju 
na tem območju ga motijo 
merila, ki so po njegovem 
opažanju neenotna, saj mu 
drugi vratar pred nekaj 
dnevi ni delal težav.

Danijela Gorišek iz Služ-
be za odnose z javnostmi 
Splošne bolnišnice Celje od-
govarja:

»Že vrsto let imamo v 
Splošni bolnišnici Celje te-
žave zaradi zelo majhnega 
števila parkirnih mest na 
svojem območju, sploh gle-
de na veliko število dnevnih 
obiskovalcev. Približno 1.500 
bolnikov dnevno prihaja na 
specialistične ambulantne 
preglede, ambulantno dia-
gnostiko in terapijo, potem 
so še obiskovalci hospitali-
ziranih bolnikov in drugi. 
Ker se je ob začetku gradnje 
Urgentnega centra Celje pro-
stor za parkiranje še dodatno 
zmanjšal, so takrat umaknili 
avtomobile z območja bol-
nišnice vsi zaposleni. Vse 
možne parkirne površine 
smo namenili le še za vozi-
la bolnikov, za reševalna in 
oskrbovalna vozila.

Razumemo problemati-
ko gibalno oviranih bolni-
kov, zato smo v bolnišnici 
po koncu gradnje pripravili 
nov načrt umestitve parkir-
nih mest za invalide znotraj 
bolnišničnega območja. Teh 
površin je zaradi umestitve 
nove stavbe in interven-
cijskih površin za gasilska 
vozila zelo malo. Kljub 
temu smo, blizu vhodov v 
različne bolnišnične stavbe, 
označili 20 parkirnih mest 
za invalide. Glede na število 
dnevnih obiskovalcev, med 
katerimi je veliko invalidnih 
ali začasno močno gibalno 

oviranih oseb, je število par-
kirnih mest majhno. Zato 
verjetno tudi v prihodnje ne 
bo zadostilo vsem potrebam 
in željam.

Naši vratarji imajo enotna 
navodila glede tega, kdo je in 
kdo ni upravičen do parkira-
nja na območju bolnišnice. 
Primer vašega bralca je ob 
omenjenih podatkih težko 
komentirati. Različno obrav-
navo v dveh različnih dneh 
je mogoče razložiti s tem, da 
imajo vratarji vsaj približen 
nadzor nad številom vozil 
invalidov, ki so jih že spu-
stili na območje bolnišnice. 
Zato ob predpostavki, da so 
vsa mesta zasedena, invali-
de usmerjajo na parkirišča, 
ki so na območju bolnišnice, 
in sicer ob vratarnici.

Ob resnično majhnem šte-
vilu parkirnih mest neposre-
dno ob bolnišničnih stavbah 
je zagotovo najboljša rešitev 
za tiste, ki sami težko zmo-
rejo pot z bližnjih parkirišč, 
da jih v bolnišnico pripeljejo 
svojci ali taksi.«

BRANE JERANKO

Iz šolskih dni …

Zasebna dekliška osnovna šola pri šolskih sestrah v Celju, II.a-razred, šolsko leto 1928/29. Prva z desne v tretji vrsti je Ana Cerovšek, mama 
Romana Zupanca, lastnika fotografije. Ob njej je njena sestra in Romanova teta Fanika Cerovšek.

V spomin

Drago 
Medved
(1947–2016)

Bolezen je 7. januarja, 
dva dni pred njegovim 69. 
rojstnim dnevom, prekini-
la bogato ustvarjalno pot 
našega nekdanjega novi-
narskega kolega in uredni-
ka Draga Medveda.

»Obdobje Novega tedni-
ka in Radia Celje imam za 
najlepše od vseh služb, ki 
sem jih opravljal. Tu sem 
se naučil pisati in razisko-
vati ter v stiku z ljudmi 
spoznavati vse plati življe-
nja. Takšne šole nikoli ne 
pozabiš.«

Tako je zapisal pred me-
seci, ko smo ga povabili k 
sodelovanju pri pripravi 
priloge ob 70-letnici časo-
pisa. V uredništvo je pri-
šel septembra 1971, in to 
po direktivi, kot se je sam 
spominjal. Temu je botroval 
dogovor med njegovim do-
tedanjim delodajalcem Ce-
tisom in Novim tednikom. 
V Cetisu je bil tehnolog gra-
fične priprave dela in še prej 
ročni stavec. Novi tednik je 
čez noč ostal brez tehnične-
ga urednika in Medved se 
je moral lotiti dela.

Kmalu je začel tudi sam 
pisati in fotografirati, po-

stal je novinar, ki mu je bila 
posebej blizu kultura. Ob 
delu je tudi doštudiral, nato 
pa vse življenje nabiral nova 
znanja. V tistem času je bil 
tudi glavni urednik literar-
ne revije Obrazi. Bil je med 
ustanovitelji Tedna domače-
ga filma v Celju, nepozabne-
ga filmskega festivala za ob-
močje nekdanje Jugoslavije. 
Ob koncu sedemdesetih let je 
prevzel uredniško vlogo pri 
časopisu in uvedel različne 
vsebinske novosti.

»Kot sem na Novi tednik 
prišel po ukazu, tako sem 
z njega tudi odšel za pred-
sednika na OK SZDL. To je 
bilo zadnjič v življenju, po-
tem nisem ubogal nobene 
direktive več, izjema je bila 
le direktiva prostega trga, ko 
sem kot svobodni novinar 
in pozneje samostojni pod-
jetnik dočakal upokojitev,« 
je še zapisal v spominih za 
naš jubilej.

Nekaj let je bil novinar in 
komentator v kulturni re-

dakciji dnevnika Delo. Kot 
publicist se je posvetil do-
moznanstvu, naravni in 
kulturni dediščini ter vin-
ski kulturi. O teh temah je 
napisal serijo knjig. »Bil je 
razgledan človek, izjemno 
predan svojemu delu,« je 
v njegov spomin zapisal 
fotograf Tomo Jeseničnik, 
s katerim sta ustvarila 
Vinske bravure, eno od 
številnih del, posvečenih 
vinski kulturi. Za publici-
stično delo je leta 1995 v 
Weimarju prejel zlato me-
daljo recherche de la quali-
té mednarodnega Reda sv. 
Fortunata.

Zadnja leta je veliko 
slikal in se predstavil na 
mnogih samostojnih in 
skupinskih razstavah, ob 
svoji 60-letnici pa je izdal 
zbirko prav toliko pesmi 
z naslovom Botritis. »Ime 
žlahtne plesni na kožici 
grozdne jagode pove, da 
je zbirka nastajala in se 
medila dolgo časa,« je 
pojasnil v enem zadnjih 
pogovorov za naš časopis. 
Žlahtnost je odlikovala 
njegovo celotno ustvarjal-
nost, ki je zaznamovala 
številna področja in tudi 
zgodovine naše medijske 
hiše ne moremo pisati, ne 
da bi pri tem omenili velik 
in pomemben prispevek 
Draga Medveda.

TC

Šolske sestre so se imenova-
li raznovrstni ženski redovi in 
kongregacije, ki so se ukvarja-
li z vzgojo otrok in mladine. 
Pobudnika, da se tudi v Celje 
pokliče šolske sestre, ki bi po-
učevale deklice in ki so od leta 
1864 že delovale v Mariboru, 
sta bila takratna mestna du-
hovnika vikar Franc Ogradi in 
kaplan Jurij Bezenšek. Pouk v 
dvorazredni dekliški šoli se je 

začel leta 1878. V prvem letu 
ga je obiskovalo 146 učenk. V 
naslednjih letih je šola delo-
vala na več lokacijah v Celju, 
in sicer vse do leta 1924, ko je 
bilo zgrajeno novo šolsko po-
slopje v sedanji Vodnikovi ulici 
10. V letu nastanka objavljene 
fotografije je šola praznovala 
petdesetletnico delovanja. Ob 
tem so pripravili izdelke ročnih 
del in risb, učenke so uprizo-

rile žaloigro Vestalka in javni 
telovadni nastop. Slednjega 
so izvajale s cvetličnimi koša-
ricami, z žogicami, rutami, s 
trakovi, z venci in loki. Ob tem 
je igrala železničarska godba. 
Velika pridobitev ob jubileju je 
bil tudi nov čebelnjak na Sta-
rem gradu. Po drugi svetovni 
vojni so bile šolske sestre od-
puščene in na podlagi odločbe 
Okrajne skupščine ljudskega 
odbora Celje 23. avgusta 1946 
je dekliška šola šolskih sester 
postala III. državna mešana 
osnovna šola.

Uporabljen vir: Ivanka Zajc 
– Cizelj, Dekliška šola šolskih 
sester (1878–1946), Celjski 
zbornik 1985, str. 65-78

Prispeval: Roman Zupanc 
(Celje)

Rubriko pripravlja: Do-
moznanski oddelek Osrednje 
knjižnice Celje

Vir: www.kamra.si, Album 
Slovenije – osebni spomini 
20. st.

Medijski pokrovitelj: Novi 
tednik
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Tudi letos smo v Društvu medicinskih sester, babic in 
zdravstvenih tehnikov Celje organizirali novoletno pre-
senečenje za otroke svojih članov.

Presenečenje za otroke
Matej iz Čarobne dežele, ki 
je otroke popeljal v svet do-
mišljije. Obdarili smo tudi 
sedemdeset otrok, ki so se 
razveselili skromnih daril. 
Otroci so se izkazali tudi z 

znanjem pesmic in so po-
gumno nastopali. Prihod 
Božička je pričaral vrhunec 
dogodka, na katerega so 
vsi otroci komaj čakali. Po 
napornem dogodku so se 

tudi okrepčali s pijačo in z 
jedačo, manjkale niso niti 
slaščice. Delo zaposlenih v 
zdravstveni negi je naporno 
predvsem v smislu odsotno-
sti, ko zagotavljamo bolni-
kom 24-urno oskrbo 365 dni 
v letu. Naši otroci so tako že 
od malih nog navajeni biti 
samostojni in hitro razume-
jo, da ni nič samoumevno. 

Z gotovostjo lahko rečem, 
da so naši otroci pridni in 
marljivi tudi kasneje, ko 
odrastejo. Smisel naših ži-
vljenj pa so otroci in ob tej 
priložnosti smo lahko bili 
z njimi vsaj malo skupaj in 
se skupaj poveselili v čarob-
nem svetu.

TOMISLAVA KORDIŠ,
predsednica društva

Petra Marković, članica 
v IO DMSBZT Celje, se je 
izredno izkazala z organi-

zacijo dogodka, ki našim 
najmlajšim pomeni zelo ve-
liko. Obiskal nas je čarovnik 

Izmenjava 
učiteljev

V okviru projekta Erasmus+ sem se udeležila izmenjave 
učiteljev v Avstriji, ki je bila konec novembra. Udeleženke, 
profesorice nemščine z Norveške, s Finske, iz Latvije in 
Slovenije, smo prvi teden preživele na Dunaju.

Avstrijsko ministrstvo za izobraževanje in ženske ter zavod 
za šolstvo sta nam pripravila zanimiv program. Poleg spozna-
vanja šolskega sistema smo učiteljice imele možnost obiskati 
različne šole na vseh ravneh izobraževanja; osnovno šolo, 
šolo s prilagojenim programom, poklicno šolo, dvojezično 
zasebno šolo in gimnazijo. Avstrijski učenci in učiteljice so 
nas sprejeli, nam omogočili prisostvovanje pri pouku ter 
nas seznanili z vsakdanjim šolskim utripom. Drugi teden 
sem preživela na Handelsakademie (trgovska akademija) v 
Eisenstadtu, v prestolnici Gradiščanskega. Sodelovala sem 
z učiteljicami v šoli, obiskovala ure pouka in ga tudi sama 
izvajala. Spoznavali so Slovenijo, našo kulturo, jezik, zna-
menitosti in dediščino. Bila je lepa in nepozabna izkušnja.

URŠKA ZAKOŠEK, Srednja zdravstvena šola Celje Učenci 2. letnika trgovske akademije spoznavajo Slovenijo

Humanitarni bazar 
Vrtca Lipa

December je mesec, ko smo še posebej usmerjeni v negovanje medčloveških odnosov 
in izkazovanje pozornosti do drugih. Vse nas preveva upanje na dobro v nas in svetu.

Otroci so polni pričakovanj, da jim dobri možje izpolnijo drobne želje, v sebi pa nosijo 
tudi seme sočutja in pozornosti do drugih. V Vrtcu Lipa smo se odločili, da bomo dobroto, 
ki je posejana v naših srcih, podelili tistim, ki jo potrebujejo. 17. decembra smo pripravili 
humanitarni praznični bazar otroških izdelkov, ki so jih starši zamenjali s konzervirano in 
pakirano hrano, darovano fundaciji Anina zvezdica.

Otroci so z mislijo na to, da bodo pomagali ljudem v stiski, ob ustvarjanju razvijali sočutje 
in toplino v svojih srcih. Tudi odziv staršev je bil na način odkupa otroških izdelkov poziti-
ven. Z veseljem so darovali konzervirano hrano v dobrodelne namene. Zbrali smo kar 178 
kg različnih konzerv. Še najbolj so bili veseli prostovoljci Anine zvezdice, saj so vedeli, da 
bodo s tem razveselili mnoge ljudi, ki v teh časih obilja žal pogosto nimajo kaj jesti.

Tako so poleg vseh zvezd na nebu zasijale še drobne zvezdice na dlaneh naših otrok in 
njihovih staršev.

Želimo si, da bi svetile vedno in še močneje, da bi solidarnost in ljubeča skrb za sočloveka 
v stiski razsvetlili temo skrbi, negotovosti in brezupa v tem svetu.

TATJANA PALIR
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Srečanje po 
petdesetih letih

Na srečanju 15. avgusta 2015 je bila tudi učiteljica iz 1. razreda Marija Žagar

Jurklošter je kraj, ki se ga 
spominjamo nekdanji sošol-
ke in sošolci. Je kraj, ki je 
znan po graščini in Veroniki 
Deseniški. Še vedno ga radi 
obiskujemo, saj je to kraj na-
ših prednikov.

V njem sta naša nekdanja 
šola in cerkev, v katero smo 
hodili k sveti maši in verouku. 
Pozimi smo gazili visok sneg, 
poleti pa hodili bosih nog. Po 
več kot petdesetih letih pa smo 
se spet srečali, zbrali smo se 
na Planini pri Sevnici. Polovi-
ca znanih in nekaj neznanih 
obrazov. Vsi pa smo se tega 
srečanja zelo razveselili. Ne-
koč nebogljen otroci smo zdaj 
vsi odrasli, skoraj ostareli. Zrli 
smo si v oči in se spominjali 
otroških dni. Za primerjavo 
pošiljamo fotografijo prvega 
razreda in sedanjo. Je razlika?

JL, AKUčenci 1. razreda OŠ Jurklošter leta 1957

Obujanje 
starodavnih 
običajev

V krajevni skupnosti Podkraj pri Velenju so obudili že 
marsikateri starodavni običaj. To velja tudi za prepevanje 
in nastope svetih treh kraljev.

Tako so tudi letos v primerni opravi začeli svoje petje, 
s katerim so oznanjali Jezusovo rojstvo. Pot jim je kazala 
zvezda repatica. Hodili so od hiše do hiše. Po običaju so na 
vratni podboj napisali še letnico in začetnice imen svetih treh 
kraljev G., M. in B. Domačinom so voščili vse lepo v novem 
letu in jim izročili lep stenski koledar.

HINKO JERČIČ

V torek zvečer se je v Podkraju pesem svetih treh kraljev oglašala 
dolgo v noč.

V Gotovljah, kjer ima zborovsko petje že 120-letno tradici-
jo, je bilo 27. decembra prešerno in slavnostno, saj je Ženski 
pevski zbor Gotovlje praznoval 35-letnico prepevanja. Pevke 
so prvič pod umetniškim vodstvom Gašperja Kundiha in z 
gosti – POŠ Gotovlje, flavtistko Melanijo Pintar, pianistko 
Nejo Skrbiš, MoPZ Gotovlje, kvartetom Štirje študenti iz 
Maribora in otroki pevk – v dvorani kmetijske zadruge pri-
pravile nepozaben večer.

Repertoar večera je obsegal lahkotnejši izbor ljudske, umetne 
in tuje popularne glasbe s poslovenjenimi besedili. Pevkam 
ŽPZ Gotovlje pomeni peta pesem najgloblji izraz človeške duše 
in zanje najustreznejšo obliko kulturnega delovanja. Hočejo 
gojiti slovensko pevsko dediščino in se zavedajo, da prispe-
va k ohranjanju naše narodne samobitnosti. Hkrati v smislu 
univerzalnosti glasbenega izraza posegajo po tujih avtorjih in 
prenašajo ljubezen do petja na mlajši rod. Začetek programa so 
namenile dnevu samostojnosti in enotnosti s pesmijo Slovenija.

Vrhunec večera je bila podelitev častnih Gallusovih značk 
pevkam, ki so bile soustanoviteljice zbora in so prepevale vseh 
35 let. Marko Repnik, vodja žalske območne izpostave Javnega 
sklada RS za kulturne dejavnosti, je podelil častne Gallusove 
značke Mariji Krajnc, Silvi Kočevar, Bernardi Čižić, Fridi Ma-
rinič Lednik in Rozi Gojznik. Bronasto Gallusovo značko sta 
prejeli Jožica Ožir in Sonja Najman Vedenik, srebrno je prejela 
prejšnja zborovodkinja Špela Florjanič, zlato pa so dobili Tilka 
Breznik, Veronika Črnko, Irena Krajnc, Olga Krajnc, Alenka 
Praper in Ksenija Bauer.

Kulturno društvo Gotovlje je izdalo tudi jubilejni bilten, ki 
ga je uredila Ksenija Bauer. Predsednica Kulturnega društva 
Gotovlje Hermina Kundih, glavna organizatorka večera, in 
predsednik KS Gotovlje Bernard Gojzdnik sta čestitala vsem 
pevkam za priznanja in program, ki ga je z izbrano besedo in 
govorico povezovala Tanja Trobiš. TT

35 let Ženskega pevskega zbora Gotovlje

Ženski pevski zbor Gotovlje
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Delavnice v vrtcu Šmarje
V začetku decembra smo v Otroškem vrtcu Šmarje pri Jelšah, enota Sonček izvedli 

delavnice, na katerih smo s starši in z otroki izdelali različne okraske iz volne, papirja 
in filca. Delavnice so bile v prijetnem vzdušju, saj so ob klepetu in smehu okraski hitro 
dobivali končno podobo, enako tudi naša smreka, ki je zablestela v otroški praznični 
podobi.

Strokovni delavci smo veseli, saj so se starši na povabilo odzvali v lepem številu.
BARBARA PELC, vzgojiteljica v OE Sonček

Pohod na 
Govško brdo

Pohod na Govško brdo 
Planinsko društvo Laško 
izvede vsako prvo nedeljo 
v januarju. Letos je to bilo 
3. januarja in pohod je bil 
že 26. po vrsti.

Potem ko je večina razi-
grano preživela vstop v novo 
leto in si nekoliko odpočila 
od napornega praznovanja, 
je znova vzniknila želja po 
temeljitem razgibavanju v 
naravi.

Ali si je mogoče želeti kaj 
več in kaj lepšega kot zbu-
diti se v zasneženo jutro, se 
primerno obleči in zakoračiti 
v neizhojeno pot? Pri tem ra-
hlo naletava sneg, koraki se 
zadušijo v njem in le pogo-
vor pretrga tišino.

Tako je bilo na nedeljskem 
pohodu na Govško brdo – v 
sproščenem pogovoru so si-
cer maloštevilni pohodniki 
(res je lahko žal vsem, ki se 
niso pridružili) smelo ubira-
li pot od železniške postaje 
v Laškem proti Šmihelu in 
nato Kuretnem ter naprej do 
Lovskega doma na Govcah.

Sledil je vzpon na Govško 
brdo – naporen, brez uhoje-
ne steze v debeli plasti sve-
žega snega, ravno tisto, kar 
planinci najbolj obožujejo.

Konec pohoda je bil v ob-
jemu toplega lovskega doma 
s podelitvijo priznanj šestim 
najpogostejšim obiskoval-
cem Govškega brda v letu 
2015, z nastopom pevskega 

zbora iz Sedraža in ob čaju, 
kuhanem vinu, obari ter pe-
civu, kar vse je pohodnikom 
ponudil sedanji oskrbnik 
doma, ki vse vljudno vabi, 
da pridejo ob nedeljah na 
Govce, četudi ni pohoda.

Za dobro izvedbo pohoda 
gre tako kot že vrsto let za-
hvala vodniku Planinskega 
društva Laško Tonetu Šter-
banu, vsem, ki so prispevali 
darila, in seveda novemu 
oskrbniku.

Zahvala tudi in zlasti 
vsem, ki so se udeležili po-
hoda in s tem omogočili, da 
se tradicija, ki velja za pohod 
na Govško brdo, ohranja.

 ZDENKA PEŠEC,
predsednica PD Laško

V družbi čaja, piškotov in 
ustvarjanja

December bi moral biti čas velikega veselja, vonja po cimetu, prijetnega kramljanja, 
lepih spominov, branja in druženja. Včasih na druženje kar malo pozabimo, saj je 
december tudi čas hitenja, da ulovimo božično darilo za ljudi, ki jih imamo radi.

Druženje in »tisto pravo darilo« smo tokrat združili na 3. božično-novoletni knjižni čajan-
ki odraslih bralcev III. osnovne šole Celje. Kar 26 se nas je zbralo, da bi tokrat malo manj 
kramljali in veliko več ustvarjali. Združili smo ljubezen do branja in knjig z ustvarjanjem 
ter si pod mentorstvom knjižničarke Urške Sotler zadali nalogo: izdelati ovitek iz blaga za 
knjigo s knjižnim kazalom. V ovitek bomo lahko pospravili knjigo, ki jo trenutno beremo, 
ali ga podarili. Nihče od 26 udeležencev knjižne čajanke se izziva ni ustrašil. Pogumno so 
se podali v svet pisanega blaga, gumbov, trakov, barv, prejic, šivank in dodatkov in nastalo 
je 22 čudovitih unikatnih ovitkov za knjige.

Čas leti kot ptica, včasih se plazi kot polž, zagotovo pa je vedno tak, kot si ga sami nare-
dimo. Naredili smo si čudovit pravljično-ustvarjalni večer!

Odrasli bralci bralne značke III. OŠ Celje

Dar za reveže
Od leta 1994 preko Misijonskega središča Slovenije 

obujajo star običaj, koledovanje, ki mu dodajajo pomen 
solidarnosti. Otroci in mladi ter ponekod tudi starejši kot 
koledniki hodijo od hiše do hiše, prepevajo in prinašajo 
blagoslov, obenem pa prosijo dar za ljudi, ki jih v misi-
jonih teži revščina.

Z zbranimi sredstvi vsako leto podprejo več projektov 
slovenskih misijonarjev. V akciji v letih 2014/15 so po vsej 
Sloveniji zbrali 351.831 evrov, ki so jih namenili za projekte 
misijonarjev na Madagaskarju za srednjo šolo in gimnazijo, 
v Ukrajini za hišo za odvisnike in za šolo v Etiopiji.

Akcijo zbiranja pomoči za misijone so po župnijah Spo-
dnje Savinjske doline začeli na štefanovo in obiskali več sto 
družin. Koledniki v župniji Gotovlje so bili v akciji v treh 
skupinah, pred odhodom po župniji pa jih je blagoslovil 
domači župnik Branko Zemljak.

TTŠe blagoslov, potem pa na pot od hiše do hiše.
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Krik 
pozabe

»Slišiš, kako kričijo?« 
sem v ponedeljek zju-
traj vprašala sodelavko, 
ko sem prišla v pisarno. 
»Kako, kdo kriči?« je ne-
mudoma postala pozor-
na. Kako ne, saj je njena 
prva skrb črna kronika. 
Na drugem mestu pa je 
zdravje. Zato bi kričanje 
kogarkoli zanjo pomenilo 
takojšnji alarm. »Tam, na 
okenski polici. Moje rože,« 
sem z glavo nakazala pro-
ti svojem mestu zločina 
in skesano priznala, da 
že tako dolgo niso dobile 
vode, da so začele skupin-
sko protestirati.

Seveda sem takoj po-
skrbela, da so dobile do-
volj vode kot prvo nujno 
pomoč. Ob priliki jih bom 
še pognojila. Tudi to sodi 
zraven. Čez kakšen mesec 
ali dva jih bom odnesla 
domov in presadila iz izčr-
pane zemlje v svežo. Mor-
da bom kateri namenila 
večji lonček. Priznam, da 
sem bolj kampanjske sor-
te. To pomeni, da takrat, 
ko je »sezona«, pridno 
sejem in sadim, zalivam, 
gnojim in opravljam dnev-
ni (včasih kar dvakrat na 
dan) inšpekcijski nadzor 
nad dogajanjem na vrtu, 
po cvetličnih lončkih in 
gredicah. Nemudoma 
ukrepam, če se dogaja kaj 
neželenega, kot je invazija 
sluzastih rdečih nepridi-
pravov ali lepljivih majh-
nih črnih bunkic. A da bi 
rastline omagovale zaradi 
pomanjkanja vode, bi bilo 
– izjema je čas, ko gremo 
na morje – praktično ne-
mogoče. Bi prej omagale 
od gnilobe zaradi preveč 
zalivanja.

Zima pa je lenoben 
čas, ko je vse, kar zade-
va rastline, pri meni bolj 
na stranskem tiru. Doma 
včasih hodim mimo ka-
kšne rastline, dokler res z 
vsem svojim bitjem ne iz-
razi protesta, ker jo njena 
skrbnica pozabi primerno 
oskrbeti. Podobno kot se 
je to zgodilo ta ponedeljek 
zjutraj, ko je pet mojih 
rastlinic v sušni in topli 
pisarni že skoraj sklicalo 
novinarsko konferenco in 
obvestilo širšo »javnost« v 
našem novinarskem »de-
sku«, da to životarjenje ni 
za nikamor. Glede na sta-
nje, v kakršnem so bile, 
bi jih lahko še našli na 
strani, namenjeni zdrav-
ju. Kakšen dan kasneje 
pa še zgolj na strani črne 
kronike.

Načrtovanje 
zelenjavnega vrta

Večina vrtnin uspešno raste v dobrih vrtnih tleh na sončni legi.

Tabela 3: Primeri nekaterih mešanih posevkov.

Vrtnina Dobri sosedi

špargelj paradižnik, paprika, peteršilj, kolerabica, bob

bučke paradižnik, redkvica, solata, bazilika, visok fižol, koruza, 
kapucinka

paradižnik cvetača, por, solata, zelena, bučke, koruza, visok fižol, 
kapucinka

krompir žametnica, kapucinka, ognjič, pastinak

por zelena, paradižnik, solata, zelje

kumare koruza, visok fižol, zelena, zelje, koper, ognjič, bazilika

zelje zelena, krompir, solata, por, kumare

koruza fižol, paradižnik, solata, kumare, bučke, melone, paprika

čebula korenček, rdeča pesa, solata

korenček čebula, redkvica, redkev, blitva, česen, solata, radič, koper, 
majaron, ognjič

radič korenček, bazilika, šetraj

blitva redkvica, redkev, korenček, kolerabica, solata

špinača redkvica, repa

rdeča pesa česen, čebula, koper, peteršilj, solata, šetraj

fižol koruza, šetraj, solata

Trajne vrtnine in trajna zelišča: artičoka, hren, rabarbara, špargelj, trajna zelišča: timijan, 
drobnjak, pelin, pehtran, trajni šetraj, žajbelj, sivka.

Vrtnine, ki prenašajo gnojenje s hlevskim gnojem: zelje, ohrovt, cvetača, brokoli, brstič-
ni ohrovt, paradižnik, por, paprika, jajčevec, krompir, bučke, kumare, melone, lubenice, 
gomoljna zelena, pastinak, solata.

Vrtnine, ki jih ne gnojimo s hlevskim gnojem: korenček, peteršilj, listna zelena, radič, 
endivija, črni koren, motovilec, blitva, špinača, redkev, redkvica, kolerabica, kitajski kapus, 
repa, črna redkev, solata.

Stročnice in enoletna zelišča ne potrebujejo veliko dušika: fižol, grah, soja, leča, eno-
letna zelišča: majaron, šetraj, kamilice, koper, koriander, boreč, ognjič.

Tabela 1: Skupine vrtnin in zelišč na posameznem delu vrta.

1. DEL
(izločina)

2. DEL 3. DEL 4. DEL

1. leto Pognojimo s 
hlevskim gno-
jem (3 kg/m2), 
gojimo trajne 
vrtnine in trajna 
zelišča.

Po potrebi 
dognojujemo 
s kompostom 
ali hlevskim 
gnojem.

Pognojimo s hlevskim gnojem 
(3 kg/m2), gojimo vrtnine, ki 
prenašajo gnojenje s hlevskim 
gnojem.

Po potrebi lahko dogno-
jujemo s kompostom, 
gojimo vrtnine, ki ne 
prenašajo gnojenja s 
hlevskim gnojem.

Po potrebi lahko dogno-
jujemo s kompostom, 
gojimo stročnice in 
enoletna zelišča.

2. leto Po potrebi lahko dognojujemo 
s kompostom, gojimo vrtnine, 
ki ne prenašajo gnojenja s 
hlevskim gnojem.

Po potrebi lahko dogno-
jujemo s kompostom, 
gojimo stročnice in 
enoletna zelišča.

Pognojimo s hlevskim 
gnojem (3 kg/m2), 
gojimo vrtnine, ki 
prenašajo gnojenje s 
hlevskim gnojem.

3. leto Po potrebi lahko dognojujemo 
s kompostom, gojimo stročni-
ce in enoletna zelišča.

Pognojimo s hlevskim 
gnojem (3 kg/m2), gojimo 
vrtnine, ki prenašajo 
gnojenje s hlevskim 
gnojem.

Po potrebi lahko dogno-
jujemo s kompostom, 
gojimo vrtnine, ki ne 
prenašajo gnojenja s 
hlevskim gnojem.

4. leto Pognojimo s hlevskim gnojem 
(3 kg/m2), gojimo vrtnine, ki 
prenašajo gnojenje s hlevskim 
gnojem.

Po potrebi lahko dogno-
jujemo s kompostom, 
gojimo vrtnine, ki ne 
prenašajo gnojenja s 
hlevskim gnojem.

Po potrebi lahko dogno-
jujemo s kompostom, 
gojimo stročnice in 
enoletna zelišča.

5. leto Po potrebi lahko dognojujemo 
s kompostom, gojimo vrtnine, 
ki ne prenašajo gnojenja s 
hlevskim gnojem.

Po potrebi lahko dogno-
jujemo s kompostom, 
gojimo stročnice in 
enoletna zelišča.

Pognojimo s hlevskim 
gnojem (3 kg/m2), 
gojimo vrtnine, ki 
prenašajo gnojenje s 
hlevskim gnojem.

Tabela 2: Večji vrt razdelimo na štiri dele (poljine) in načrtujemo pridelovanje vrtnin in zelišč.

Zima je čas za oceno minulega leta in za načrtovanje

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz Setvenega pri-
ročnika Marije Thun za leto 2016, ki ga v Sloveniji izdaja v 
neskrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/7540743.

 14. ČE cvet do 13. ure

 15. PE

 16. SO list

 17. NE plod

 18. PO plod

 19. TO korenina

 20. SR korenina

Čeprav zima še ni rekla za-
dnje besede in temperature 
neverjetno nihajo, lahko 
prav zdaj razmislimo o pri-
delkih, ki bi jih želeli pride-
lati na domačem zelenjav-
nem vrtu. »Že naši predniki 
so vedeli, da se lahko s pra-
vilno zasnovo pridelovanja 
in kolobarjenjem, s primer-
no oskrbo rastlin in obdelavo 
tal izognejo marsikateri ne-
všečnosti,« pravi Katja Fun-
tek iz Šole za hortikulturo 
in vizualne umetnosti Celje.

Ne glede na to, kako velik 
vrt imamo, je pomembno, da 
vemo, kakšna so tla, na ka-
terih bo rasla naša zelenjava, 
in da poznamo zahteve ter 
lastnosti vrtnin, ki jih bomo 
gojili. Tem skušamo zagotovi-
ti najugodnejše rastne razme-
re. »Za sprotno samooskrbo s 
svežo zelenjavo zadostuje že 
deset kvadratnih metov vrta 
na osebo, a če želimo pri-
delati še nekaj ozimnice, je 
dobro, da je vrt dvakrat večji. 

polovico vrta pognojimo s 
preperelim hlevskim gnojem 
ali kupljenim organskim gno-
jilom ter vrt prelopatamo. Če 
ga nismo prelopatali jeseni, 
lahko to delo opravimo tudi 
spomladi,« najbolj uveljavljen 
ali klasičen način obdelave 
vrta opiše Funtkova.

»Na delu vrta, ki ga pogno-
jimo s hlevskim gnojem, go-
jimo trajne vrtnine (artičoko, 
hren, rabarbaro, šparglje) in 
trajna zelišča (timijan, pelin, 
pehtran, trajni šetraj). Ta del 
vrta imenujemo izločina, ker 
je ta površina nekaj let izlo-
čena iz kolobarja, na ostalih 
treh površinah pa izmenično 
pridelujemo vrtnine glede na 
potrebe po hranilih in glede 
na to, kako prenašajo gnoje-
nje s hlevskim gnojem.

Na drugem delu pognojene-
ga vrta pridelujemo vrtnine, 
ki dobro prenašajo gnojenje s 
hlevskim gnojem in potrebu-
jejo veliko hranil. Te vrtnine 
so zelje, ohrovt, cvetača, bro-
koli, brstični ohrovt, paradi-

našajo gnojenje s hlevskim 
gnojem: korenček, peteršilj, 
listno zeleno, radič, endivijo, 
solato, motovilec, blitvo, špi-
načo, redkev, redkvico, kole-
rabico, kitajski kapus, repo, 
črno redkev.

Na četrtem delu vrta posa-
dimo stročnice: fižol, grah, 
sojo, lečo in enoletna zelišča 
(majaron, šetraj, kamilice, ko-
per, koriander, boreč, ognjič). 
Stročnice živijo v sožitju z du-
šičnimi bakterijami in bogatijo 
tla z dušikom, zato ne potrebu-
jejo dodatnega gnojenja, zeli-
šča so pa bolj aromatična, če 
rastejo počasi in niso pregno-
jena. Čeprav pri večini vrtnin 
(kapusnice, čebulnice, kore-
novke) korenine izpulimo, da 
ne privabljamo škodljivcev, ko-
renine stročnic z bogato zalogo 
dušika pustimo v tleh, da nam 
prehranijo naslednje posevke.«

Recept za uspeh
Funtkova pravi, da če izbe-

remo ustrezno lego, upošte-
vamo kolobarjenje in načelo 

Večina vrtnin dobro uspeva 
na sončni legi, ki je zaščite-
na pred vetrom, in v tleh, ki 
imajo dobro strukturo, niso 
preveč glinena, peščena, 
prekisla, prebazična ter so 
dobro založena s hranili. Vr-
tnarji radi rečemo, da rastline 
gojimo na dobrih vrtnih tleh. 
Dobra vrtna tla so najbolj po-
dobna krtinam,« pravi Katja 
Funtek.

Izberite tisto, kar 
imate radi
Pred načrtovanjem dobro 

razmislimo, katero zelenjavo 
in katera zelišča imamo radi in 
bi jih želeli pridelati na lastnem 
vrtu. »Če smo pri vrtnarjenju 
začetnik, ne pretiravajmo s 
številom različnih vrtnin, iz-
berimo le tiste, ki jih imamo 
res radi. Torej, naredimo si 
seznam rastlin, ki jih bomo 
gojili na vrtu, da bomo lahko 
načrtovali pridelavo in nabavili 
semena. Pri nabavi semena se 
odločimo za sorte, ki so prila-

žnik, paprika, jajčevec, krom-
pir, bučke, kumare, gomoljna 
zelena, pastinak, por, solata.

Na enem delu nepognoje-
nega vrta (tretji del) gojimo 
zelenjadnice, ki slabo pre-

gojene našemu podnebnemu 
območju,« svetuje Funtkova.

Kolobarili so že 
naši predniki

Za začetek vrtno površino 
razdelimo na štiri enake dele 
(poljine). »Ta delitev nam olaj-
ša načrtovanje kolobarjenja in 
pridelavo v naslednjih letih, 
pri čemer upoštevamo, da ra-
stlin iz iste družine ne pride-
lujemo več let na isti površini. 
S takšno pridelavo preprečimo 
širjenje bolezni, škodljivcev 
in plevela iz leta v leto. Nato 

dobrih sosedskih posevkov, 
lahko s primernim zaliva-
njem in z ostalo oskrbo tudi 
na majhnem vrtu pridelamo 
veliko kakovostne zelenjave.

MRL
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Živalska družina
Hrti: ljubezen na prvi pogled – Trenutno imata družini Kolar in Šavs v Škofji 
vasi štiri pse in dva mačka

Če ima človek srečo in se 
rodi v družini, kjer so star-
ši ljubitelji živali, si lahko 
izprosi kateregakoli lju-
bljenčka. Če je še edinec po 
vrhu, je verjetno vse skupaj 
še lažje. Tako ne preseneča, 
da je Anja Šavs od malih 
nog živela sredi živalskega 
kraljestva, saj so imeli doma 
vse od mačk do psov in od 
morskih prašičkov do ka-
narčkov. Da to ni bila muha 
enodnevnica, dokazuje 
trenutno število živalskih 
osebkov v družini. Anjin 
mož Miha je še dopolnil šte-
vilo živalskih zaljubljencev, 
saj sam v otroštvu ni imel 
takšne sreče kot ona.

Njena želja izpred treh let, 
da bi družina posvojila tudi 
kakšnega španskega hrta, 
galga, sicer ni bila sprejeta 
povsem odklonilno, čeprav 
je oče Aleksander Kolar naj-
prej vendarle okleval. Pri hiši 
so bile takrat že tri psičke. Ko 

Španski hrt ali galgo je v večini primerov zanemarjen, 
podhranjen, nenegovan lovski pes. Po lovski sezoni mnoge 
brutalno pobijejo, zavržejo, privezane na drevo pustijo, da 
shirajo. Nekateri končajo v prenapolnjnih zavetiščih, redki 
imajo srečo, da jih posvojijo sočutni ljudje. Po okrevanju 
običajno zažarijo kot bitja, polna ljubezni in pozitivne 
energije, to pa delijo z osebami, katerih družinski člani po-
stanejo. Podobno kruta je usoda množice velikih angleških 
hrtov greyhoundov, ki so vzrejeni za tekaško industrijo v 
Veliki Britaniji. Večina konča svojo kariero, ko so stari od 
osemnajst mesecev do treh let, kar je za mnoge obsodba 
na smrt. (Spletna stran društva Hrtji svet Slovenije)

Anja Šavs s Fiono, Miha Šavs s Keewo, Aleksander Kolar z Duno in Sidonija Kolar z Auroro

Hrti imajo zelo kratko dlako, nekateri so po trebuhu goli, zato jih pozi-
mi zebe. Anja ima zato za svoje hrtice pripravljene posebne plaščke.

Miha je bil zelo oblegan zaradi vrečke s priboljški.

»Tisti, ki imamo 
iskreno radi živali, 
bi pomagali vsem 
na svetu, ker tega 
ne moremo, se pač 
usmerimo v eno 
vrsto.«

»Nam so hrti pisani 
na kožo, kar se tiče 
značaja in aktivno-
sti. Večino dneva 
prespijo, ko gremo 
na sprehod, pa so 
takoj za stvar – so 
nekakšni mački, 
ujeti v pasje telo.«

»Hrti so malo posebni psi. Fiona na pri-
mer si zamisli, da bi šla na nek prostor, 
in stoji zraven tebe, poveša glavo ter 
se dela ubogo, dokler se ne umakneš. 
Potem gre vsa vesela tja. Aurora je nave-
zana na mamo in spi pri njej. Ko je ura 
devet, začne jokati in to počne toliko 
časa, da gresta spat.«

se je tudi sam zazrl v fotogra-
fijo Fione, ene od psičk iz vrst 
brezštevilnih nesrečnih zavr-
ženih španskih lovskih psov, 
se ni več upiral in kaj hitro sta 
soglašala tudi žena Sidonija 
in zet Miha. Tako je vsaj pri-
znal v zapisu na Facebooku. 
Za Fiono so nato vzeli še malo 
in bolno Arabello, ki pa ji tudi 
pomoč v Sloveniji ni rešila ži-
vljenja. Medtem sta poginili 
tudi dve mešanki, ki sta doča-
kali lepo starost, in naenkrat 
so imeli pri hiši le dve psički, 
kar je bilo očitno premalo. 
Zato so iz Zonzanija posvojili 
mešanko Keewo, za katero so 
jim rekli, da bo majhna in so 
je bile same kosti, ko so jo do-
bili, danes pa ima 33 kilogra-
mov. Velika in prelepa psička 
je še vedno nekoliko plašna, a 
je kljub temu temperamentna 
»šefica« ostalim trem. Za njo 
sta k hiši prišli še Aurora, ki 
se še vedno boji ljudi, in na-
zadnje Duna, ki je veliko bolj 
pogumna.

Na sprehod le s 
povodcem
In kako izgleda življenje s 

tolikimi psi? Baje ni nobenih 
težav. Mačka Atila in Kaligula 
sta skupaj z Anjo in Mihom, 
psičke pa so v delu hiše, kjer 
so starši, medtem ko za vse 
živali skrbijo skupaj. Večkrat 
gredo na kakšen izlet in pse 
naložijo v avto, vsak teden 
pa se lahko do sitega zdivja-
jo še na ograjenem vadišču 

kinološkega društva Celeia. 
Ker imajo močan lovski na-
gon, jih drugje ne spuščajo s 
povodca. Potrebujejo poseb-
ne, širše ovratnice, ker imajo 
nežne vratove, in oprsnice za 
sprehode, pozimi pa plaščke, 
saj so nekateri povsem brez 
dlake po trebuhu in jih zebe. 
Sicer pa so ti psi nezahtevni 
glede na razmere, iz katerih 
so prišli, kar nekako ne mo-
rejo dojeti, da se jim ni več 
treba boriti za hrano ali is-
kati varnega kotička. »Ko sli-
šiš njihov zadovoljni vzdih, 
ko ležijo na svoji blazini ali 
kavču in so sproščeni, veš, 
da si naredil nekaj dobrega. 
V zavetišču dobijo le vodo in 
suh kruh, ker primanjkuje 
hrane. V Španiji ni zakonsko 
urejenega financiranja zave-
tišč tako kot pri nas, v enem 
je tudi po 800 psov. Edina 
možnost za rešitev so društva 
izven matične države.«

Vedno več 
posvojenih hrtov
Anja je na društvo Hrtji 

svet Slovenije naletela na 
družabnem omrežju in tam 
spoznala grozljive zgodbe 
teh nesrečnih psov. »Ko smo 
se odločili za posvojitev, so 
nas obiskali člani društva in 
odgovorili na naša številna 
vprašanja ter nam svetovali 
glede izbire psa. Predlagali 
so, da si za začetek izberemo 
bolj stabilnega, saj imajo hrti 
lahko hude travme. Na to si 

pripravljen, a ne veš točno, 
kako bo, dokler psa ne do-
biš domov.« Sama ima dobre 
izkušnje z vsemi psičkami, 
le Aurora bo potrebovala še 
nekaj časa, da bo bolj zau-
pljiva in sproščena. Ko se vsi 
štirje s psičkami odpravijo na 
sprehod, so za marsikoga po-
sebna atrakcija, Anja pa je 
vesela, da lahko tistim, ki jih 
zanima, še kaj pove o hrtih. 
V Sloveniji je posvojenih že 
200 kosmatincev in zanima-
nja je veliko, sploh ko ljudje 
slišijo, kako kruto je zanje 
življenje v njihovi domovini.

Društvo je zelo aktivno, 
člani se dobivajo na raznih 
srečanjih, so v pomoč drug 
drugemu, posebej veselo pa 
je ob vsaki novi posvojitvi. 
Anja pravi, da so pri njih doma 
štirje psi zaenkrat dovolj, če 
bodo našli katerega na cesti, 
pa ga zagotovo ne bodo pustili 
samega v nesreči. Kako le, če 
pa so prava živalska družina!

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA
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Po Slovenski planinski poti 
na Uršljo goro

Avto sva pustila pri Po-
štarskem domu pod Ple-
šivcem in se v zelo mrzlem 
sobotnem jutru podala na 
dve uri in pol oddaljen 1.699 
metrov visok vrh. O čem sva 
se takrat pogovarjala, se več 
ne spomnim, vem samo, 
da sva spregledala marka-
cijo in zašla. Andrej se je 
odločil, da z vračanjem na 
razpotje ne bova zgubljala 
časa, zato je malo pobrskal 
po svojem telefonu in odloč-
no dejal, da morava iti samo 
za nosom. Da sva na pravi 
poti, se je izkazalo »že« čez 
slabo uro, ko sva po zelo str-
mem vzponu prisopihala na 
neznan poraščen vrh, od ko-
der sva skozi krošnje smrek 
zagledala oddajnik …

Uršlja gora ali Plešivec leži 
med Slovenj Gradcem in Črno 
na Koroškem. Ime Uršlja gora 
je dobila po gotski cerkvi svete 
Uršule, ki so jo med leti 1578 
in 1602 zgradili kmetje iz oko-
liških krajev; ime Plešivec, ki 
so ga uporabljali včasih, pa je 
dobila po golem sivem apnen-
častem vrhu, ki spominja na 
plešo. Gora, kot ji pravijo do-
mačini, je z vseh strani precej 
strma in zaradi svoje osame-
losti zelo mogočna; skalovje 
s steno Šmohorica, ki se na-
haja na severni strani tik pod 
vrhom, vabi v svoje naročje 
tudi ljubitelje zahtevnih ple-
zalnih smeri.

Dobro obiskana v 
vseh letnih časih
Zaradi lepega razgleda po 

Koroški in Kamniško-Savinj-
skih Alpah – ob dobri vidljivo-
sti vidimo Julijce s Triglavom 
in Visoke Ture z Grossgloc-
knerjem – jo pohodniki radi 
obiščejo. Zelo priljubljena 
izletniška točka je tudi med 
kolesarji in zmajarji; kolesarji 
se lahko vse do vrha pripeljejo 
po za promet zaprti gozdni ce-
sti, zmajarji pa lahko prinese-
jo svoj tovor do vzletišča brez 
večjih težav po različnih teh-
nično enostavnih poteh.

V planinskem domu sva 
se najprej malo pogrela in 
okrepčala, potem sva se 
sprehodila po obsežnem 
vrhu do razgledne plošče, ki 
kaže smeri neba in okoliške 
vrhove, do šest metrov viso-
kega pločevinastega križa 
in televizijskega oddajnega 
stolpa. Ta s svojim signalom 
pokriva Koroško in Štajersko 
ter obenem lajša delo reše-
valcev, gasilcev in policije.

Najvišje ležeča 
cerkev v Sloveniji
Uršlji gori daje prepo-

znavnost predvsem očarljiva 
gotska cerkev svete Uršule, 
najvišje ležeča cerkev na Slo-
venskem, ki stoji na nekdanji 
deželni meji med Koroško in 
Štajersko. Okoliški kmetje so 
se v drugi polovici 16. stole-
tja odločili, da jo bodo kljub 
svojemu skromnemu obr-
tniškemu znanju postavili 
v bran katoliški veri in pred 
turškimi vpadi. Nad gradnjo 
cerkve je bil zelo navdušen 
ljubljanski škof Tomaž Hren, 
pod katerega cerkveno pri-
stojnost sta takrat spadali 
Mežiška in Mislinjska dolina. 
Sicer presenečen nad gradnjo 
na tako nedostopnem kraju 
je kmetom pomagal risati 
načrte; s svojo zagnanostjo 
je pripomogel, da so cerkev 
dobro leto po njegovem pr-
vem obisku dokončali. 18. 
avgusta 1602 jo je posvetil in 
pri slavnostni maši pripravil 
pridigo v deželnem jeziku.

Razgledi z Uršlje gore so 
čarobni v vseh letnih časih; 
še posebej lepa se mi zdi 
pozimi, ko njena pobočja 
pobeli sneg. Nad pohodom 
v snegu, ponekod sva gazila 
do kolen, sva bila oba navdu-
šena. Da sva preživela res lep 
dan, sva potrebovala samo 
nekaj dobre volje, dovolj 
časa, topla zimska oblačila, 
dereze, pohodne palice in 
seveda »nos«  …

 TEJA PODGORŠEK
Foto: ANDREJ MOHORIČ

Na koroški razglednik – Najvzhodnejši vrh Karavank

Uršlja gora je imenitno vzletno mesto zmajarjev in padalcev.
Na vrhu nad cerkvijo in planinsko kočo so leta 1962 postavili televizijski oddajni stolp, zaradi katerega 
lahko Uršljo goro že od daleč prepoznamo.

Pogled z Uršlje gore na približno 400 metrov višjo sosedo Kordeževo glavo oziroma Peco.

Legenda pravi, da naj bi bilo na mestu, kjer stoji danes cerkev, nekoč jezero, v katerem je prebival povodni mož. Sveta Uršula naj bi v bližini 
cerkve pokleknila na kamen, da bi si lahko ogledala pokrajino. Na skali, kjer je klečala, so menda še danes vidni odtisi njenih kolen …
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Če se kaj zanimivega dogaja tudi v vašem 
vrtcu, v varstvu pri babici ali na igrišču 

pred blokom, nam sporočite.

je nova rubrika Novega tednika, kjer bodo prostor našle pisane aktivnosti predšolskih otrok.

Z veseljem vas bomo obiskali.

Otroški vrtiljak

U S T V A R J A L N I C A

Ko vas bodo naslednjič nasmejale vaše bučke, 
njihove velike misli delite z nami. Pišite nam na 
tednik@nt-rc.si s pripisom za Otroški vrtiljak.

modrosti malih buckVELIKE

»Vem, da je Sonce največja zvezda«
Enote Vrtca Anice Černe-

jeve v Celju so poimenovane 
po planetih in na ravno prav 
mrzel zimski dan smo obi-
skali največjo zvezdo, enoto 
Sonce.

»Ker decembra in med 
prazniki ni bilo snega, smo 
poiskali drugo temo. Otroci 
so predlagali, da bi se pogo-
varjali o planetih in vesolju. 
S pomočjo literature in ogle-
dov dokumentarnih fi lmov 
spoznavajo verjetno veliko 
uganko – vesolje,« začne 
pogovor o radovednih pet- 
in šestletnikih, ki bodo dru-
go leto stopili v prvi razred 
osnovne šole, vzgojiteljica 
Petra Jesenek.

Malčke vesolje zelo zani-
ma. »Prav vse, ali kdo stanu-
je tam nekje zunaj, zakaj ne, 
kako je to daleč, ali bi lahko 
šli tja in še več,« našteje vpra-
šanja vzgojiteljica.

S pomočjo kaširanja, to je 
posebne tehnike, bodo nare-
dili planete. »Balone napih-
nemo do različne velikosti, 

jih prelepimo s tapetnim le-
pilom in nanje prilepimo ča-
sopisni papir. Ko se posuši, 
balon predremo in nastane 
krogla, ki jo pobarvamo v 
barvi planeta. Nato planete 
razporedimo po vesolju,« na-
daljuje vzgojiteljica. Obiska-
li bodo tudi kulturni center 

Ksevt v Vitanju, ki se ukvarja 
s kulturalizacijo vesolja.

V njihovem knjižnem ko-
tičku je trenutno polno po-
učnih knjig o temi, ki navdu-
šuje prihodnje prvošolčke.

A ko je zapadel prvi sneg, 
so planeti postali drugora-
zredna tema. Na majhnem 

Vzgojiteljica Petra Jesenek s pomočjo otrok raziskuje vesolje.

Planeti so zanimiva tema, a ko pade 
sneg, je vse drugo nezanimivo.

Bodoci prvošolki Sarina in 
Zara o vesolju, Zemlji in snegu
Sarina:  »Rada imam sneg, ker rada delam 
snežake, se sankam in smučam. Zelo rada 
raziskujem planete in vem, da je Sonce največja 
zvezda v našem vesolju. Poznam Merkur, 
Venero in Jupiter.«

Zara:  »Rada imam sneg, ker rada smučam, 
in kmalu bomo šli v Avstrijo na smučanje. 
Poznam Merkur, Venero in vem, da živimo na 
planetu Zemlja.«

Štiričlanska družina obišče celjski grad. Štiriletnik, 
navdušenec vitezov, vpraša mamico:

»Mami, ko si bila ti majhna, a so tukaj 
še živeli vitezi in kralji?«

Z belo tempero najprej 
na bel papir narišemo 
risbico, potem čeznjo 
pobarvamo z malo 
temnejšim tušem.
Ko se posuši, risbi-
co pod vodo malce 
speremo in nastane 
posebna zimska 
umetnija.

Kako 
ustvariti 
zimsko 
vzdušje 
na papirju

hribčku za vrtcem je pravi 
zimski direndaj, ki pa ne 
povzroča nesreč. Otroci 
vedo, kako je treba hoditi, 
po levi gor, po desni dol, 
medtem ko je po progi pre-
povedano hoditi. »Poleg tega 
o nesrečah raje ne razmišlja-
mo,« doda Jesenekova.

Čeprav sneg ni bil ravno 
najboljši za delanje snežaka, 
so ga nekako naredili, a so 
jim ga žal podrli. Popoldan-

skim obiskovalcem igrišča ni 
bil všeč.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: SHERPA
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 
19, 3000 Celje in če se bo 
tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

REŠITEV SUDOKU 186

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje po-
sredovanih podatkov skladno z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Zlato darilo
Kupec pride v zlatarno in reče: »Rad bi kupil darilo za 

damo.«
Zlatar: »Je to za vašo ženo ali bi imeli kaj dražjega?«

Klic
»Halo, je tam društvo proti mučenju živali?«
»Da, želite?«
»Poštar že dve uri sedi na drevesu in zmerja mojega psa!«

Šalo nam je poslal Jože Jurc iz Slovenskih Konjic.

Pojdi k hudiču
Na vratih zazvoni zvonec in ko ženska odpre, zagleda 

zunaj zeta s kovčkom.
»Ja, kaj je pa tebe prineslo?« začudeno vpraša tašča.
»Tvoja hči mi je spakirala stvari in me poslala k hudiču, 

zato sem prišel,« mirno reče zet in vstopi v hišo.

Naslednje šale nam je poslal Nande Jakopič iz La-
škega.

Čuvaj
»Jožica, koliko zasluži tvoj mož na dan?«
»Nič.«
»Kako nič? Ali ni zaposlen?«
»Je, ampak je nočni čuvaj.«

Hujšanje
»Pepi, kako kaj tvoja shujševalna kura z NT&RC? Se že 

lahko dotakneš prstov na nogah?« se norčujejo prijatelji 
po treh mesecih hujšanja.

Pepi: »Dotaknem se jih še ne, jih pa že vidim!«

Pri zdravniku
Štefan nenadoma zboli in nikakor ne more najti svoje 

zdravstvene izkaznice. Miha mu zato posodi svojo in mu 
zabiča, naj se predstavi kot on.

Po dolgem čakanju Štefan le pride na vrsto. Zdravnik 
pogleda zdravstveno in reče: »No, kaj vam je, Miha?«

Štefan kot iz topa: »Moj najboljši prijatelj!«

Pranje
Boris bi rad opral majico, gleda gumbe na pralnem 

stroju in mu ni nič jasno. Zakliče Štefki v kuhinjo, kateri 
gumb je treba vklopiti za pranje majice.

Štefka: »Je bombažna ali sintetična?«
Boris: »Ne vem!«
Štefka: »Kaj piše na majici?«
Boris: »Laško pivo je zakon!«

Davčna blagajne
Simona Šolinič: »Vsi, ki se šalite na svoj račun, ne 

pozabite vzeti računa!«
Tatjana Cvirn: »Torej bomo morali imeti davčno bla-

gajno tudi za tole rubriko?!«

Najbolj nevarne misli se rodijo v praznih glavah. (Žar-
ko Petan)

Če ne veste, kje točno se konča celjska in začne šen-
tjurska občina, vam v zasneženih dneh priporočamo 
sprehod po pločnikih. Točno tam, kjer je konec očišče-
nih površin in so le še zameti, se začne občina Šentjur. 
Dokaz: cesta mimo Bukovžlaka proti Proseniškemu. Še 
sreča, da je kmalu nastopila odjuga.

Pisatelj Stevan Sremac (1855–1906) je bil v družbi pri-
jateljev, ki so razpravljali o davkih. Nekaj časa je poslušal 
razpravo, nato je dejal: »Mislim, da bi bil od vseh davkov 
najbolj donosen tisti na žensko lepoto.« »Kako to?« »Ker 
bi ga vsaka ženska z navdušenjem plačala.«

Spraševali smo vas, kdo je avtor karikatur, ki jih ob-
časno objavljamo.

Pravilen odgovor se glasi: Milan Alašević.
Med pravilnimi odgovori smo izžrebali kupon bralke 

Mire Kresnik iz Celja, ki ji bomo poslali brisačo Novega 
tednika in Radia Celje. Čestitamo.

Katero pasmo psov predstavljamo tokrat v rubriki 
Živalski svet?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 19. ja-
nuarja, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Ce-
lje. Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

Tole, kar vam bom zdaj 
povedala, naj, prosim, osta-
ne med nami. Ni ravno do-
bra novica, da je nekdo, ki 
opravlja takšno službo, kot 
jo jaz, popolnoma izgubljen 
v labirintu družabnih omre-
žij in ima velike težave s pa-
metnim telefonom.

Naj vam najprej razlo-
žim zadevo z družabnimi 
omrežji. Priznam, imam 
tako imenovan profil na Fa-
cebooku in celo na Twiter-
ju, oba mi je »ustvaril« sin, 
vendar ne enega ne drugega 
sploh ne »šmirglam«. Res je, 
da vsake tolike časa preve-
rim, kdo me je prosil za tako 
imenovano prijateljstvo, in 
se pri tem veselo zahihitam, 
a je to tudi vse. Ne odgovar-
jam na pozive, ne pišem, 
kaj delam, ne objavljam 
fotografij … Ne samo zato, 
ker nočem, ampak tudi zato, 
ker se nikoli nisem naučila, 
kako se to dela. In veste, kaj, 
zaradi tega sem zelo zado-
voljna. Ko me namreč doma-
či, ki so obsedeni s Facebo-
okom in kar naprej visijo na 
njem, obveščajo, kaj delajo 
moji znanci in ljudje, ki so 
(recimo temu) znane javne 
osebnosti, me prevzame 
velika žalost. In groza. Pa 
kaj je s temi tipi in tipicam, 
da vse, kar se jim zgodi v 
življenju, obesijo na inter-
net? Da napišejo in objavijo 
sliko o tem, kakšne klobase 
jedo tega in tega dne, da do 
vseh najmanjših podrobno-
sti opišejo, kako so se loči-
li od svojega partnerja, da 
javnost obvestijo celo o tem, 
kje v tujini so dopustovali 
kot kralji, medtem ko v do-
movini teče sodni postopek 
proti njim …

Odvisniki od Facebooka 
najbrž zavijajo z očmi, am-
pak, lepo vas prosim … A je 
res v redu, da vsi vse veste 
o vseh? Da nimate več svoje 
zasebnosti? Da se »poznate« 
z ljudmi, ki jih v življenju 
sploh še niste videli, ker je 
prijateljica vašega prijatelja 
»lajkala« povezavo do ne 
vem koga in je ta »šeral« 
povezavo na ne vem kaj … 
Brrr … že za te izraze me 
je groza, da jih sploh po-
znam. Ampak tole, kar sem 
zdaj napisala, ni zgodba o 
lisici in kislem grozdju, ni 
izgovor, da kritiziram ne-
kaj samo zato, ker tega ne 

Fejst bukova
obvladam. Res je, priznam. 
Sem bukova, a vendarle, Fa-
cebook in ostala družabna 
omrežja res ne morejo biti 
nadomestek za življenje. 
Kdaj ste se nazadnje do-
bili na kavi s prijateljico 
ali prijateljem, »čvekali« 
debelo uro in pri tem niti 
enkrat niste vzkliknili: »Ja, 
saj vem, sem prebrala na 
Facebooku!«

Malce težim, a ne? Am-
pak tako je. Pa tole s Fa-
cebookom, ki ga zares ne 
obvladam (in ga tudi ne že-
lim), sploh ni moj najhujši 
»greh«. Še bolj bukova sem 
s pametnim telefonom. Do-
kler ga nisem dobila (in še 
to ne na svojo željo), tega 
sploh nisem vedela. Dolgo 
časa sem se namreč upirala 
zamenjavi telefona. Med-
tem ko so vsi okrog mene 
drsali po tankih ploščicah, 
sem vztrajala pri neugle-
dnem aparatku s tipkami, 
ampak na koncu je dolete-
lo tudi mene. Nič hujšega. 
V življenju sem premagala 
marsikaj, obvladala sem 
kar nekaj dedcev, vzgojila 
super sina, preživela nekaj 
poplav in selitev, a pametne-
mu telefonu ne morem priti 
do živega. Že en mesec me 
spravlja v obup. Ko pišem 
kakšno sporočilo, mi ga kar 
na sredini pisanja, ker pač 
narobe podrsam po zaslo-
nu, pošlje naprej in potem 
dobivam besne klice, kaj se 
grem. Ko iščem osebo, ki jo 
želim poklicati, in spet na-
robe »podrsam« po zaslonu 
telefona, se mi oglasi nekdo, 
ki ga niti slučajno ne želim 
slišati, in ko si poskušam 
namestiti bujenje, me cin-
gljanje namesto ob šestih 
in še nekaj zbudi že ob treh 
zjutraj. Saj vem, kaj si zdaj 
mislite – za vse te tegobe 
sem kriva sama. Ker sem 
prelena ali res preveč buko-
va, da bi se vseh teh zame 
novih in za vse ostale že sta-
rih zadev končno naučila.

Ampak veste, kaj. Telefon 
bom prej ali slej ukrotila. Ni 
hudič. Facebook pa naj kar 
ostane tam, kjer je. Ga prav 
nič ne pogrešam. V svinče-
nih časih, ko sem delala v 
prestolnici države, sem se 
nevede zapletla v zgodbe in 
z ljudmi, ki so bili kasne-
je povezani z osamosvaja-
njem. Najbrž sem takrat 
dobila kakšen dosjejček. 
Kar mi je v ponos. Še bolj 
pa mi je v ponos, da zaradi 
svoje »bukovosti« zagotovo 
nimam kašnega dosjejčka 
pri Cii, FBI, milijonih tr-
žnih podjetij in še kakšnih 
drugih podobnih nebodiga-
treba.

MATILDA
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Ona: Nekdo, ki ste ga sicer 
izbrisali iz svojega spomina, 
se bo ponovno oglasil in vam 
predlagal konkreten posel. 
Raje dobro premislite in se 
nikar ne spuščajte v tvegane 
avanture, saj se vam lahko še 
zelo maščuje.

On: Čeprav se boste z nekim 
prijateljem zapletli v precej ko-
čljiv pogovor, se boste vendarle 
iz vsega skupaj kar precej na-
učili in potegnili zaključke za 
prihodnje poteze na ljubezen-
skem področju.

Ona: Prijatelj vam bo očital, 
da se mu stalno izmikate, kar 
je v nekem smislu tudi res. 
Poskusite biti malo družab-
nejši in kmalu boste opazili 
možnosti, za katere niste niti 
pomislili, da obstajajo.

On: Odšli boste po nakupih 
in prav zaradi partnerke po-
trošili mnogo več denarja, kot 
boste pripravljeni na začetku. 
Občutek bo sprva sicer prije-
ten, vendar bo vaša denarnica 
kar nekako preveč pusta.

Ona: Nikar se ne spreneve-
dajte, ampak poglejte resnici 
v oči. Na začetku bo sicer res 
malo težje, kasneje pa se boste 
na vse skupaj privadili. Pozor-
nost posvetite predvsem ljube-
zenskim zadevam, ki vam 
lahko prinesejo obilo radosti.

On: Neka zadeva vam bo 
najprej sicer spodletela, a ko 
boste poskusili znova, boste 
dosegli prav neverjeten uspeh. 
Ta vas bo spravil v odlično raz-
položenje, neuspeh iz preteklo-
sti pa bo v trenutku pozabljen.

Ona: Strah vas je resnice, 
toda to je edini način, da si 
boste uspeli zagotoviti par-
tnerjevo zaupanje. Prišla bo 
nepričakovana priložnost, ki 
se je boste kar nekako bali iz-
koristiti. Raje boste počakali 
na boljši jutri.

On: Vaši načrti se bodo začeli 
počasi uresničevati, kar vam bo 
vsekakor v precejšnji meri po-
lepšalo teden. Nekdo vas bo po-
vabil na neko predstavitev, ki je 
enostavno ne smete zamuditi.

Ona: Denarna naložba se 
lahko obrne proti vam. Nikar 
ne pustite čustvom, da vodijo 
vaše poslovne odločitve, saj ni-
majo prav ničesar skupnega. 
Nasploh bi bilo bolje, da se 
posvetite lenarjenju …

On: Ne bo vam povsem ja-
sno, kaj naj si mislite o prije-
tni neznanki, ki bo na velika 
vrata vstopila v vaše življenje. 
Najprej boste sicer precej ne-
zaupljivi, vendar boste hitro 
spoznali, da sta dobesedno 
ustvarjena drug za drugega.

Ona: Kdor čaka, dočaka. 
To je star pregovor, ki se bo 
ponovno potrdil. Zdaj boste 
lahko mirneje gledali na pri-
hodnost, kjer se že svetlika 
plamen uspeha. Šele zdaj bo-
ste videli, da je lahko ljubezen 
veliko lepša, kot ste jo poznali.

On: Nikar ne mislite, da se 
bo vse skupaj uredilo kar samo 
od sebe! Treba se bo vsaj malo 
potruditi, saj je vaša partnerka 
začela počasi izgubljati potr-
pljenje in predvsem upanje, da 
bo nekoč vse tako, kot je bilo.

Ona: Odpravili se boste na za-
bavo in tako pozabili na neprije-
tnosti, ki so se vam dogajale za-
dnje čase. Zabavali se boste kot 
že dolgo ne, prav tako se vam 
obeta, da boste spoznali osebo, 
ki je ne boste zlahka pozabili.

On: Vaše poslovne sanje lah-
ko postanejo resničnost, treba 
bo le hitro in pametno ukrepa-
ti in uspeh vam enostavno ne 
more pobegniti. Partnerka bo 
prišla na dan z zanimivo idejo, 
ki jo boste z veseljem realizirali.

Ona: Nikar se ne ustrašite in 
naredite korak, ki ga že dolgo 
načrtujete, saj nekdo čaka le 
na vaš najmanjši namig. Daj-
te svojemu srcu prosto pot, saj 
boste doživeli veliko prijetnih 
doživetij. Železo se kuje, dokler 
je vroče!

On: Neka odločitev se vam 
zdaj sicer zdi nespametna, 
vendar boste čez čas ugotovili, 
da je bila to zelo dobra pote-
za. Zagotovili si boste naklo-
njenost nadrejenih, kar bo v 
veliki meri vplivalo na vaše 
prihodnje življenje.

Ona: Marsikaj imate prav, 
vendar s tarnanjem ne boste 
veliko dosegli. Ljudje vam sicer 
radi prisluhnejo, za kaj več pa 
se boste morali pošteno potrudi-
ti, saj se stalnega nerganja pač 
ne da poslušati v nedogled.

On: Prizadevanja na ljube-
zenskem področju se vam bodo 
začela počasi obrestovati, saj 
vas bo nagovorila znanka, ki 
ste jo že kar nekaj časa skri-
vaj opazovali. Nikar ne bodite 
preveč sramežljivi, ampak na-
redite odločen korak.

Ona: Čaka vas kopica oprav-
kov, od katerih so nekateri či-
sto prijetni, nekateri pa prava 
nočna mora. Spoprimite se 
najprej s prvimi, saj vam lahko 
zoprni problemi poberejo vso 
voljo za kakršnokoli dejavnost.

On: Saj ni tako hudo, kot se 
pritožujete. Vse skupaj je tre-
ba pogledati z malo bolj opti-
mističnimi očmi in bodo tudi 
rezultati veliko boljši. Obeta se 
vam precej vroča avantura, ki 
vas bo dodobra izčrpala.

Ona: Bodite pozorni na do-
gajanje okoli sebe, predvsem 
na neznanca, ki vas bo opazo-
val. Na začetku bo vse skupaj 
le prijetna igra, ki pa lahko kaj 
hitro preraste v precej več, mo-
goče celo v resno zvezo.

On: Preveč ste zaupali na-
pačni osebi, ki se je grdo po-
igrala z vami, kar ji lahko z 
obrestmi vrnete, če le želite. To 
se bo tudi zgodilo, vendar vam 
ne bo prineslo zadoščenja, ki 
ga pričakujete.

Ona: Še vedno se boste po-
šteno zabavali, obveznosti pa 
raje prelagali na kasneje. To 
bo sicer prijetno, vendar pazi-
te, da vas pri tem početju ne 
bo zalotil nekdo, ki mu boste 
morali polagati račune.

On: Ne zanemarjajte svojih 
darov ampak izkoristite pri-
ložnosti, ki se vam ponujajo 
tako na poslovnem kot tudi na 
ljubezenskem področju. Proti 
koncu tedna boste spoznali 
osebo, ki vam bo v prihodnosti 
naredila marsikatero uslugo.

RAZVEDRILO
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Nagradni razpis
1. nagrada: bon za terapevtsko masažo hrbtenice v Avrori, 

centru zdravja in znanja v Celju in bon za kosilo v Gostilni 
pri Gašperju v Ivenci pri Vojniku

2. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe
3. nagrada: bon za kosilo v Gostilni pri Gašperju v Ivenci 

pri Vojniku
Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-

bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 19. 
januarja.

Rešitev nagradne križanke iz št. 1
Vodoravno: PAPIR, KAMP, OTO PESTNER, LOK, ŽIVILO, 

SMETAR, KOD, EIRE, ORADE, SZ, MATI, IK, TELEPATIJA, 
NORMALA, ALAN, NADLEGA, TJ, EVROPA, PIN, MANGO, 
IONI, CN, OMIZNIK, IST, ELVIS, ARMAL, TŠ, TAB, EMIR, 
OPICE, KIKA, DOCENT, NAUM, OLA, SRCE, FEDERAT, JO, 

FIGARO, NAROBE, ENKA, AVANTURIZEM, KALO, ČELIK, 
SKALA.

Geslo: Nov optimizem za novo leto.

Izid žrebanja
1. nagrado, bon za terapijo v Biovitalu, hiši zdravja in 

sprostitve na Ljubečni in bon za kosilo v Gostilni pri Gašperju 
v Ivenci pri Vojniku, prejme: Nina Korošec iz Zreč.

2. nagrado, bon za storitve v Hair centru Darja v Celju, 
prejme: Manca Ojsteršek iz Laškega.

3. nagrado, bon za kosilo v Gostilni pri Gašperju v Ivenci 
pri Vojniku, prejme: Ksenija Vodišek iz Gorice pri Slivnici.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.
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»Najboljše zdravilo je delo,« pri-
sega Aleksander Videčnik iz Mo-
zirja, ki je pred kratkim praznoval 
95. rojstni dan. Pri teh letih je tako 
čil, da še vozi avtomobil.

Častni občan štirih zgornjesavinj-
skih občin in prejemnik visokega 
državnega priznanja je raziskovalec 
narodopisec, ljubiteljski zgodovinar 
in publicist. To, da je delo najboljše 
zdravilo, kažejo Videčnikove domo-
znanske knjižice, ki jih je napisal v 
zadnjem obdobju. Zadnja, o Primor-
skih beguncih v Nazarjah, je izšla 
pred nekaj dnevi in bo javno pred-
stavljena prihodnji mesec. V Mozirju 
in Nazarjah pripravlja redne domo-
znanske in zgodovinske večere, v lo-
kalnem časopisu pa vsak teden izide 
njegova domoznanska stran.

Videčnik je dolga leta živel v Celju. 
Med drugim je bil na čelu Celjske me-
stne hranilnice in podžupan Občine 
Šmarje pri Jelšah.

BJ
Foto: arhiv mozirske knjižnice

Ne vemo, ali je 
vsestranski Cveto 
Erjavec, ki je imel 
v preteklih desetle-
tjih v Šentjurju vr-
sto najrazličnejših 
zadolžitev, na tek-
mi trenerju Tajfuna 
Dejanu Mihevcu 
ponudil kak nasvet 
ali zgolj moralno 
podporo, ko je imela 
ekipa težke trenut-
ke. Pomagalo žal ni 
ne eno ne drugo.

Foto: SHERPA

Ločeno zbiranje in 
ponovna uporaba

V začetku tedna so na območju poslovne cone Nivo v Vrbju pri Žalcu odprli 
moderen zbirni center za ločeno zbiranje odpadkov. Med prvimi sta nekaj smeti 
odvrgla žalski župan Janko Kos in Marko Zidanšek, direktor podjetja Simbio, ki 
bo s centrom upravljalo.

Že konec lanskega leta so se v Žalcu pohvalili, da so kar mesec dni pred predvidenim rokom 
dokončali gradnjo novega in modernega centra za ločeno zbiranje odpadkov. Ta je vrata za 
uporabnike odprl že takoj po novem letu, v začetku tedna so »na kraju zločina« pripravili 
še krajšo otvoritveno slovesnost. Po pohvalnih besedah z vseh strani in kratki predstavitvi 
centra, žalska občina je zanj odštela približno 300 tisoč evrov, je Marko Zidanšek žalskega 
župana Janka Kosa poučil o pravilnem odlaganju odpadkov.

LK, foto: HK

Poleg zglednega ločevanja sta Marko Zidanšek in Janko Kos pokazala tudi velik čut za ponovno uporabo. 
V vrečkah, potiskanih z grbom Občine Žalec, sta do novih kontejnerjev prinesla nekaj odpadkov. Ko sta se 
jih znebila, sta vrečki zložila in shranila. »Te bomo še uporabili,« je bil praktičen Kos.

Vaflji za 
rojstni 
dan

Gostinsko ime Beli vol se 
je v Celju glamurozno udo-
mačilo že sredi 19. stoletja, 
ko je bil tam znani hotel z 
odlično restavracijo, »užit-
karna« v isti stavbi z istim 
imenom pa je prejšnji petek 
obeležila prvi rojstni dan. 
Dan so začinili celo s tan-
gom in swingom, večer pa 
zaokrožili z domislicami in 
kabarejem Ane Marije Mi-
tič.

Foto: SHERPA

Slaščičarski mojster Gorazd Potočnik se sicer razglaša za čokoholika, a tokrat so poudarek njegovim 
vafljem dajali gozdni sadeži. Da ne bo pomote – kljub vsemu so malo dišali po čokoladi.

Na dopoldanski kavi smo ob zvokih kitarista Franja Juroviča ujeli knji-
žničarko in kulturno delavko iz Laškega Barbaro Rančigaj. Ugibamo, 
da je velika ljubiteljica branja v zadnjem času knjige dala na stran, v 
glasbi pa po novem uživa v najboljši možni družbi.

Videčnik prisega na delo

Aleksander Videčnik med zadnjim domoznanskim večerom 
mozirske knjižnice

»Glede na to, da smo sosedje, 
je kraljica vsaj toliko vaša kot 
naša,« je prvemu možu Podče-
trtka Petru Misji velikodušno 
dejal gostilničar Srečko Kunst, 
sicer tudi lastnik gostilne Šem-
peter v Bistrici ob Sotli, kjer se 
ponašajo tudi z nazivom Gostil-
na Slovenija.

Županja občine Kozje Milenca 
Krajnc se pogosto udeleži pro-
tokolarnih dogodkov v sosednjih 
občinah. Prešerno vzdušje ob 
sprejemu vinske kraljice v Bistri-
ci ob Sotli pa bi bilo sploh škoda 
zamuditi. Družbo ji je dela prvi 
mož Kozjanskega parka Teo Hr-
voje Oršanič.

Pa jo imamo!
Novo slovensko vinsko kraljico Saro Stadler so v njeno domačo Bistrico ob Sotli prišli 

pozdravit tudi mnogi znani ljudje od blizu in daleč.
Foto: GrupA

Nasvet ali podpora?
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